
آیت الله جنتی: 
نباید در انتخابات حقی از مردم

 و داوطلبان ضایع شود 
دبیر شورای نگهبان تاکید کرد: 
مسئولان دفاتر نظارت و بازرسی  
اســتان ها باید وظایف شــان را به 
درســتی و با دقت انجام بدهند و 
در این رابطه مراقبت لازم داشته 
باشند تا حقی از مردم و داوطلبان 
ضایع نشود.  آیت الله احمد جنتی 
در آیین افتتاحیه همایش »قانون 

انتخابات، برنامه ریزی و ...

رئیس جمهور :
مزایای عضویت رسمی ایران در 

شانگهای در تاریخ ماندگار خواهد شد 
رئیس جمهــور با بیان اینکه باور 
داریــم همکاری اعضای ســازمان 
شانگهای در حوزه های اقتصادی 
می توانــد چشــم اندازی روشــن 
از نظــم منطقــه ای عادلانه، پیش 
چشم ملل جهان بگشاید، گفت: 
با اتکا به تجربه دهه های گذشته، 
اینک کاملا مشــهود است که در 
کنار نظامی گری، آنچه بسترساز ...
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مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر از ساماندهی میدان کهنه تا اتصال 
به محور فرهنگی مسجد جامع قم خبر داد. علیرضا خاکی در گفت وگویی، مسجد جامع را 
به عنوان یکی از عناصر و اماکن شاخص قم دانست و اظهار داشت: بحث ساماندهی میدان 
کهنه تا اتصال به محور فرهنگی مسجد جامع در دستور کار این سازمان است. وی همچنین 

مدرسه جهانگیرخان در این محدوده را به عنوان یکی از الگوهای شکیل مدارس قدیم قم ...

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: تاکنون بیش از ۹۰ میلیارد تومان از مطالبات مراکز 
درمانی و داروخانه های طرف قرارداد تامین اجتماعی در این استان مربوط به سال گذشته و 
امسال، پرداخت شده است.  سید مهدی محصل در گفت وگویی افزود: بر اساس اسناد بررسی 
و  فروردین ماه  در  داروخانه ها  ارسالی  اسناد  و   ۱۴۰۱ سال  درمانی  مراکز  ارسالی  نسخ  شده 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۲، این مبلغ به حساب مراکز و داروخانه های طرف قرارداد تامین اجتماعی ...

مدیرعامل سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر خبرداد:

ساماندهی میدان کهنه و اتصال به محور فرهنگی 
تاریخی مسجدجامع 

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم خبرداد:

پرداخت90  میلیارد تومان از مطالبات مراکز درمانی 
طرف قرارداد
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با حضور زائران و مجاوران حرم مطهر ؛

جشن عید غدیر در حرم 
حضرت معصومه)س( برگزار می شود

مراسم جشن شب عید غدیر با سخنرانی آیت الله سیدمحمدمهدی میرباقری و 
مداحی سیدمهدی میرداماد و مراسم جشن شام عید غدیر با سخنرانی حجت 
الاسلام والمسلمین حامد کاشانی و مداحی مهدی سلحشور و سیدرضا تحویلدار در 

حرم مطهر بانوی کرامت برگزار می شود.
براساس این گزارش ، مراسم حرم مطهر بانوی کرامت از شب تا شام عید سعید 
غدیر با حضور زائران و مجاوران حرم مطهر و محوریت شبستان امام خمینی)ره( 

برگزار می شود.
الله  با سخنرانی آیت  از نماز عشا  مراسم شب عید سعید غدیر پنجشنبه بعد 

سیدمحمدمهدی میرباقری و مداحی سیدمهدی میرداماد برگزار می شود.
صبح عید غدیربعد از نماز صبح دعای ندبه با سخنرانی حجت الاسلام میردامادیان 
و قرائت دعای میرجعفری دنبال می شود و از ساعت ۱۰:۳۰ مراسم جشنی، با قرائت 
خطبه غدیریه توسط حجت الاسلام والمسلمین سیدبهاء الدین ضیایی و مداحی 

سیدمحمدحسین حسینی برگزار خواهد شد.
مراسم قبل از اذان مغرب عید سعید غدیر در حرم مطهر نیز با سخنرانی حجت 
الاسلام مسعود پورسیدآقایی و مداحی و قرائت زیارت آل یاسین توسط محمد 

ریحانی دنبال می شود.
همچنین در شام عید غدیر مراسم جشنی با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین 

حامد کاشانی و مداحی مهدی سلحشور و سیدرضا تحویلدار برگزار می شود.

استاندار قم:

بانک ها باید همراهی بیشتری 
با بخش تولید داشته باشند 
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سوء قصد به نماینده مجلس؛ فندک عمل نکرد!

پیشرفت صنعتی قم از رشد تامین مالی جلوتر است 
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد:

استفاده از توان شرکت های دانش بنیان 
برای رفع مشکلات زیست محیطی 

سقائیان نژاد در نشست با معاون استاندار نجف مطرح کرد؛

آمادگی شهرداری قم برای کمک به شهرداری نجف همزمان با اربعین حسینی

گفت:حضور  قم  استان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
شرکت های دانش بنیان برای برطرف کردن مشکلات زیست 
محیطی اجتناب ناپذیر است. محمدحسین بازگیر در دیدار 
رئیس پارک علم و فناوری استان قم اظهارداشت ک مسأله 

حفظ و حراست از محیط زیست، از جمله مسائلی است که به 
شدت نیازمند استفاده از دستاوردهای علمی و پژوهشی برای 
مقابله با بحران های نوظهور زیست محیطی است.  وی با اشاره 

به برخی چالش ها و معضلات زیست محیطی از جمله ...

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 
هنرمندان در توسعه مناسبات به نفع 

ملت نقش آفرینی کنند
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
از هنرمنــدان کشــور بــه عنوان 
ســفیران و مایــه مباهــات مردم 
ایران یاد کرد و گفت: انتظار است 
که هنرمنــدان با بهره گیــری از 
جایگاه تأثیرگذار خود در جامعه 
در توســعه مناسبات بین المللی 
کشــور در راســتای منافع ملت 

نقش آفرینی لازم را داشته ... 7 22

آیت الله مکارم شیرازی:

 در استفاده از ابزار و وسایل روز
 نباید از غافله عقب بمانم

استاندار قم گفت: پیشرفت صنعتی قم از رشد تامین مالی 
جلوتر است و مشاهدات میدانی و مطالبات صاحبان صنایع 
استان نشان می دهد که بانک ها باید همراهی بیشتر با بخش 

تولید داشته باشند. شاهچراغی در حاشیه مراسم افتتاح سه 
طرح  تولیدی در قم و در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به اینکه 

واحد های صنعتی با موانعی مانند مشکل منابع مالی ...
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سهمی در سفره عیدانه غدیر داشته باشیم
پارسال نزدیک محرم الحرام بود که فکرم درگیر هیئت ها و مجالس روضه امام حسین )ع( 
شد؛ مگر می شد به خاطر گرانی ها، سفره برکت امام جلوی عزاداران باز نشود؟! مگر می شد 
برای گریه کنان امام کم گذاشت و بعد از عزاداری آنها را بدون پذیرایی به حال خود رها کرد؟!
نشد؛ مودت و محبت به امام کار خود را کرد. محرم شد و با اینکه قیمت اقلام اساسی 
کشور افزایش یافته بود هر کجا مجلس روضه برقرار بود، کنار آن بساط دیگ غذا و پذیرایی 

هم به راه بود.
نذری های مردم برای مجالس عزا در هر کوی و برزنی، خود را به گونه های مختلف نشان 
می داد، مردم بدون دو دوتا چار تا کار خود را می کردند و برای هیئت های بزرگ هم بانی های 
رسمی و غیر رسمی کم نگذاشتند و محرم پارسال صبحانه و ناهار و شام دعوت عشق مردم به 

ابی عبدالله و نذری های خالصانه شان بودیم.
خدا را در دل به خاطر این عشق و ارادت و انگیزه الهی شکر کردم؛ چرا که به خاطر گرانی 
سفره عزا نه تنها رنگ نباخت بلکه رنگین تر به عزاداران ارزانی شد و این رسم قشنگ حتی از 

سال قبل بهتر و پسندیده تر بروز کرد.
بزرگی می گفت کنار دین باید دیگ باشد تا طعم دین بهتر به کام مردم بنشیند. 
می گفت با اطعام چقدر راحت تر می توان دین را معرفی کرد و چقدر دست انسان برای 
عرضه دین جلوتر است. می گفت روایت داریم که »مردم از طعام لذت می برند و کریمان 

از اطعام«.
الحمدلله این رسم در محرم الحرام با گوشت و خون مردم عجین شده و اگر اتفاق نیفتد 
باعث تعجب همگان می شود و حالا در تقویم تاریخ قمری روزی به نام "غدیر" داریم که ثواب 
اطعام در آن بالاتر از شب قدر است و اطعام به یک مؤمن مثل این است که یک میلیون پیامبر 
و صدیق و شهید را افطاری داده باشیم. کلام خود امیرالمومنین )ع( است که از سوی خدای 

متعال ضامن شده طعام دهنده از کفر و فقر در امان باشد.
این ایام، همه جا صحبت از اطعام در غدیر است و ثوابی که پشت بند آن وجود دارد اما جا 

افتادن اطعام در محرم کجا و غدیر کجا؟!
فاصله بین عید قربان تا غدیر می تواند یک شاهراه برای پیوند خوردن ما با مولا و امیر دل ها، 
امیرالمومنین )ع( باشد آن هم با هدیه و اطعام به دیگران. رسم عیدی دادن بین سادات از 
همین آیات و روایات نشأت گرفته. پولی که شاید از لحاظ کمی ارزش مالی نداشته باشد اما 

با خود نور و برکت می آورد. 
اطعام خود سنتی ست که از مولا حضرت علی )ع( الگو گرفته شده؛ کسی که وجودش پر 

از کرم و سخاوت است. مگر می شود محبینش به سبک و سیاق او عمل نکنند!!
در کنار همه اینها باید گفت وقتی خدا بر ما منت گذاشت و کسی را برای حکومت و ولایتش 
برگزید که می توان به خاطرش به تمام عالمیان فخر فروخت و به فضائل او هزاران بار افتخار 
کرد؛ ما را چه می شود که سر سفره شکرانه عید ولایت او ظرفی از غذا نگذاریم و در این خوانی 

که عاقبتی شیرین برای ما می خرد سهمی نداشته باشیم؟

مدیر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبرداد:

برنامه های متنوع کانون پرورش فکری 
برای ایام دهه ولایت

مدیر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم گفت : بمناسبت دهه امامت و 
ولایت و با هدف تبیین معارف اسلامی و ارزش های دینی، علاوه بر برگزاری جشن هایی 
در ۱۰ مرکز کانون پرورش فکری ، در ۲ روستا و یک منطقه محروم قم جشن هایی برگزار 

می شود.
محمد غفاری  از برگزاری برنامه های متنوع فرهنگی و هنری در مراکز مختلف کانون 

بمناسبت دهه امامت و ولایت و با هدف تبیین معارف اسلامی و ارزش های دینی خبر داد.
غفاری به مناطق آسیب خیز و محروم اشاره و بیان کرد: اولویت برگزاری برنامه ها در این 
مناطق است به طوری که روز چهارشنبه ویژه برنامه ای در منطقه اسماعیل آباد برگزار می 

شود.
وی از برگزاری جشن ولایت خبر داد و گفت: این جشن در هر ۱۰ مرکز کانون پرورش 

فکری کودکان از عید قربان تا عید غدیر در حال برگزاری است.
وی به برگزاری جشن ها در روستاهای جنت آبّاد و جعفریه اشاره و بیان کرد: این جشن ها 

در روز عید غدیر با حضور مردم و کودکان و نوجوانان این ۲ روستا برگزار می شود.
مدیر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم همچنین به ساماندهی موکب های 
با  و هماهنگی های لازم  ارتباط  برقراری  افزود: شناسایی،  و  نوجوان خبر داد  و  کودک 
موکب های کودک و نوجوان کاروان شادی در مسیر حرم تا جمکران از دیگر فعالیت های 

صورت گرفته در این ایام است.

محبوبه حقیقت*
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عضو کمیسیون انرژی مجلس تشریح کرد:

چرا دفعات خاموشی ها کاهش یافت؟
یک عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: دولت سیزدهم هرچه در 
توان داشته است در حوزه برق هم برای افزایش تولید و هم صرفه جویی در مصرف به 

کار بسته و از نظر بنده دولت سیزدهم در حوزه برق تلاشگر بوده است. 
هادی بیگی نژاد درباره اقدامات وزارت نیرو در حوزه برق در دولت سیزدهم، بیان 
کرد: وزارت نیرو در طول دو سال گذشته اقداماتی را در پیش گرفته است؛ یکی کاهش 
مصرف از طریق سیاست های تشویقی که به مردم اعلام کرده است اگر مصرف برق 

خود را کاهش دهند، مشمول این سیاست تشویقی خواهند شد.
وی در ادامه اظهار کرد: در بخش صنایع نیز با برنامه ریزی که انجام داده است در کنار 
خاموشی ها، برای آنها سیاست های جبرانی پیش بینی کرده است. در بخش کشاورزی 
نیز پیش بینی شده است که اگر در برخی از ساعات مصرف خود را کنترل کنند، در 

ساعاتی دیگر برق برای آنها رایگان خواهد بود.
این عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: از سوی دیگر وزارت نیرو بحث تولید را با 
جدیت دنبال کرده است. سال گذشته رقم قابل توجهی برق تولید شد که نوعی رکورد 
به شمار می رود. پس سیاست کاهش مصرف و افزایش تولید گام های خوب وزارت نیرو 

در طول این دو سال بوده است.
نماینده مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: نکته ای که وجود 
دارد این است که  علی رغم اینکه وزارت نیرو بحث کاهش مصرف و افزایش تولید 
و ما سال گذشته خاموشی چندانی در بخش خانگی نداشتیم  را مدیریت کرده 
ولی مصرف کشور دائما روبه افزایش است به طوری که در اوج مصرف یا پیک بار با 

مشکلاتی روبرو می شویم.
وی در ادامه تاکید کرد: کمبود برق ما در سال گذشته در زمان پیک حدود ۱۵ 
هزارمگاوات بوده و پیش بینی می شود این رقم امسال نیز بیشتر شود، از نظر بنده 
دولت هرچه در توان داشته در حوزه برق انجام داده تا هم رکورد تولید برق را بشکند که 
این اتفاق نیز افتاده و حدود ۷ هزارمگاوات در یک سال تولید کرد و در حوزه صرفه جویی 

نیز سیاست های خوبی پیش بینی شده است.
بیگی نژاد افزود: بنده دولت سیزدهم را در حوزه برق تلاشگر می بینم و آنچه که 
هدف گذاری کرده است، انجام شده است اما ساخت نیروگاه کار سخت و پر هزینه 
ای است که وزارت نیرو کار را در این زمینه شروع کرده است. استفاده از توان صنایع 
برای ساخت نیروگاه نیز یک پروژه ای است که باید در سال های آینده مورد توجه 

قرار گیرد.
 

رئیس سازمان انرژی اتمی:

 به زودی به قطب تولید و صادرات 
رادیودارو تبدیل می شویم

رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره به لزوم معرفی دستاوردهای سازمان انرژی اتمی 
در حوزه تولید رادیوداروهای تشخیصی و درمانی و امکان ۵ تا ۷ برابری کردن ظرفیت 
تولید آن ها گفت: با توجه به ظرفیت های ایجاد شده، به زودی به قطب تولید و صادرات 

رادیودارو تبدیل می شویم.
نشست دبیران کل تشکل های شاهد و ایثارگر سراسر کشور با حضور محمد اسلامی 
و معاون مددکاری و مشارکت های مردمی ایثارگران بنیاد شهید انقلاب اسلامی در این 

سازمان برگزار شد.
و دستاوردهای صنعت  پیشرفت ها  اتمی خاطرنشان کرد:  انرژی  رئیس سازمان 
هسته ای در شرایط دشوار کنونی نشان دهنده پیروی از فرمان ولی امر مسلمین توسط 
کارکنان این صنعت است و ان شاءالله و به یاری حق تعالی و توسط سازمان انرژی اتمی، 
هیاهوی  جهانی علیه صنعت هسته ای ایران را از بین خواهیم برد و جلوه های آن را در 

اقتدار ملی منعکس می کنیم.
اسلامی با اشاره به لزوم معرفی دستاوردهای سازمان انرژی اتمی در حوزه تولید 
رادیوداروهای تشخیصی و درمانی و امکان ۵ تا ۷ برابری کردن ظرفیت تولید آن ها 
گفت: با توجه به ظرفیت های ایجادشده، به زودی به قطب تولید و صادرات رادیودارو 

تبدیل می شویم.
در  فراوانی  گام های  توانسته ایم  ماه گذشته  در ۱۶  عنوان کرد: خوشبختانه  وی 
زمینه توسعه دانش و فناوری پلاسما و نیز توسعه فناوری پرتودهی در حوزه پزشکی و 

کشاورزی و ... برداریم که باید این دستاوردها به اطلاع عموم مردم کشور برسد.
وی خطاب به دبیران تشکل های شاهد و ایثارگر گفت: در این دوره شاهد حضور 
گسترده راهیان پیشرفت در سازمان انرژی و معرفی دستاوردهای صنعت هسته ای 
به آن ها بودیم و همچنین با توجه به خشنودی رهبر معظم انقلاب اسلامی از 
نمایشگاه دستاوردهای صنعت هسته ای، به دنبال برپایی دائمی این نمایشگاه 

هستیم.
 

دادستان کل کشور خبرداد: 

ارسال کیفرخواست پرونده جنایات 
منافقین با ۷۰۰ صفحه به دادگاه 

دادستان کل کشور گفت: کیفرخواست پرونده جنایات منافقین با ۷۰۰ صفحه به 
دادگاه رفته که امیدواریم دادگاه با دقت این مسئله را بررسی کند. 

حجت الاسلام محمدجعفر منتظری اظهارداشت: ایران یکی از مدعیان جدی مقابله 
با جریان نفاق است که متاسفانه حمایت های بی در و پیکر استکبار غرب از منافقین 

در اوایل انقلاب و سال های بعد از آن خصوصا از سال ۶۰ به بعد تا کنون ادامه دارد.
وی با بیان اینکه از پیگیری جنایات منافقین کوتاه نخواهیم آمد گفت: جنایاتی که 
این جانیان به همراه عوامل دیگر استکبار انجام دادند منجر به شهادت ۱۷ هزار نفر از 

عزیزان کشور ایران شده است.
حجت الاسلام منتظری گفت: مقابله با منافقین و پیگیری پرونده جنایت های آن ها 
مسئله ای است که ملت ایران، نظام جمهوری اسلامی ایران و دستگاه قضایی از آن 
کوتاه نخواهد آمد و تا کنون کار های خوبی انجام شده و پرونده ای در این رابطه تشکیل 

شده است.
وی افزود: این پرونده با یک کیفرخواست ۷۰۰ صفحه ای به دادگاه رفته که امیدواریم 
دادگاه با دقت این مسئله را بررسی و همه عناصری که در این جنایات مرتبط بودند و 

مرتکب جنایت شدند را به سزای اعمالشان برسانند.
دادستان کل کشور در پایان گفت: دنیا شاهد است، جریان نفاق که همه استکبار به 
دنبال آن بود هم در زمانی که در ایران جنایت می کردند و هم بعد از رفتن از ایران و آنچه 

استکبار در توانش بود از آن ها حمایت کرد.
وی گفت: بالاخره اخیرا در ۳۰ خرداد امسال، این جنایتکاران با تیر غیب مواجه 

شدند و ان شاءالله مسائل اخیر آغازی برای نابودی این گروهک ها باشد.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور خبر داد:

به زودی؛ تبدیل همه اسناد قولنامه ای
 به اسناد رسمی 

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: سازمان ثبت اسناد و املاک درصدد 
است که در آینده نزدیک همه اراضی و املاک قولنامه ای را به اسناد رسمی تبدیل کند 

که این امر مقدمه و گام اول برای نقل و انتقال رسمی اموال غیرمنقول است.
حسن بابایی افزود: در نشست مدیران واحد های ثبتی استان خوزستان به این نکته 
مهم اشاره شد که سنددار کردن همه اراضی و املاک و یا به تعبیری اجرای حدنگار در 
لایه های مختلف اراضی و املاک لازمه تحقق فرمایش مقام معظم رهبری مبنی بر نقل 
و انتقال رسمی اموال غیرمنقول و بی اعتباری اسناد عادی است.وی افزود: بنابراین 
تحقق این امر موجبات رسمیت بخشیدن به نقل و انتقال رسمی اموال و املاک و در 

نهایت بی اعتباری اسناد قولنامه ای خواهد شد.
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور تصریح کرد: هم اکنون بیش از ۵۰ درصد 
اراضی کشاورزی و بیش از ۴۰ درصد از املاک و اراضی قولنامه ای است همچنین 
بیش از ۳۰ درصد از اراضی روستایی دارای سند عادی هستند که سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور درصدد است که در آینده نزدیک تمام اراضی و املاک قولنامه ای را به 
اسناد رسمی تبدیل کند که این امر مقدمه و گام اولی برای نقل و انتقال رسمی اموال 

غیرمنقول است.
بابایی گفت: موضوع دیگری که در این نشست مورد تاکید واقع شد حدنگاری 
رودخانه های مهم استان بود که برخی از آن ها حدنگاری شده و با توجه به تفاهمنامه ای 
استان  تمام رودخانه های  پایان سال  تا  امیدواریم  نیرو منعقد کرده ایم  وزارت  با  که 
خوزستان دارای اسناد حد نگاری شود تا بستر و حریم رودخانه ها تعیین و اسناد آن ها 

صادر شود.

 درباره اعتیاد 
کوچک انگاری نکنیم

»بارها در مغز خودم این جمله را مرور می کنم که نباید 
جامعه، درگیر کوچک انگاری موضوع اعتیاد شود. ما در 

زمینه پیشگیری از انواع افیون ها، به جهاد اقدام نیاز داریم و ناگفته پیداست که مثلث 
فرد، خانواده و سیستم آموزش و پرورش، پازل اصلی پیشگیری از اعتیاد است. که در 

ادامه به صورت کوتاه، مطالبی در خصوص هر یک از اضلاعِ این مثلث، بیان می کنم.
ضلع اول؛ فرد

جوانان و نوجوانان عزیزمان که آینده این مرز و بوم در دستان آنهاست، لازم است 
که سیستم های ترمز مغز خود را به صورت مستمر چک و همواره آن را امتحان و از 
آن استفاده کنند. می پرسیم که سیستم ترمز مغز چیست؟ همان خود کنترلی یا 
خود مهارگری که منجر به تصمیمات صحیح و منطقی می شود. اینکه افراد متعادل و 
خودکنترل گر  می توانند زندگیشان را حفظ کنند و خودشان را سالم و شاد نگه دارند، 
بسیار مهم است. خودکنترل گر ها، تاخیر در لذت را تکرار و تمرین کرده اند و به هر 
لذتِ شیرینِ آنی، جواب مثبت نمی دهند. اما اگر فرزندان به حال خود رها شوند، 
در دایره همسالانِ نابخرد باشند یا در محیطی قرار گیرند که یک رخداد ناخوشایند 
مانند اعتیاد افراد نزدیک در خانواده به طور مداوم جریان داشته باشد؛ در نهایت تسلیم 

خواسته های مغز شده و پای در مسیرِ وحشت افزا و تاریکِ اعتیاد می گذارند.
ضلع دوم؛ خانواده

پدران و مادران در پیشگیری از اعتیادِ فرزندان نقش اصلی و اساسی را بر عهده دارند. 
شاید پدر و مادری، خودشان معتاد نباشند اما رفتارهای غلطشان می تواند فرزند را به 
حوزه اعتیاد سوق دهد. رابطه نوجوان- والد، نقطه آغازین پیشگیری از اعتیاد است. 
متاسفانه اعتیادشویی بحران جدید والدگری است؛ والدین ناآگاهی که قبح اعتیاد به 
مواد را در نزد فرزندان می کاهند. ایجاد یک محیط سالم و به دور از تنش های مداوم 
برای حضور فرزندان، ازدیاد صحبت های دو طرفه و اعتمادِ کنترل شده، شناخت 
دوستان و همسالان، ارائه الگو و مدل موفق به وی و ... از جمله عوامل و شاخص هایِ 

خانواده پایدار در پیشگیری از اعتیاد فرزندان است.
ضلع سوم؛ سیستم آموزش

نقش معلمان و مربیان نوجوان و جوانان نیز نباید از نظر دور بماند؛ هرچه احساسات 
عمیق و سالمی بین معلمان، مشاوران، مربیان تربیتی، مدیران و سایر دست اندرکاران 
مدرسه که وظیفه تربیت نسل آینده و رسالتِ انسان سازیِ متعالی را برعهده دارند، با 
دانش آموزان برقرار باشد؛ بی شک از آمار اعتیاد در این سنینِ حساس کاسته خواهد 
شد. پس گفتمان سازی در مقابله با اعتیاد، همراه با آموزش، معنادار و نتیجه بخش 
با  ارتباط یک سویه معلم  است. وجود جوِّ بی روح و خشک در کلاس های درس، 

دانش آموزان و... می تواند زمینه ساز تمایل دانش آموزان به سمت اعتیاد باشد.
عدم یادگیری مهارت های زندگی، عدم توانایی نه گفتن، نگرش مثبت به موادمخدر 
در سنین بلوغ، حضور در جمع های دوستانه بدون کنترل و نظارت و ... از جمله عوامل 
خطرساز است. در نهایت باید اذعان کنیم که با بهره گیری از انواع متدهای علمی و 
عملی باید تاب آوری روانی را در سطح جامعه بالا ببریم. تقویت ظرفیت و توانمان در 
مقابله با انواع آسیب هایی که قرار است از بیرون به ما تحمیل شود، یک اصل مهم در 
عدم برگزیدن گزینه خوفناک اعتیاد در زندگی است. این تاب آوری، وجود اعتیاد را نفی 
نمی کند و نمی تواند آن را از میان بردارد اما کمک می کند تا ما با "نَه گفتن" به اعتیاد که 

لذت آنی و سرخوشی کاذب لحظه ای را در پی دارد، راحت تر کنار بیاییم.«
معاون فرهنگی اجتماعی فراجا

عباسعلی کدخدایی :

حضور شایستگان در انتخابات رقابت
  به وجود می آورد

عضو حقوقدان شورای نگهبان بابیان اینکه »اجرای قانون«؛ بزرگترین مصلحت برای 
شورای نگهبان است گفت: منظور رهبر معظم انقلاب از رقابت هم این است که گروه ها 
و جریان ها به سراغ شایستگان بروند و آن ها را برای رقابت در انتخابات به صحنه بیاورند؛ 
نه اینکه از سلبریتی ها و برخی چهره ها که در پی منافع خود هستند و شایستگی های 
کافی ندارند استفاده کنند و با بهره بردن از نام آن ها به دنبال رای آوری لیست خود باشند.
و  برنامه ریزی  انتخابات،  »قانون  همایش  از  روز  دومین  در  کدخدایی  عباسعلی 
راهبردها« که باحضور مسئولان دفاتر نظارت و بازرسی استان ها در تهران برگزار شد، 
ضمن مهم برشمردن انتخابات ۱۴۰۲ به ۴ راهبردی که رهبر معظم انقلاب در ابتدای 
سال جاری برای انتخابات اعلام فرمودند، اشاره کرد و گفت: در پژوهشکده شورای 
نگهبان در حال انجام یک کار پژوهشی درباره انتخابات با محوریت سخنان رهبری در ۳۰ 
سال گذشته هستیم. آنچه ایشان در ابتدای سال مبنی بر تحقق »سلامت«، »امنیت«، 
»مشارکت« و »رقابت« مطرح کردند، بار ها در گذشته بیان شده است. کدخدایی افزود: 
از گزاره فوق این گونه می توان نتیجه گیری کرد که راهبرد های انتخاباتی مقام معظم 
رهبری مقطعی و صوری نیست و اندیشه رهبری در بحث نظام سیاسی و مردم سالاری 
برگرفته از آموزه های دقیق اسلامی است. وی ادامه داد: نکته ای در اندیشه رهبری 
درباره مردم سالاری وجود دارد که در گذشته کمتر به آن توجه شده است و بسیاری 
نیز معتقدند که »جمهوریت« و »اسلامیت« دو وجه متفاوت نظام جمهوری اسلامی 
است، اما رهبر معظم انقلاب معتقدند هستند که مردم سالاری جزئی از اسلامیت است 
و در درون اسلام می باشد؛ بنابراین ایشان به وحدت جمهوریت و اسلامیت معتقداند و 
جمهوریت را نهفته در اسلامیت می دانند. این عضو حقوقدان شورای نگهبان تصریح 
کرد: رهبر معظم انقلاب، انتخابات را یک روش واقعی برای تحقق مردم سالاری دینی 
می دانند و اینگونه نیست که ما انتخابات را به تقلید از دموکراسی غربی انجام می دهیم.  
کدخدایی در ادامه درباره »سلامت« و »رقابت« انتخابات از نگاه رهبر معظم انقلاب هم 
اظهار داشت: ایشان آنچه درباره سلامت در انتخابات بیان داشته اند، واقعی است و 

برای خوشایند برخی افراد و جریان های سیاسی نیز نمی باشد.

از سوی سخنگوی وزارت امور خارجه مطرح شد؛

جامعه جهانی برای توقف جنایات
 جنون آمیز صهیونیست ها اقدام کند

سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن محکومیت شدید تهاجم ارتش جنایتکار اسرائیل 
به اردوگاه جنین، خواستار اقدام فوری سازمان ملل متحد، شورای امنیت این سازمان و 
دیگر مجامع بین المللی و جامعه جهانی را برای توقف جنایات جنون آمیز صهیونیست ها 
شد. ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه، ضمن محکومیت شدید تهاجم هوایی 
و زمینی گسترده ارتش جنایتکار اسرائیل به اردوگاه جنین در کرانه باختری، نسبت به 
تبعات انسانی این جنایت آشکار، به خاک و خون کشیدن ده ها فلسطینی بی گناه، 
تخریب منازل و کوچ اجباری آنها، شدیدا ابراز نگرانی کرده و اقدام فوری سازمان ملل 
متحد، شورای امنیت این سازمان و دیگر مجامع بین المللی و جامعه جهانی را برای 
توقف جنایات جنون آمیز صهیونیست ها خواستار شد. سخنگوی وزارت امور خارجه 
ضمن تاکید بر حق مشروع ملت و گروه های مقاومت فلسطینی برای دفاع در برابر رژیم 
متجاوز صهیونیستی افزود: حملات مستمر ارتش تروریستی صهیونیستی به مناطق 
مختلف کرانه باختری، نمی تواند قدرت پوشالی و از دست رفته صهیونیست ها را در 
مقابل مقاومت شجاعانه جوانان فلسطینی بازیابی کند. کنعانی افزود: هیمنه ساختگی 
رژیم اسرائیل مدت هاست که دیگر نه تنها در اذهان مردم و جوانان فلسطینی، بلکه در 
اذهان شهروندان رژیم اشغالگر نیز در هم شکسته شده است. سخنگوی وزارت امور 
خارجه این اقدامات تروریستی را دست و پا زدن های بی حاصلی دانست که کمکی به 

توهم تثبیت قدرت رژیم آپارتاید صهیونیستی نخواهد کرد.
 

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس: 

عضویت ایران در شانگهای فرصتی برای 
تعامل بیشتر با کشورهاست

با معرفی  و وزارت خارجه  امیدواری کرد که جمهوری اسلامی  ابراز  پایان  وی  در 
هماهنگ کننده ملی سازمان شانگهای، ظرفیت های 

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، عضویت جمهوری 
اسلامی ایران در سازمان همکاری شانگهای را فرصتی برای تعامل بیشتر با اعضای آن 

همچون چین و روسیه  کشورهای آسیای میانه و هند و پاکستان عنوان کرد.
ابوالفضل عمویی با اشاره به عضویت ایران در سازمان همکاری شانگهای گفت: 
امروز با تکمیل روند عضویت جمهوری اسلامی ایران در سازمان همکاری شانگهای، 

عضویت ایران در این سازمان منطقه ای تکمیل و به رسمیت شناخته شد.

دبیر شورای نگهبان تاکید کرد: مسئولان دفاتر نظارت و بازرسی  استان ها باید 
وظایف شان را به درستی و با دقت انجام بدهند و در این رابطه مراقبت لازم داشته 

باشند تا حقی از مردم و داوطلبان ضایع نشود. 
آیت الله احمد جنتی در آیین افتتاحیه همایش »قانون انتخابات، برنامه ریزی و 
راهبردها« که باحضور مسئولان دفاتر نظارت و بازرسی استان ها در تهران برگزار 
شد، در ابتدا ضمن عرض تبریک به مناسبت فرارسیدن عید غدیرخم، به بیان 
دو توصیه اخلاقی و دینی پرداخت و گفت: همه ما باید رعایت کنیم تا غیبت و 
بدگویی نکنیم و یکی از وجوه امر به معروف و نهی از منکر این است که همدیگر 
را از غیبت بازداریم. نماز را نیز در اول وقت بخوانیم؛ نماز اول وقت مورد رضایت 
خداوند متعال است و نمازی که در آخر وقت خوانده شود، خداوند از آن می گذرد.
آنچه می گوییم،  به  تا  توفیق دهد  ما  به  از خداوند بخواهیم  ادامه داد:  وی 
عمل کنیم. خداوند انسان ها را مورد عتاب قرار داده است که چرا به سخنی که 
می گویید عمل نمی کنید؛ اگر عدالت و صداقت خوب است باید بدان عمل 
کرد. غضب خداوند شامل حال کسانی است که درباره یک صفت نیک سخن 

می گویند اما بدان عمل نمی کنند.
دبیر شورای نگهبان، خداوند، قادرِ متعال است و بر همه چیز تواناست. خداوند 
بسیاری از چیزها در جهان را تسلیم انسان قرار داده است. اگر به قدرت خداوند 
ایمان و باور داشته باشیم و در همه حال به یاد او باشیم و از او کمک بخواهیم، 

لطفش شامل حال ما خواهد شد و به پیش خواهیم رفت.
جنتی با اشاره به انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و انتخابات 
ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری که روز ۱۱ اسفند برگزار خواهد شد، ابتدا 
از مسئولان دفاتر نظارت و بازرسی  استان ها خواست تا وظایف شان را به درستی 

و با دقت انجام بدهند و در این رابطه مراقبت لازم داشته باشند تا حقی از مردم و 
داوطلبان ضایع نشود.

وی همچنین با اشاره به راهبردهای اعلام شده از سوی رهبر انقلاب برای 
انتخابات ۱۴۰۲ مبنی بر »سلامت«، »امنیت«، »رقابت« و »مشارکت« گفت: لازم 
است که همه مسئولان به این راهبردها توجه داشته باشند تا انتخابات به درستی 

و پرشور برگزار شود.
دبیر شورای نگهبان، در پایان ابراز امیدواری کرد که از لطف و شفاعت ائمه 

معصومین )ع( بهره مند شویم و عامل به سخنان و حرف های نیک باشیم.

آیت الله جنتی: 

نباید در انتخابات حقی از مردم و داوطلبان ضایع شود 

رئیس جمهور روسیه با بیان اینکه همکاری و روابط میان روسیه و دیگر کشور های عضو 
سازمان همکاری شانگهای محکم تر می شود، گفت: پیوستن ایران به سازمان همکاری 

شانگهای به ظرفیت های آن می افزاید.
ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه در سخنرانی خود در اجلاس سران کشور های عضو 
سازمان همکاری شانگهای که به صورت ویدئو کنفرانس به میزبانی هند درحال برگزاری است، 

گفت: پیوستن ایران به سازمان همکاری شانگهای به ظرفیت های این سازمان می افزاید.
امری که  اقتصادی در حال گسترش هستند؛  امروزه تهدید ها و خطر های  افزود:  وی 

می تواند منجر به تهدیدات امنیتی شود. این امر بیش از حد مهم است.

پوتین گفت: بسیاری از کشور ها در حال توسعه ایده های نئونازی در اوکراین و مسلح کردن 
اوکراین برای آسیب رساندن به روسیه هستند. یک جنگ ترکیبی آشکار علیه روسیه در جریان 
است. رئیس جمهور روسیه از کشور های عضو سازمان همکاری شانگهای به دلیل حمایت از 
اقدامات مسکو برای حفاظت از نظم و قانون اساسی روسیه در جریان شورش مسلحانه اخیر 
گروه واگنر تشکر کرد. پوتین گفت: روسیه یقینا در برابر تحریم ها و فشار های خارجی مقاومت 

خواهد کرد و امروز مردم روسیه از هر زمان دیگر با هم متحدتر هستند.
رئیس جمهور روسیه در بخشی دیگر از سخنانش از پیوستن بلاروس به سازمان همکاری 

شانگهای نیز حمایت کرد.

ولادیمیر پوتین:
پیوستن ایران به شانگهای ظرفیت های آن را افزایش می دهد

سعید منتظرالمهدی*

کشور  هنرمندان  از  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
به عنوان سفیران و مایه مباهات مردم ایران یاد کرد و 
گفت: انتظار است که هنرمندان با بهره گیری از جایگاه 
تأثیرگذار خود در جامعه در توسعه مناسبات بین المللی 
کشور در راستای منافع ملت نقش آفرینی لازم را داشته 

باشند.
با  صمیمی  نشست  در  اسماعیلی  مهدی  محمد 
هنرمندان و فعالان صنایع دستی و خلاق کشورمان 
که با هدف شرکت در هفته فرهنگی ایران در روسیه 
به مسکو سفر کرده اند، ضمن تقدیر از تلاش سفیر و 
رایزن فرهنگی کشورمان در روسیه و همچنین سازمان 
فرهنگ و ارتباطات اسلامی به دلیل برگزاری این رویداد 
مهم افزود: شرایط منطقه ای و بین المللی، فرصت های 
خوبی را برای توسعه مناسبات ایران با دیگر کشورها به 
ویژه همسایگان فراهم کرده است که امروز مأموریت 
مهمی برعهده اهالی فرهنگ قرار گرفته که در جهت 

تببین، تسهیل و تعمیق این ارتباطات تلاش نمایند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه شرایط در 
کشور برای جهش فرهنگی فراهم است، گفت: اینکه 
جمع بندی دولت مردمی، توسعه مناسبات با کشورهای 
همسایه و تقویت ارتباطات برای پر کردن خلاها است، 
باید تلاش ها در این عرصه با نگاه فرهنگی همراه باشد. 
وی همچنین گفت:  پایداری مناسبات دوجانبه با دیگر 
کشورها در گروی پیوند خوردن روابط با عنصر فرهنگ 
و افکار عمومی است و امروز با توجه به سطح راهبردی 
مناسبات جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه،  
چنانچه با همراهی و نقش آفرینی اهالی فرهنگ و 
هنر همراه باشد، گامی در راستای تأمین منافع ملی و 

مناسبات پایدار با این کشور همسایه در دریای خزر و 
دیگر کشورها خواهد بود.

از استعمار فکری ۲۰۰ ساله رنج می بریم
اسماعیلی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به پیشرفت ها و توانمندی های داخلی گفت: شاید 
برخی سخن از بزرگی دستاوردهای انقلاب اسلامی 
در شرایطی که مردم درگیر مشکلات روزمره هستند 
را اغراق تلقی کنند اما بی تردید خارج از جغرافیای 
کشور قدرت و عظمت ایران به وضوح درک و مشاهده 

می شود.
وی در ادامه با اشاره به سفرنامه های برخی سیاحان 
ایرانی در دوره قاجاریه که با نگاه حیرت آور به غرب نگاه 
می کردند، گفت: از استعمار فکری ۲۰۰ ساله به یادگار 

مانده از آن دوران رنج می بریم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی،  یکی از اهداف انقلاب 
و  کرد  عنوان  فکری  استعمار  این  زدودن  را  اسلامی 
گفت: در حوزه فرهنگ و هنر، نیازمند این هستیم 
که هم در تعاملات خود و هم در پیوند با رخدادهایی 
که در کانون تحولات منطقه در ایران رخ داده است، 
عظمت و تغییر هندسه قدرت را درک کنیم چرا که 
امروز جمهوری اسلامی ایران به رشد بالقوه در همه 
بخش ها و نقطه ثقل دست یافته است. اسماعیلی با 
اشاره به استقبال پرشور مردم و جوانان کشور ونزوئلا از 
رئیس جمهوری اسلامی ایران در سفر اخیر به آمریکای 
لاتین گفت:  سخنرانی بیش از یک ساعته آیت الله 
دکتر رئیسی در اجتماع بزرگ مردم و جوانان در سالن 
مرکزی کاراکاس با تشویق و همراهی مداوم حاضران 
در این آیین همراه بود. وی ادامه داد: در آیین رونمایی 

از کتاب سلول شماره ١۴ رهبر معظم انقلاب به زبان 
اسپانیولی نیز استقبال پرشور و کم نظیر مردم کاراکاس 
را از کتاب، نمایشگاه و حضور ایران شاهد بودم،  مردمی 
در شرایط  که  ایرانی  اقیانوس پیمای  که کشتی های 
تنگنای ونزوئلا و با وجود مخالفت ها و کارشکنی های 
آمریکا، برای این کشور محموله بنزین آوردند را در ذهن 

دارند که این هانقطه عطف و قله افتخارآمیز است.
مسئولیت روشنگری با اهالی فرهنگ و هنر است

اسماعیلی افزود: مسئولیت اصلی روشنگری در این 
عرصه با اهالی فرهنگ و هنر است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به مزیت های 
مناسبات با روسیه برای رونق تولید داخلی، به برخی 
از فرصت های بازار روسیه برای محصولات فرهنگی 
و هنری نیز ایران اشاره کرد. وی اظهار داشت: یک 
نیم میلیون  و  ایرانی در روسیه فروش دو  انیمیشین 
ای،  رایانه  بازی  یک  و  است  کرده  تجربه  را  دلاری 
چندین هزار نصب در ماه های آغازین خود در کشور 
روسیه داشته است؛ اگر فیلم های ایرانی بتوانند وارد 
چرخه اکران سینمای روسیه شوند، درآمد حاصل از 
آن می تواند بر اقتصاد سینمای ایران تأثیرگذاری بسیار 
مطلوبی داشته باشد. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
بیان اینکه استمرار و مانایی مناسبات ایران و روسیه در 
گروی تغییر فکر و نگرش افکار عمومی است، بر تلاش 
در این زمینه تأکید کرد و گفت: به عنوان نمونه، درآمد 
ترانزیتی ایران از راهگذر شمال – جنوب می تواند نیاز 
ایران را از بخش زیادی از درآمد نفتی برطرف کند و با 
بهره گیری از ظرفیت های این مسیر، تحریم ها معنایی 

نخواهند داشت.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در جمع هنرمندان اعزامی به روسیه: 

هنرمندان در توسعه مناسبات به نفع ملت نقش آفرینی کنند

رئیس مجلس گفت: در حین اینکه قصد داریم بررسی 
لایحه عفاف و حجاب را با سرعت پیش ببریم، به دقت نیز 
تأکید داریم و لازم است ابعاد مختلف این مسئله بررسی و 

قانونی تدوین شود.
محمد باقر قالیباف شامگاه دوشنبه در جلسه ای با حضور 
جمعی از بانوان نخبه، صاحب نظر، اندیشمند و پژوهشگر 
حوزه زنان و خانواده که حدود ۳ ساعت به طول انجامید با 
بیان اینکه موضوع عفاف و حجاب در همه ابعاد و طیف های 
جامعه بدون استثنا اثرگذار است، گفت: در حین اینکه قصد 
داریم موضوع را با سرعت پیش ببریم، به دقت نیز تأکید داریم 
و لازم است ابعاد مختلف این مسئله بررسی و قانونی تدوین 

شود که هم به همه ساحت های موضوع عفاف و حجاب توجه 
کند، هم اجرایی باشد و هم نهادهای مرتبط با این مقوله را 
در همه زمینه ها، مسئولیت پذیر کند. وی افزود: از پاییز سال 
دیدگاه های  و  نظرات  مختلف،  محافل  در  تاکنون  گذشته 
ادامه همین  در  نیز  امشب  و جلسه  را شنیده ایم  نخبگان 
سلسله نشست ها برای واکاوی زوایای مختلف این موضوع 
و شنیدن تحلیل صاحب نظران است.  وی با تاکید بر لزوم 
جمع سپاری در بررسی موضوعات مهم در مجلس به ویژه 
درباره لایحه عفاف و حجاب، تصریح کرد: با جمع سپاری این 
موضوع تلاش می کنیم دیدگاه های نخبگان و صاحب نظران 
این حوزه شنیده شود تا به یک قانون جامع و مؤثر برسیم و 

لذا از همه نخبگان جامعه و مخصوصاً صاحب نظران دعوت 
می کنم که در باره این لایحه دیدگاه های خود را از طریق 
سامانه جمع سپاری که روی پایگاه الکترونیکی مجلس در 
دسترس قرار گرفته است، به ما ارائه کنند. وی تصریح کرد: 
زمان  سریع ترین  در  لایحه  این  است  لازم  اینکه  جهت  به 
ممکن به تصویب برسد، این سامانه طراحی شده تا همه 
بتوانند دیدگاه های خود درباره این لایحه را در زمان کوتاهی 
به مجلس منتقل کنند. شایان ذکر است که در این نشست 
جمعی از بانوان فعال و نخبه حوزه مسائل زنان و خانواده به 
ارائه دیدگاه های خود درباره لایحه تقدیمی دولت و نیز مسائل 

و ملاحظات مرتبط با آن پرداختند.

قالیباف در نشست بررسی لایحه عفاف و حجاب:

بررسی لایحه عفاف و حجاب را با سرعت پیش می بریم

  قائم مقام دبیر شورای نگهبان گفت: در صورتی که طرح اصلاح موادی از قانون 
انتخابات به تصویب نهایی برسد و لازم الاجرا شود، همه دست اندرکاران باید با قانون جدید 
آشنا شوند چراکه این مصوبه برخوردار از نکات مثبتی نسبت به حقوق مردم و داوطلبان 

است.
سیامک ره پیک در آیین افتتاحیه همایش »قانون انتخابات، برنامه ریزی و راهبردها« که 
با حضور مسئولان دفاتر نظارت و بازرسی استان های این شورا در تهران برگزار شد به نقش 
انتخابات در حرکت عمومی ایران اسلامی اشاره کرد و گفت: انتخابات نماد مردم سالاری 
دینی و مشارکت مردم در حکومت و کارویژه آن نیز انسجام بخشی سیاسی و اجتماعی 
است انتخابات نشاط و تحرک سیاسی ایجاد می کند و گاهی اوقات با گردش نخبگان، 

فضای جدیدی برای کشور و تصمیم سازی به وجود می آورد.
وی با بیان اینکه انتخابات یک فرصت برای پیشرفت کشور است، عنوان کرد: اینکه 
رهبر معظم انقلاب امسال زودتر از دیگر سال ها به موضوع انتخابات پرداختند، در این باره 
سخن گفتند و راهبردهایی را در ۴ حوزه مطرح فرمودند، بدین معناست که انتخابات باید 
به فضای عمومی کشور کمک کند و از این فضا نیز کمک بگیرد. البته برخی تلاش دارند 

انتخابات را که یک فرصت برای کشور است به تهدیدی علیه کشور تبدیل کنند.
ره پیک تاکید کرد: شبهاتی که در مورد اهمیت انتخابات، نظارت موثر، مشارکت مردم 
و فایده  انتخابات مطرح می شود با هدف ضربه زدن به این فرصت است. اگر انتخابات 
مهم نبود و فرصتی برای حرکت عمومی و پیشرفت کشور به حساب نمی آمد، اینقدر مورد 

هجمه قرار نمی گرفت.
این عضو حقوقدان شورای نگهبان با یادآوری آموزه های امام خمینی )ره( و سخنان 
رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه هرکجا دیدید دشمن بیشتر به آن ضربه می زند، بدانید 
که آنجا مهم و اساسی است، گفت: انتخابات یک امر بسیار مهم برای کشور است. همه 
باید به وظایف خود در قبال انتخابات به خوبی عمل کنند تا به روند حرکت عمومی کشور 

کمک شود.
»عتمادزایی« و »اطمینان بخشی«؛ مهمترین رویکردهای شورا

قائم مقام دبیر شورای نگهبان که در جمع مسئولان دفاتر نظارتی و بازرسی شورای 

نگهبان در استان ها سخن می گفت در ادامه به تشریح مهمترین رویکردهای شورای 
نگهبان در انتخابات پیش رو پرداخت و گفت: نخست اینکه ما وظیفه و مسئولیت نداریم که 
از افراد بخواهیم در انتخابات نامزد شوند، اما از حضور و مشارکت تمامی افراد و جناح های 

سیاسی که در چارچوب قانون عمل می کنند استقبال می کنیم.
وی افزود: براساس اصلاحات قانون همچنین به طور جدی به استماع سخنان شاکیان 
و کسانی که ردصلاحیت شده یا صلاحیتشان احراز نشده، پرداخته خواهد شد و این در 

جهت تقویت جمهوریت نظام است و حق داوطلبان و مردم بهتر رعایت خواهد شد.
قائم مقام دبیر شورای نگهبان دیگر رویکرد این شورا را »بی طرفی« و »پاسخگویی« عنوان 
کرد و اظهار داشت: اگر دقیقاً به قانون عمل کنیم، بهتر می توانیم پاسخگو باشیم و از 
عملکرد خودمان دفاع کنیم. ما باید بگوییم و در عمل نیز نشان بدهیم که پاسخگو هستیم. 

اگر این امر تحقق یابد، »اعتمادزایی« و »اطمینان بخشی« حاصل خواهد شد.
ره پیک با تاکید بر اینکه شورای نگهبان باید به تقویت اعتماد و مقابله با اقدامات دشمنان 
بپردازد، گفت: برخی از افراد در داخل کشور حرف هایی بیان می کنند که نتیجه اش 
تضعیف اعتماد افکار عمومی نسبت به شورای نگهبان است؛ اینکه گفته شود شورای 
نگهبان به طور کلی تنها تحت تاثیر نظر برخی دستگاه هاست؛ صحیح نیست. شورای 
نگهبان ۶ فقیه و ۶ حقوقدان دارد و از یک بدنه کارشناسی قوی برخوردار است که در مورد 

صلاحیت ها و همچنین مصوبات با دقت نظر می دهد و تنها به گزارش ها اکتفا نمی کند.
این عضو حقوقدان شورای نگهبان تاکید کرد: ما باید طبق قانون کار کنیم تا اعتماد 
افزایش پیدا کند. اگر اعتماد افزایش یابد، یکی از زمینه های تحقق راهبردهای سلامت، 
امنیت، رقابت و مشارکت در انتخابات پیش رو فراهم خواهد شد. تحقق این راهبردها 
نیازمند وجود زمینه هایی است که یکی دیگر از آن ها تقویت امیدواری بین مردم است. 
همه دستگاه ها باید تلاش کنند تا زمینه های تحقق راهبردهای اعلامی رهبر معظم 

انقلاب فراهم شود.
و گفت:  تاکید کرد  و هماهنگی ها  افزایش همکاری ها  و  بر ضرورت هم افزایی  وی 
جلساتی با دستگاه های مختلف برای برگزاری انتخابات برگزار شده که تداوم خواهد یافت 

و امید است که آثار این هماهنگی در انتخابات پیش رو مشاهده شود.

قائم مقام دبیر شورای نگهبان:

اصلاح قانون انتخابات به رعایت حقوق داوطلبان و مردم کمک می کند
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یک استاد چشم پزشکی مطرح کرد:

بهترین روش محافظت از چشم ها
 هنگام استفاده  از وسایل الکترونیکی

استاد چشم پزشکی دانشگاه علوم پزشکی دانشگاه تهران گفت:بهترین کار 
هنگام استفاده از گوشی تلفن همراه و تبلت این است که یک ساعت از این وسایل 

الکترونیکی استفاده کنید و یک ربع به چشم ها استراحت بدهید.
چشم به عنوان یکی از آسیب پذیرترین اعضای بدن در مقابل صفحه نمایش 
گوشی های هوشمند، مدام در معرض آسیب است، اما همیشه راه چاره و البته راه 
درستی برای استفاده صحیح از گوشی های هوشمند وجود دارد. در این گزارش، 
می کنیم.  بررسی  را  هوشمند  موبایل  مقابل  در  چشم  از  محافظت  راهکارهای 
متخصصان چشم پزشکی معتقدند که نور آبی برای چشم ها ضرر دارد و می تواند 
باعث بی خوابی و مشکلات مربوط به بینایی شود. دستگاه های الکترونیک نیز بیش 
از هر رنگ دیگر، نور آبی متساعد می کنند. نور آبی، طول موج کوتاهی دارد؛ یعنی 
انرژی بالا داشته و می تواند به بافت ظریف چشم آسیب برساند. این نور همچنین 
می تواند از بافت چشم عبور کرده و به شبکیه چشم برسد. شبکیه چشم متشکل 
اساس  که  به سیگنال هایی می کند  تبدیل  را  نور  که  نورون  است  از مجموعه ای 
حس بینایی را شکل می دهند. بر اساس گفته و نوشته متخصصان و کارشناسان، 
گوشی های هوشمند یک خطر جدی برای چشمان شما به حساب می آیند و این 
موضوع زمانی جدی تر می شود که به صورت ناصحیح از گوشی یا کامپیوتر استفاده 
کنید. خیره شدن به گوشی، تبلت، نوت بوک و  رایانه برای مدت زمانی طولانی باعث 
خستگی، خشک شدن و خارش چشم و حتی تاری دید میشوند که گاها به سردرد 
می انجامد. خوشبختانه با انجام یک سری نکات و در نظر گرفتن آنها تا حدود بسیار 

بالایی می توانید این آسیب های بینایی را کاهش دهید.
عوارض استفاده زیاد از موبایل بر روی چشم

شاید استفاده از وسایل الکترونیکی به خصوص گوشی موبایل به طور دائمی 
آسیبی به چشم نرساند اما قطعا استفاده ی طولانی مدت از آنها عوارض جانبی به 
همراه دارد که می تواند همه  مارا درگیر کرده و اذیت کند. برخی از عوارض جانبی 

ناشی از استفاده  طولانی مدت از وسایل الکترونیکی عبارتند از:
 - تاری دید  - احساس درد در قسمت سر و شانه و گردن  - حساسیت بیش از حد 

به نور  - خشکی چشم
اگر از موبایل و کامپیوتر و تبلت و… زیاد استفاده می کنید و هر کدام از علائم بالا را 

دارید ممکن است به دلیل نگاه کردن طولانی مدت  از این وسایل باشد.
بیشترین دلیلی که باعث می شود ما علائم بالا را تجربه کنیم ساطع شدن نور آبی 
از گوشی و به طور کل تمامی وسایل الکترونیک است که باعث سر درد و چشم درد 

می شود.
- پیروی از قانون ۲۰/۲۰/۲۰

 قابلیت های چشم انسان برای مشاهده طولانی مدت به اجسام در فاصله نزدیک 
مناسب نیست. برای جلوگیری از هرگونه آسیب های بینایی بهتر است هر ۲۰ دقیقه 
به مدت ۲۰ ثانیه به فاصله ۲۰ فوتی )حدود ۶ متری( خود نگاه کنید تا تعادل عملکرد 
چشم ها بر هم نخورد. حتی بهتر است که بعد از استفاده از ابزار الکترونیکی به مدت 

۴۰ دقیقه ؛ ۱۰ تا ۱۵ دقیقه از آنها فاصله گرفته و به خودتان استراحت بدهید.
- تنظیم نور و کنتراست نور برای محافظت از چشم در برابر موبایل

تنظیم نور و کنتراست و همچنین اندازه فونت در گوشی های موبایل ، ۳ مولفه  مهم 
به حساب می آید. هم روشنایی و کنتراست زیاد باعث اذیت شدن چشم ها می شود 

و هم نور و کنتراست پایین.

توصیه های سلامتی ویژه شب و روز کنکور

متخصص تغذیه مطرح کرد:

بهترین فصل برای کاهش وزن

متخصص تغذیه گفت: تابستان فصلی است که می توانیم فعالیت بدنی خود 
را زیاد کنیم؛ لذا روز ها طولانیست و همچنین دمای هوا بالاست. تحقیقات 
نشان داده که در فصل تابستان اشتها کم تر و در فصل زمستان اشتهای ما زیادتر 

می شود.
بیماری های  فلوشیپ  درمانی،  رژیم  و  تغذیه  متخصص  نوروزی  عبدالرضا 
متابولیک در برنامه ساختمان پزشکان رادیو جوان در خصوص افزایش وزن بیان 
کرد: برای چاقی و اضافه وزن دو تا معیار داریم؛ معیار اول اینکه افراد خیلی 
ساده می توانند با اندازه گیری قد و وزنشان متوجه شوند که آیا اضافه وزن دارند یا 
ندارند؛ یک روش تخصصی تر دیگر نیز وجود دارد، درصد چربی افراد را با استفاده 
از دستگاه های پزشکی تخصصی و میزان چربی بدن، عضلات، آب و اجزای 

مختلفی که بدن ما را تشکیل می دهند، اندازه می گیریم.
نوروزی در ادامه اضافه کرد: درصد چربی یک خانم جوان باید حدود ۲۵ درصد 
از بدنش باشد و همچنین در آقا نیز این عدد حدود ۱۴ الی ۱۵ درصد باید باشد. 
و همچنین دور شکم آقایان زیر ۸۰ سانتی متر و در خانم ها نیز زیر ۸۲ سانتی متر 

باید باشد.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی در خصوص اینکه در ماه به چه اندازه می توان 
کاهش وزن داشت؛ اشاره کرد: آقایی که اضافه وزن دارد، به راحتی می تواند بین 
۱ کیلو تا ۱.۵ کیلو در هفته کاهش وزن داشته باشد؛ البته این کاهش وزن باید 
زیر نظر یک متخصص صورت بگیرد. و حداقل، یک رژیم سه هفته ای کم کالری 
نیز در نظر گرفته شود، این رژیم باید بر اساس شرایط فرد باشد که آیا دارویی 
مصرف می کند یا نه و همچنین با استفاده از بعضی دارو ها می توان اشتها را کم، 

متابولیسم را بالا و مواد چربی را از طریق دستگاه گوارش دفع کنند.
بهترین  تابستان  داد:  توضیح  تابستان  رژیم در فصل  درباره گرفتن  نوروزی 
فصل برای کاهش وزن است، تابستان فصلی است که می توانیم فعالیت بدنی 
خود را زیاد کنیم؛ لذا روز ها طولانیست و همچنین دمای هوا بالاست. تحقیقات 
نشان داده که در فصل تابستان اشتها کم تر و در فصل زمستان اشتهای ما زیادتر 
می شود؛ لذا بدین دلیل که در زمستان با کاهش دما روبرو هستیم و زمانی که 
دمای هوا کم تر از ۱۰ درجه می شود، بدن ما باید میزان خیلی زیادی انرژی تولید 

کند که بتواند دمای خودش را نگه دارد.
وی در ادامه اضافه کرد: ساختار مغز به گونه ایست، برای تولید کردن انرژی 
زیادی به همان میزان نیز اشتهای ما بالا می رود که غذا های زیادتری بخوریم. 
این  زیادتر می شود؛ حالا  نیز  به غذا های پرچرب  اتفاقاً در زمستان تمایل ما 
غذا های پرچرب ممکن است یک غذای پختنی پرچرب باشد یا ممکن است که 

تنقلات پرچرب مانند آجیل باشد.
نوروزی متخصص تغذیه و رژیم درمانی درباره برنامه صبحانه در فصل تابستان 
عنوان کرد: برای برنامه صبحانه افراد، توصیه ما این است که باید بین ۱۵ الی ۲۰ 
درصد کل غذای روزانه باشد و حداکثر باید ۴۰۰ کالری باشد. ما در روز، یک وعده 
اصلی غذایی داریم که در این وعده اصلی غذایی باید به حدود ۳۰ تا ۳۵ درصد 

غذا را بخوریم؛ حالا شام یا نهار فرقی ندارد.
این متخصص تغدیه و رژیم درمانی در رابطه با حذف شام از وعده غذایی گفت: 
حذف شام منجر به این خواهد شد که فرد در وعده های روز بعد، غذای بیشتری 
مصرف کند؛ شام باید تا ساعت ۲۱ شب میل شود. و همچنین برای نهار، یک 
وعده سبک داشته باشیم که به حدود ۲۵ درصد کل غذایی است که باید استفاده 

کنیم.
وی در ادامه افزود: بین این سه وعده غذایی حجم صبحانه از وعده های دیگر 
نیز کمتر باید باشد؛ بهتر است در هنگام مصرف صبحانه از نان، تخم مرغ، گوجه و 
خیار به همراه پنیر و مایعات مانند چای یا آب استفاده شود. مهم ترین علت چاقی 
در کودکان ایرانی، عدم مصرف صبحانه است. خوردن صبحانه باید تا حدود ۴۵ 

دقیقه بعد از بیدار شدن از خواب، میل شود.
نوروزی در پایان در رابطه با رژیم گیاه خواری خاطرنشان کرد: گیاه خواری 
رژیم غذایی سالمی نیست و بدن انسان همه چیزخوار است، باید ۶۰ درصد مواد 

غذایی گیاه و ۴۰ درصد گوشت باشد.

متخصص طب سنتی مطرح کرد:

نوشیدنی خاص برای مقابله با گرمازدگی
متخصص طب سنتی گفت: نوشیدنی های خنک به ویژه خاکشیر برای از بین 

بردن گرمازدگی بسیار مفید هستند.
مریم مشهدی، پزشک و دکترای تخصصی طب سنتی ،گفت: گرمازدگی معمولا 
زمانی اتفاق می افتد که تعریق به میزان زیادی صورت بگیرد و حرارت بدن بیش از 
حد معمول بالا می رود. با افزایش دمای بدن، گرمازدگی در سطوح مختلفی رخ 

می دهد و بعضا باعث بیهوشی نیز می شود. 
وی افزود: در موارد بسیار شدید حتی مرگ در اثر گرمازدگی نیز امکان پذیر است. 
این موضوع ارتباط مستقیمی با طبع و مزاج افراد نیز دارد. بعضی ها طبعا در برابر 
گرما تاب آوری کمتری دارند، در صورتی که عده ای دیگر در مواجهه با آفتاب و 

گرمای شدید، واکنش به خصوصی از خود نشان نمی دهند. 
مشهدی اظهار داشت: علائم گرمازدگی در حالت خفیف عبارت است از بی 
حالی، ضعف، تشنگی و افزایش ضربان قلب. در حالت شدید، ضربان قلب 
ضعیف می شود، سرگیجه، تهوع و کاهش فشار خون صورت می گیرد. در چنین 

حالتی نیاز به مراجعه به پزشک است. 
وی افزود: برای جلوگیری از گرمازدگی خفیف، لازم است که خود را تا حد 
امکان در معرض نور مستقیم آفتاب قرار ندهیم. در مواردی استفاده از کمپرس 
نیست، توصیه می شود. همچنین  یخ در برخی قسمت های بدن که خطرزا 
نوشیدنی های خنک، به خصوص خاکشیر نیز در از بین بردن گرمازدگی بسیار 

موثر هستند. 
مشهدی همچنین گفت: شربت های میوه های تابستانی مانند آلبالو و هندوانه 
به کاهش دمای بدن، کمک شایانی می کند. البته که در استفاده از این شربت ها، 
بهتر است طبیعی بودن را تا حد امکان در نظر داشته باشیم. به کارگیری روغن کدو 
و بنفشه و ماساژ آنها روی سطح بدن می تواند در مواجهه با گرمازدگی کمک کننده 

باشند. 

حمام جایی است که معمولا آن را با تمیزی مرتبط می دانیم. مطمئناً اگر قارچ و 
کپک در حمامتان کشف کنید متعجب و ناراحت و پریشان می شوید. قابل درک است 
که بخواهید این کپک ها را فوراً از بین ببرید؛ اما لازم است پیش از آن چیزهایی را 
بدانید. ضمناً کپک در قسمت های مختلف حمام به یک شیوه پاک سازی نمی شود 
و همچنین استفاده از برخی از مواد و محصولات از بین برندهٔ قارچ و کپک در واقع 

می تواند شرایط را بدتر کند.
بیشتر حمام  ها محیط مناسبی برای رشد کپک هستند. کپک نوعی قارچ است و 
بعضی از قارچ ها هاگ هایی تولید می کنند که در هوا پخش می شوند. این هاگ ها 
در قسمت هایی که برای زنده ماندنشان مناسب است فرود می آیند و رشد می کنند.

کپک ها برای زنده ماندن به یک منبع تغذیه، رطوبت و دمای مناسب نیاز دارند. 
متأسفانه دمای ایده آل برای کپک ها طیف گسترده ای دارد. یعنی شما نمی توانید 

کپک ها را با گرما یا سرمای زیاد از بین ببرید.
حتی  و  صابون  باقی ماندهٔ  چوب،  کاغذ،  از  می توانند  کپک ها  انواع  از  برخی 

باقی ماندهٔ چربی از پوستتان تغذیه کنند.
حالا که اساس کپک ها را دانستید پس احتمالًا می توانید بفهمید چرا حمام 

محیط بسیار مناسبی برای کپک هاست:
. تهویه نامناسب هوا: می دانیم که شما نمی توانید محیط حمامتان را تمام وقت 
خشک نگه دارید. همچنین اگر حمام شما به دلیل تهویه نامناسب همیشه مرطوب 

باشد، عجیب نیست که کپک ها آنجا جا خوش کنند.
. نشتی: شیر آب یا دوشی که چکه می کند؛ یعنی منبعی از رطوبت مداوم است 
و در این مورد حتی اگر از حمامتان استفاده هم نکنید، رطوبت همیشه وجود دارد.

. غفلت از تمیزکاری: یادتان نمی آید آخرین بار کی تمام قسمت های حمامتان را 
تمیز کردید؟ پس فرصت خوبی به کپک ها دادید تا در حمامتان رشد کنند، مثلًا در 

گوشه های دیوار و لولاها و دستگیره های در.
برای پاک سازی کپک های حمام از چه محصولاتی می توانید استفاده کنید؟

محلول ها یا اسپری های ضدکپک

مواد از بین برندهٔ کپک محلول هایی هستند که قارچ ها را نابود می کنند. این 
محصولات معمولًا از اسیدها و مواد دیگر درست شده اند و بدون اینکه به سطح زیر 
کپک آسیب بزنند آن را از بین می برند. حتماً پیش از استفاده دستورالعمل روی 

محصول را به دقت بخوانید تا به سطح موردنظر آسیب نزنید.
سفیدکننده )وایتکس(: سفیدکننده ها سرآمد همهٔ محصولات پاک کننده اند! 
عجیب نیست که سفیدکننده می تواند قارچ و کپک انواع سطوح را به طور مؤثر از 
بین ببرد. یک فنجان مایع سفیدکننده را با ۳ لیتر آب مخلوط کنید و روی سطح 

موردنظر بریزید.
بخار: آب، دوست قارچ و کپک است، اما نه زمانی که به درجه بخار برسد. حتی 
سرسخت ترین کپک ها هم در مواجهه با بخار آب از بین می روند. می توانید یک 

دستگاه بخارشوی بخرید یا کرایه کنید و از آن طبق دستور استفاده نمایید.
ضدعفونی کننده

هر ضدعفونی کننده ای که دارای فنول باشد می تواند کپک را از بین ببرد. ضمناً 
فنول ها می توانند جلوی رشد مجدد کپک و دیگر باکتری ها و ویروس ها را نیز بگیرند. 

ضدعفونی کننده را طبق دستورالعمل محصول با آب رقیق کرده و استفاده کنید.
روغن های گیاهی: اگر دوست ندارید از مواد شیمیایی استفاده کنید می توانید 
اکالیپتوس،  روغن  کنید:  استفاده  هستند  کپک  ضد  که  گیاهی  روغن های  از 
روغن لاوندر و روغن درخت چای. ۲۵ قطره از روغن گیاهی را با یک فنجان الکل 

ایزوپروپیل و آب ترکیب کنید.
توصیه هایی برای پیش از شروع: . واقع بین باشید: اگر با حمامی کار دارید که 
مدت هاست از آن استفاده نکرده اید و کپک در ناحیه نسبتاً وسیعی گسترده شده 

پس کار خودتان نیست و بهتر است از یک شرکت نظافتی کمک بگیرید.
. ایمنی را رعایت کنید: قبل از اینکه کار را شروع کنید دستکش بپوشید، ماسک و 
عینک محافظ بزنید تا ذرات پراکندهٔ کپک به چشم و دهان و بینی تان نروند. تهویه را 

روشن و پنجره ها را باز بگذارید.
. وسایلتان را آماده کنید: تمام وسایلی را که نیاز دارید از قبل آماده کرده و دم 

دستتان بگذارید.
. بچه ها دوروبرتان نباشند: هاگ های کپک می توانند در برخی از افراد واکنش های 

آلرژیک ایجاد کنند.
. تمام وسایل حمام مثل لیف ها و برس ها و صابون و شامپوها را از حمام خارج 

کنید.
دوغاب ها

اگر دوغاب های حمام کپک دارند:
محلول را روی قسمت های کپک زده اسپری کرده و ۱۰ تا ۱۵ دقیقه صبر کنید. با 
دستمال توالت، حجم کپک را از روی دوغاب بردارید و در کیسه زباله بیندازید. با یک 

برس زبر یا یک مسواک کهنه، سطح را بسابید.
روی سطح و دوغاب ها را با آب گرم بشویید و دوباره محلول را بریزید. اگر لازم است 
چند بار این کار را تکرار کنید. در نهایت باید مطمئن شوید که ردی از کپک روی 

دوغاب ها نمانده باشد.
یا  پنبه  با  کنید.  اسپری  موردنظر  قسمت  روی  را  محلول  شکاف ها:  و  درزها 
دستمال توالت روی درزها را بپوشانید. اجازه دهید ۱۲ تا ۲۰ ساعت بماند. سپس 
با برس آن را بسابید. کپک ها باید به راحتی کنده شوند. شاید لازم باشد چند بار این 

روال را تکرار کنید تا کپک ها کاملًا از بین بروند.
کاشی ها: سرامیک و کاشی های چینی که در حمام ها به کار می روند معمولًا ضد 
آب هستند، یعنی کپک هم به احتمال بسیار زیاد نمی تواند به سطح زیرین آنها نفوذ 

کند و به همین دلیل تمیز کردنشان راحت تر است.
محلول را روی سطح موردنظر اسپری کرده و اجازه دهید بماند تا کپک ها کنده 
شوند. با دستمال توالت کپک ها را بردارید و دور بیندازید. حالا سطح موردنظر را مثل 

معمول بشویید و آب کشی کنید.
سقف: توصیه می کنیم برای کپک سقف حمام از بخارشو استفاده کنید تا بتوانید 
فاصلهٔ مناسبی را تا قسمتی که بخار به آن می زنید حفظ نمایید. اگر بخواهید از 

محلول استفاده کنید احتمال اینکه روی خودتان بریزد زیاد است.
کف شور: کف شوری که کپک دارد، حین دوش گرفتن احساس واقعاً بدی به شما 
می دهد پس حتماً آن را مثل روز اولش تمیز کنید. محلول پاک کننده موردنظرتان را 
روی کف شور بریزید و اجازه دهید ۱۰ تا ۱۵ دقیقه بماند. سپس با برس آن را بسابید 

و چند بار خوب آبکشی کنید.
داخل چاه تخلیه: از محصول مناسب این کار استفاده کنید. پودرهای چاه بازکن 

می توانند کپک های نزدیک به سطح را پاک سازی کرده و لوله ها را تا انتها باز کنند.
سردوش: سردوش را جدا کنید. تمیزکردن سردوش درحالی که به بدنه وصل 
است برای شما ایمنی ندارد. سردوش را تا جایی که می شود از هم جدا و باز کنید. 
در داخل تمام این قسمت ها کپک ممکن است رشد کرده باشد. این قطعه ها را در 
تشتی که محلول پاک کننده موردنظرتان را ریخته اید بگذارید و اجازه دهید حداقل 

۱۰ دقیقه بماند. با آب گرم خوب برس بکشید و آب کشی کنید.
پرده حمام: اگر پرده حمام یا ریل پرده کپک زده اند نیازی نیست آنها را تعویض 
کنید. ابتدا دستورالعمل شستشوی پرده را که روی آن نصب شده بخوانید تا ببینید 
قابل شستشو در ماشین لباسشویی هست یا نه. با یک اسفنج و محلول پاک کننده 

سعی کنید تا جایی که می توانید کپک ها را پاک کنید.
پرده را در ماشین لباسشویی بیندازید و تنظیم را روی سرد یا حساس بگذارید. 
اگر هم مطمئن نیستید که می توانید پرده را در ماشین لباسشویی بیندازید پس آن 
را با دست بشویید. سپس اجازه دهید تا پرده کاملًا خشک شود و سپس آن را در 

ریل بیندازید.

روش های پاکسازی حمام از قارچ ها؛

چگونه از شر کپک های حمام رها شوید؟
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در دیدار استاندار قم با معاون استاندار نجف مطرح شد:

تاکید بر تعامل هرچه بیشتر قم و نجف
 در خدمت رسانی به زائران اربعین

در دیدار استاندار قم و معاون استاندار نجف و هیات همراه، بر تعامل هرچه بیشتر 
این دو استان در خدمت رسانی به زائران ایران و عراق در طول سال به خصوص ایام 

اربعین حسینی تاکید شد.
به گزارش روابط عمومی استانداری قم، هاشم الگرعاوی معاون استاندار نجف 
بین الملل حرم حضرت  امور  اداره  در  استاندار قم  با  اشرف در نشست مشترک 
معصومه )س(، با بیان اینکه نجف اشرف و قم تشابهات و نزدیکی بسیاری با یکدیگر 
دارند، عنوان کرد: این مشترکات نخست دینی و فرهنگی، علمی و سپس بازرگانی و 

تجاری است و شکرخدا ارتباط مفید و خوبی بین این دو استان وجود دارد.
وی گفت: ما وقتی وارد استان قم می شویم احساس می کنیم در نجف هستیم و 

آنچه که دیده می شود میزبانی بسیار عالی قمی ها از زوار عراقی است.
وی با اشاره به اینکه سقوط صدام، داعش و مشکلات داخلی تاثیراتی برای ما 
داشته است، افزود: ما امروز توسعه ارایه خدمات به زائران را در برنامه داریم و به طور 

حتم ارتباط خوب بین قم و نجف می تواند بسیاری از مشکلات مان را مرتفع کند.
معاون استاندار نجف ابراز کرد: در حکومت قبلی، استان نجف به شدت تحت فشار 
و ظلم بود و در بحث زیارت و ارائه خدمات به زوار بسیار با مشکل مواجه بود ولی امروز 
بسیاری از این مسائل رفع شده است. وی گفت: بالای ۱۵ میلیون نفر به زیارت 
حرم مطهر حضرت علی )ع( در ایام اربعین حسینی مشرف می شوند که البته باعث 
افتخار مردم عراق است که در ایام اربعین میزبان سه تا پنج میلیون زائر ایرانی هستند.
معاون استاندار نجف با تاکید بر اینکه به مدت ۱۷ سال شاهد گرمای تابستانی 
در عراق هستیم و باید اقدام های لازم و کافی در این خصوص اتفاق بیوفتد، بیان 
کرد: ما با سه مشکل تهیه آب آشامیدنی، تهیه یخ و اقدام های پزشکی در ایام اربعین 
رو به رو هستیم که از استان قم نیز درخواست همکاری و همیاری در این زمینه را 
داریم که اگر اتفاق بیوفتد، میزبانی شایسته تری را از زوار اربعین در این زیارت باشکوه 

خواهیم داشت.
وی اضافه کرد: اربعین فرصت مناسبی برای همبستگی و اتحاد بین ملت های 
مسلمان است و به طور حتم این ارتباط خوب بین ایران و عراق و همکاری برای 
برگزاری هرچه باشکوه تر مراسم اربعین خیرات و برکات بسیاری برای هردو طرف 

خواهد داشت.
الگرعاوی خاطرنشان کرد: باید این نعمت وجود حرم مطهر حضرت علی )ع( در 
نجف را از خدای متعال شاکر باشیم و شاکر بودن این است که وظایف خود را در این 

مسئولیت به درستی انجام دهیم.
اعلام آمادگی قم برای خدمت رسانی به زائران اربعین در نجف و کربلا

موکب های  برپایی  آمادگی  قم  استان  گفت:  نشست  این  در  نیز  قم  استاندار 
خدمت رسانی در استان نجف همزمان با ام اربعین حسینی را دارد.

سید محمد تقی شاهچراغی بیان کرد: افتخارمان این است که در کنار مضجع 
شریف فاطمه معصومه )س( هستیم که به اعتبار کلام بزرگان دینی مان، زیارت ایشان 
در قم ثواب زیارت حرم مطهر حضرت زهرا )س( را دارد و به برکت بانوی کرامت سالانه 

میزبان ۲۰ میلیون زائر ایرانی و غیرایرانی در شهر مقدس قم هستیم.
وی گفت: قبل از انقلاب، شهر قم به واسطه وجود حوزه علمیه بسیار تحت فشار 
حکومت طاغوت بود و اقدام هایی که در شهر مقدس قم پس از انقلاب اسلامی 
صورت گرفته، قابل مقایسه با قبل از آن نیست؛ گرچه کارهای بسیاری نیز باید انجام 

شود که در حال اجراست.
وی اظهار کرد: از جمله مواردی که در ارتباط بین قم و سایر کشورها موثر است، 

ایجاد فرودگاه می باشد که مقدمات آن فراهم شده است.
بیش از ۲ هزار واحد صنعتی و کارخانه در قم فعال هستند 

استاندار قم با اشاره به اینکه بیش از ۲ هزار واحد صنعتی و کارخانه در قم فعال 
هستند، گفت: عمده این کارخانجات در صنایع زیرگروه پتروشیمی و مواد اولیه 
صنایع شیمیایی است؛ همچنین دو صنعت فرش و کفش در قم با سطح و کیفیت 
بالایی تولید می شود که ما بیش از ۴۰۰ واحد تولید کفش در قم داریم و در این بخش 

ارتباط خوب و مناسبی بین بازرگانان قمی و عراقی وجود دارد.
وی تاکید کرد: البته مهمتر از اینها، مباحث حوزه های فرهنگی و دینی است که 
بحمدالله بین حوزه های علمیه قم و نجف و سایر شهرها، ارتباط مناسب و استواری 

برقرار است.
شاهچراغی ادامه داد: یکی دیگر از مواردی که در قم برای خدمت رسانی هرچه 
بیشتر و سریعتر در زمینه سلامت و درمان به مردم قم و زائران ایرانی و غیرایرانی در 
حال پیگیری می باشد، فراهم سازی زیرساخت های درمانی بزرگ است و حدود ۲ 

هزار تخت بیمارستانی در حال ساخت داریم.
وی با بیان اینکه در زمینه برپایی موکب های خدمت رسانی در ایام اربعین قم آمادگی 
کمک به استان نجف را دارد، ابراز کرد: به نظر می رسد علاوه بر حوزه خدمات رفاهی 
با توجه به وجود نیروهای حاذق پزشکی در قم و آمادگی زیرساختی، آماده همکاری 

در این زمینه با برادران عراقی به خصوص در ایام اربعین حسینی هستیم.
استاندار قم ابراز کرد: به واسطه وجود عتبات عالیات و مزار شریف ائمه اطهار 

)علیهم السلام(، ما نجف و کربلا و سامرا و کاظمین را خانه شیعیان می دانیم.
سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم، ابوالقاسم مقیمی معاون اجتماعی فرهنگی 
و زیارت استانداری قم و عدی عبدالصاحب طویرالخالدی شهردار نجف و هیات 

همراه نیز در این نشست حضور داشتند.

عضو هیئت داوران سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم :
قم به موازات تهران بهترین تصویرگران را دارد

عضو هیئت داوران سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم ضمن تشریح 
معیارهای انتخاب آثار راه یافته به این رویداد هنری، گفت: قم به موازات تهران بهترین 
تصویرگران را دارد و به هیچ وجه نمی توانید این نمایشگاه باکیفیت را در شهرهایی 

مثل اصفهان و شیراز و مشهد ببینید.
محمد مهدی نوری ، در خصوص معیارهای ارزیابی آثار راه یافته به سیزدهمین 
دوسالانه تصویرگری استان قم، اظهار کرد: در انتخاب آثار به »تکنیک« و »محتوا« 
توجه ویژه شد، آثاری که علاوه بر دارا بودن رنگ و فضاسازی و ترکیب بندی، مضامین 
ایرانی و اسلامی داشتند به جشنواره راه یافتند و از انتخاب آثار با نگاه غربی پرهیز 

شد.
وی در خصوص اینکه چرا بیشتر آثار راه یافته به بخش نمایشگاه را تصویرگری کودک 
تشکیل می دهد، گفت: اگر شما وارد دنیای تصویرسازی برای جراید شوید، از هر 
صد تصویرگر شاید دو نفر برای نوجوان کار کنند، در کل کشور کمتر تصویرگری سراغ 
کارهای نوجوان می رود چراکه باید طراحی قوی تری داشته باشد و در مجموع تعداد 

کسانی که در حوزه تصویرگری نوجوان و جوان کار می کنند، بسیار کم هستند.
عضو هیئت داوران سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم در خصوص سطح 
آثار راه یافته به بخش نمایشگاه جشنواره، عنوان کرد: کیفیت سطح آثار دوره به دوره 
تقویت شده است، بنده از دوره های نخست این رویداد هم حضور داشتم و در هر 

دوره شاهد آثار باکیفیت تری از ادوار پیشین هستیم.
نوری با تأکید بر اینکه قم به موازات تهران بهترین تصویرگران را دارد، تصریح کرد: 
شما به هیچ وجه نمی توانید این نمایشگاه را در شهرهایی مثل اصفهان و شیراز و 
مشهد ببینید، هم هنرمندان قم بسیار خلاق هستند، هم وجود ناشران کودک و 

نوجوان جایگاه تصویرگری را در این شهر ممتاز کرده است.
وی به انتشار مجلات کودک و نوجوان از سال ۱۳۶۹ در قم اشاره کرد و گفت: در 
آن دوران بیشتر مجلات با آثار تصویرگران تهرانی منتشر می شد اما بعدها با برگزاری 
دوره های آموزشی، تصویرگران زیادی در قم تربیت شدند که امروز سطح آثار تولیدی 

آنها به مراتب باکیفیت است و با تهران رقابت می کند.
عضو هیئت داوران سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم ادامه داد: وقتی 
اساتید مطرح تهران در قم حاضر می شوند و آثار تصویرگران قمی را نگاه می کنند، 
اذعان دارند به اینکه ما همین ها را می خواستیم تدریس کنیم و این نشان می دهد 

آثار تولیدی در قم کیفیت مطلوبی دارد.
نوری همچنین در خصوص اینکه چرا بخشی از برگزیدگان دوره های قبلی در این 
رویداد حضور ندارد، گفت: بسیاری از برگزیدگان دوره های پیشین در تهران کار 
می کنند و در حال حاضر هم شرکت کنندگان آثار باکیفیتی ارسال کردند و نمایشگاه 

به شکل مطلوبی برپا شده و خلائی به لحاظ کیفی وجود ندارد.

عید غدیر به عنوان ثمره نبوت، رسالت و تعیین کننده خط مشی مسلمانان 
محسوب می شود که نقشی سرنوشت ساز در تعیین مسیر آینده اسلام ایفا کرده 
است و بدین گونه سعادت و نجات واقعی بشریت از برکات غدیر به شمار می رود که 

با پیروی از این رویداد مهم و حساس به دست می آید.
به گزارش گروه اطلاع رسانی ایرنا، تاریخ اسلام مملو از رویدادهای بزرگی است که 
برای مسلمانان و شیعیان اهمیت زیادی دارد؛ اتفاقاتی همانند واقعه غدیرخم که به 
عنوان یکی از بزرگترین اعیاد در جهان اسلام شناخته می شود. غدیر، عید پیوند 
میان همه نسل ها است تا به نوعی مسلمانان را به حریم ولایت نزدیك کند و اثرات 
آن در همه ارکان زندگی آنان جاری و ساری شود. واقعه غدیر در همان روز تاریخی 
تمام نشد بلکه استمرار پیدا کرد و همه ابعاد زندگی شیعیان را قرار داد تا آنها راه خود 

را به درستی انتخاب کنند.
هیجدهم ذی الحجه یادآور واقعه ای تاریخی است که در آن رسول خدا)ص( به امر 
خدای متعال حضرت علی)ع( را به  عنوان جانشین خود در منصب امامت منصوب 
کرد تا ترازوی شاخص حاکم اسلامی برای تمامی مسلمانان تبیین شود و در حافظه 
تاریخی بماند و همواره چراغ راه امت پیامبر)ص( باشد. واقعه  غدیر از ابعاد مختلف و 
از جهات متفاوت دارای درخشندگی خاصی در تاریخ اسلام از نظر سند، اطمینان 
از اصل و فرع آن، کثرت راویان و اعتماد بزرگان و علمای مسلمانان است. نزول آیه 
سوم و۶۷ سوره مائده با مضمون »اي پیامبر به مردم برسان آنچه از طرف پروردگارت 
بر تو نازل شده و اگر نرساني رسالت او را تبلیغ نکرده اي و خدا تو را از مردم حفظ 
خواهد کرد.« در ارتباط با این رویداد بزرگ است که بر طبق نظر مفسران نام آور شان 

نزول این آیات را نشان می دهد و عظمت واقعه غدیر خم را یادآور می شود.
این روز به علت عید بودن همراه با سنت ها و مراسم های خاصی است که مردم 
ایران نیز در مناطق مختلف با برگزاری جشن ها، آذین بندی مساجد و اماکن 
عمومی به شادمانی می پردازند و برشکوه این روز می افزایند. از آنجا که حضرت 
علی)ع( به عنوان جانشین، سرسلسه سادات و سادات نیز جزو خانواده پیامبر)ص( 
به شمار می آیند همواره نزد مردم از احترام و تکریم برخوردار بوده و این عید را »عید 
سادات« نیز می نامند. به مناسبت عیدسعید غدیر خم، به عنوان نخستین خلیفه 
مسلمین به گفت وگو با حجت الاسلام »محسن عرفاتی« پژوهشگر امور دینی 

پرداخته ایم.
 غدیر، بزرگترین عید شیعیان

در اسلام عید فطر و قربان از جمله اعیاد معروف است اما بزرگترین عید در مبانی 
دینی عید الله اکبر یعنی بزرگترین عید خدای متعال به شمار می رود. این روز اعمال 
مخصوصی همچون، روزه گرفتن، اطعام کردن، صدقه دادن، احسان و انفاق، 

اطعام دادن، رفع حاجت مومنان و.... دارد که به آن بسیار سفارش شده است.
حجت الاسلام عرفاتی از از عید غدیر خم به  عنوان بزرگ ترین عید الهی و عید 
آل محمد)ص( یادکرد و گفت: برای روز عید سعید غدیر خم اعمالی مانند زیارت 
امیرالمؤمنین)ع(، زیارت امین الله، دو رکعت نماز عید سعید غدیر خم، احسان و 
نیکی کردن به برادران دینی، صدقه دادن، خواندن عقد اخوت و برادری، صله رحم 
و دید و بازدید وارد شده است. غدیر خم روز حاکمیت ارزش ها و فضیلت ها به شمار 
می رود و پذیرش ولایت امام علی)ع( پذیرش ولایت انسان کامل است. غدیر به همه 
بشریت تعلق دارد و در کنار جشن، شادی و سرور در این روز باید به کارهای علمی در 
مورد غدیر پرداخت و پژوهش های علمی در مورد این روز بزرگ انجام گیرد تا ظرفیت 
نهفته آن برای بشریت آشکار شود و مردم در زیر چتر ولایت قرار گیرند. معنویت، 
عدالت، کرامت انسانی در سایه ولایت تعلق پیدا می کند و جامعه مطلوب اسلامی 
در سایه ولایت عملی می شود. آنچه از خیر دنیا و آخرت وجود دارد به  وسیله تقوا به 
دست می آید و خدای متعال برای مؤمنان و برای اهل تقوا چیزی جز خیر و خوبی 
نازل نمی کند پس انسان ها باید برای رسیدن به خیر و خوبی دنیا از خدا بترسند و 

تقوای الهی پیشه کنند.
 پیمان اخوت و برادری

اسلام همواره مسلمانان را به محبت، مهرورزی و یکدلی دعوت می کند به گونه 
ای که برادری و برابری یکی از شعارهای اساسی و ریشه دار آن است که راهکارهای 
کاربردی برای تحکیم این روابط دارد که در هر مرحله از اجرا، روح برادری و برابری 
میان مسلمانان جدی می شود و آنان از هر قبیله، نژاد و ملیتی با یکدیگر احساس 

عمیق برادری می کنند.

حجت الاسلام عرفاتی با اشاره به این مطلب که یکی از پیام های اصلی عید غدیر 
خم پیوند اخوت و برادری است، گفت: غدیر از جایگاه والایی برای تثبیت حاکمیت 
دینی و بیان حقیقت برخوردار است. عقد اخوت میان مؤمنان یکی از سنت های 
حسنه در عید غدیر خم به شمار می رود که پیامبر)ص( و امام علی)ع( نیز به این امر 

مبادرت ورزیدند و بر آن تاکید داشتند.
 سعادت و نجات واقعی مردم

سعادت و نجات واقعی یکی از برکات غدیر است که مردم می توانند با پیروی 
از جریان غدیر به آن دست یابند. این پژوهشگر امور دینی با اشاره به مطلب فوق 
اظهار داشت: خدای متعال در آیاتی از قرآن کریم همواره به مردم این نوید را داده 
که اگر شما مسیر صحیح که راه انبیای الهی است، طی کنید اهل سعادت و نجات 
خواهید بود که این مطلب در مکتب پیروان غدیر نهفته است. شایستگان همان 
پیروان واقعی پیامبران، اولیان الهی و معصومان هستند که تمامی صفات نیك و 
خیر در آنها نهادینه شده است. اگر تمامی مردم آن دوران از جریان غدیر پیروی 
می کردند به یك وحدت نظر جامع می رسیدند زیرا اهل بیت پیامبر)ص( هیچگاه 
مردم را غیر از مسیر پیامبر)ص( و قرآن راهنمایی و دعوت نمی کردند و در این باره 
همواره شبهات و تهمت هایی به مکتب اهل بیت )ع( وارد می شود اما باید دانست 
که مکتب ائمه اطهار)ع( همواره بنیانگذار، طرفدار و دوستدار واقعی وحدت بوده 
و در این راه مجاهدت ها و رشادت های فراوانی کردند و برای دفاع از حقانیت از 
جان خود گذشتند. شناخت ظاهری امام)ع( نخستین و سطحی ترین موضوع در 
زمینه معرفت در ولایت است. پیامبر اکرم )ص( جهالت را با آوردن امامت برطرف 
کرد و این موضوع هیچ ارتباطی به دوران و زمان ندارد بلکه مساله ولایت به همه 

زمان ها تعلق دارد.
 تحکیم وحدت با ولایت

در ماجرای غدیر، پیامبراکرم)ص( از طرف پروردگار بی همتا ماموریت یافت تا مردم 
را به پیروی از انسانی شایسته همانند علی)ع( دعوت کند. بزرگمردی که نخستین 
مسلمان در میان مردم و نخستین ایمان آورنده به پیامبر)ص( و دین مبین اسلام 
بود. این پژوهشگردینی ، از امام علی )ع( به عنوان نخستین فردی که همواره در 
جهاد و مبارزه با ظلم با پیامبر اسلام)ص( همراه بود، یاد کرد و گفت: علی )ع( اهل 
تقوا و خودساخته بود و در تمامی راه ها در کنار رسول اکرم)ص( و افزون بر آن از 
علم، آگاهی و دانشی فراتر از حدبشر برخوردار بود. یکی از مهمترین مسایلی که 
در غدیر به آن توجه شده موضوع جلوگیری از بروز اختلاف در جامعه اسلامی است 
که این مهم با تبعیت از ولایت به دست می آید. بسیاری از مسلمانان درك درستی 
از قوانین و دستورات اسلامی ندارند و میزان شناخت آنها از اسلام بسیار سطحی و 
متعصبانه است بنابراین ضرورت دارد مبانی اسلامی به طور صحیح در جامعه تببین 
شود تا بسترهای ایجاد یك مدینه فاضله در جامعه نیز شکل بگیرد. شایسته سالاری، 
مردم سالاری و حفظ وحدت و اتحاد به عنوان پیام ها و دستاوردهای حادثه غدیر 
است که اگر در جامعه به درستی بازبینی و تبیین شوند می تواند از بروز بسیاری 
از مشکلات و ناهنجاری های اجتماعی جلوگیری کند. جوامع بشری نیازمند 
یادآوری و حضور همیشگی هویت  های فرهنگی و اصالت های معنوی هستند و 
زنده نگه داشتن شعائر الهی، رسالتی است که مرزبانان عقیده و ایمان، از جمله 
رسول اکرم)ص( بر آن تاکید داشته اند و در تاریخ اسلام، غدیر و امامت همان اندازه 

مهم است که روز مبعث دارد زیرا غدیر، امامت را به وجود آورد و ادامه رسالت بود.

مدیریت مصرف برق وظیفه ای ملی وضروری و اجتناب ناپذیر است ؛

نقش مشترکین خانگی در کنترل ناترازی 
با۱۰ درصد صرفه جویی 

اگر مشترکین بخش خانگی بتوانند حدود ۱۰ درصد کاهش مصرف داشته باشند علاوه 
بر این که مشمول طرح های تشویقی می شوند؛ می توانند تا حد زیادی در کنترل ناترازی 

شبکه برق نقش خود را ایفا کنند.
با شروع فصل گرم تابستان با اوج بار مصرف برق مواجه هستیم و پایداری شبکه برق 
در راستای جلوگیری از خاموشی و قطعی برق برای بخش های کشاورزی و صنعتی به 
عنوان بخش های مولد و بخش های غیر مولد از جمله مصارف خانگی و تجاری اهمیت 

بسزایی دارد.
در همین راستا اصلاح الگوی مصرف در کلیه بخش های جامعه و به ویژه بخش خانگی 
که مصرف کننده قسمت بزرگی از انرژی الکتریکی است از اهمیت خاصی برخوردار 
است. البته نباید از تاثیر این صرفه جویی در مصرف برق بر کاهش انتشار گازهای آلاینده 

و در نتیجه کاهش آلودگی های محیط زیست غافل شد.
بنابراین مدیریت مصرف انرژی با هدف حفظ سرمایه کشور و به کارگیری راهکارهای 
مصرف بهینه برق به عنوان یک وظیفه ملی برای شهروندان امری ضروری و اجتناب 
ناپذیر است؛ شهروندان باید با مدیریت درست مصرف برای پایداری شبکه با وزارت نیرو 

همکاری کنند.
پیک استان قم سال گذشته نزدیک به یک هزار و ۲۸ مگاوات رسید 

در همین راستا با هدف آگاهی از ظرفیت های شبکه برق استان و لزوم رعایت راهکارهای 
مصرف بهینه برق توسط مشترکین و طرح های تشویقی برای مشترکین کم مصرف با 

معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم به گفت وگو پرداختیم.
سید محمد ارجمندزاده معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم در 
گفت وگویی اظهارداشت: سال گذشته در استان قم ۹۰۴ مگاوات پیک محقق شده  
بود که تحویل مشترکین شد همچنین با توجه به اقدامات مدیریت بار و مدیریت مصرف 
در حدود ۱۲۴ مگاوات از طریق مشترکین کشاورزی، صنعتی و ادارات مطابق دستور 

العمل های ابلاغی مدیریت مصرف شد.
وی ادامه داد: پیک استان قم سال گذشته نزدیک به یک هزار و ۲۸ مگاوات رسید لذا 
با توجه به همین مسئله از شهریور ماه سال گذشته برنامه گذر از پیک سال ۱۴۰۲ توسط 
وزارت نیرو و متعاقب آن شرکت توزیع برق استان قم انجام شد؛ در این برنامه اقدامات 
متفاوتی اعم از احداث شبکه های جدید، احداث شبکه های رینگ و مانور جهت امکان 
تامین بار در بخش های مختلف، احداث و راه اندازی ترانس های جدید، علاوه بر اقداماتی 

که در راستای اتوماسیون شبکه برنامه ریزی کردیم برای استان در دستور کار قرار گرفت.
پست ۴۰۰  احداث  را  استان  برق  حوزه  در  اقدامات  مهم ترین  از  یکی  ارجمندزاده 
کیلوولتی دانست و گفت: در حل حاضر حدود ۱۸۰۰ مگاوات آمپر ظرفیت شبکه توزیع و 

حدود ۱۵۰۰ مگاوات آمپر ظرفیت شبکه انتقال ما است.
معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم بر مسئله کمبود تولید برق تاکید 
کرد و افزود: در راستای تولد برق طی دو سال اخیر حدود ۷۵۰۰ مگاوات چه از طریق 
احداث و یا افزایش ظرفیت نیروگاه های موجود به ظرفیت نیروگاه کشور اضافه شده است، 
بنابراین اگر چه در زمینه تولید برق اقداماتی انجام شده است اما با توجه به رشد فزاینده ی 

مصرف ناترازی را خواهیم داشت.
رشد مصرف در استان قم سال گذشته نزدیک به ۷ درصد بود 

ارجمندزاده تصریح کرد: رشد مصرف در استان قم سال گذشته نزدیک به ۷ درصد بود 
و امسال پیش بینی می شود با وجود برنامه های مدیریت بار و مدیریت مصرف به ویژه در 
بخش خانگی که طراحی شده و در دست اجرا است باز هم بین ۵/۵ تا ۶ درصد رشد 

مصرف در اوایل تابستان در استان قم شاهد باشیم.   
وی ادامه داد: با وجود افزایش تولید و ظرفیت شبکه، اگر مسئله مدیریت مصرف مورد 

توجه قرار نگیرد طبیعتا ناترازی و خاموشی ها را به دنبال خواهد داشت.
معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم، بیان کرد: تا زمانی که تولید و 
مصرف بالانس باشد و ناترازی نداشته باشیم طبیعتا خاموشی و قطعی برق نخواهیم 
داشت، اما اگر میزان مصرف از تولید برق پیشی گیرد؛ لاجرم برای حفظ پایداری شبکه و 

جلوگیری از خاموشی ها مجبور به مدیریت بار و کاهش مصرف خواهیم بود.
وی افزود: سال گذشته وزارت نیرو ۱۴۰ برنامه را در دستور کار قرار داد و اهم این برنامه 
ها برای رفع ناترازی مدیریت بار بود و مصوبه هیات وزیران و شورای عالی امنیت ملی در 

این خصوص ابلاغ شد.
ارجمندزاده با بیان اینکه برنامه مدیریت بار از بخش دولتی آغاز شد، تصریح کرد: در 
این راستا ادارات مکلف شدند از ۱۵ خردادماه نسب به کاهش مصرف غیر ضروری برق 
در ساعت اداری از ساعت ۱۱ تا تعطیلی به میزان ۳۰ درصد و پس از پایان کار به میزان 
۶۰ درصد اقدام کنند. وی اظهار کرد: بخش های دولتی مکلف هستند به محض اتمام 
فعالیت خود نسبت به خاموشی تجهیزات خود اقدام کنند تا مصرف غیر ضرور و اضافه 
مشابه آنچه در سنوات گذشته وجود داشت در ادارات نداشته باشیم و با اداراتی که این 
دستورالعمل را اجرایی نکنند از طریق استانداری ها و مدیر پدافند استان به شدت برخورد 

و نسبت به قطع مشترکین اداری بدمصرف اقدام خواهد شد.
ارجمندزاده ادامه داد: سال گذشته برنامه  مدیریت بار صنایع با توجه به هماهنگی های 
انجام شده با وزارت صمت به این صورت بود که صنایع یک شیفت در هفته تعطیل باشند 
و مابقی شیفت های کاری بدون اینکه قطعی برق داشته باشند بتوانند کار را ادامه دهند؛ 

این برنامه امسال هم اجرا خواهد شد.
تغییر زمان استفاده از چاه های آب کشاورزی برای مدیریت مصرف برق

وی مصرف برق چاه های آب کشاورزی به ویژه در ساعات پیک مصرف را مورد توجه 
قرار داد و گفت: وزارت نیرو این تفاهم را با وزرات جهاد کشاورزی داشته که از حدود 
ساعت ۱۲ تا ۱۸ نسبت به قطع آب چاه های کشاورزی اقدام کند؛ در این طرح علاوه 
بر مدیریت مصرف برق، قبض برق مشترکینی که در این بازده زمانی با ما همکاری کنند 

رایگان خواهد بود.
ارجمندزاده قطعی برق بخش خانگی در سنوات گذشته را مورد توجه قرار داد و گفت: 
برق در بخش خانگی فقط روشنایی یا کولر نیست بلکه آسانسور، ریموت درب منازل و 
پکیج ها را هم شامل می شود بنابراین بخش خانگی به برق بسیار وابسته است و قطعی 

برق مشکلات عدیده ای در بخش خانگی به دنبال خواهد داشت.
جریمه  و  مصرف  کم  مشترکین  به  پاداش  ارائه  طرح  گذشته  سال  داد:  ادامه  وی 
مشترکینی که مدیریت مصرف را در بخش خانگی رعایت نمی کنند توسط وزارت نیرو اجرا 
شد؛ حاصل این طرح این بود که سال گذشته در بخش خانگی رشد مصرف صفر شد و 
این مسئله نشان داد که اگر مقرراتی را به درستی ایجاد و به آن عمل کنیم می توانیم بخش 
خانگی و تجاری را به عنوان بخش غیرمولد بدون خسارت مدیریت کنیم. ارجمندزاده 
اظهار کرد: سال گذشته طرح ۵=۱ اجرا شد و تشویق هایی برای مشترکینی که مصرف 
برق را کاهش دادند در قبض ها اعمال می شد و بالعکس برای مشترکینی که الگوی 
مصرف را رعایت نمی کردند مبلغ قبض از صورت یارانه ای خارج و قیمت واقعی برق را 
پرداخت می کردند. معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم در ادامه تاکید 
کرد: امسال وزارت نیرو این طرح را به صورت گسترده تر و با شعار ۲۰=۱ اجرایی کرده 
است؛ به این معنا که اگر مشترکین الگوی مصرف را مدیریت کنند حتی تا ۲۰ برابر قیمت 
برق خانگی که دریافت می کنند می توانند پاداش بگیرند که این حداکثر پاداش تا کیلواتی 
۲ هزار تومان می شود. وی تصریح کرد: امیدواریم با این برنامه بتوانیم در بخش خانگی 
حداکثر مدیریت بار را داشته باشیم؛ زیرا هر چه میزان مدیریت مصرف در بخش خانگی 
بیشتر باشد می توانیم برق بیشتری در اختیار بخش های صنعتی و کشاورزی به عنوان 
بخش های مولد قرار دهیم. معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: 
ده هزار مگاوات ناترازی در شبکه برق مطابق پیش بینی های مصرف وجود دارد؛ که اگر 

۸۵ هزار مگاوات ظرفیت تولید را لحاظ کنیم، تقریبا ۱۵ درصد ناترازی شبکه ما است.
وی تاکید کرد: در بخش خانگی طبق آنچه که برنامه ریزی شده است، اگر مشترکین 
بتوانند حدود ۱۰ درصد کاهش مصرف داشته باشند علاوه بر این که مشمول طرح های 
تشویقی می شوند و تا حد زیادی بخش خانگی و تجاری ما می تواند در کنترل ناترازی 

نقش خود را ایفا کند.
صرفه جویی مردم شرط پایداری شبکه برق و جلوگیری از خاموشی

ارجمندزاده یادآور شد: استفاده از لامپ های led و smd، استفاده از روشنایی طبیعی 
در طول روز، استفاده از سایبان برای کولرهای آبی، تنظیم درجه کولرگازی با هدف 
کاهش مصرف فزاینده برق، استفاده از لوازم پر مصرف همچون جاروبرقی، اتو، ماشین 
لباسشویی در ساعات پایانی شب علاوه بر این که در راستای حفظ پایداری شبکه و 
جلوگیری از خاموشی کمک کننده خواهد بود به اقتصاد خانوار نیز کمک شایانی می کند.
وی در ادامه با بیان اینکه این اقدامات ساده اثرگذاری بسزایی در کاهش نرخ قبض ها و 
پایداری شبکه دارد، اظهار کرد: از دو سال پیش کولرهای آبی با برچسب انرژی A  و حتی 
A+  با قیمت مناسب در حال تولید است که در کنار مصرف انرژی کمتر، عملکرد بهتری 
دارند. معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم، عنوان کرد: سال گذشته جز 
استان هایی بودیم که رشد مصرف برق در بخش خانگی متوقف شد و امیدواریم امسال 
با تدابیری که اتخاذ شده نسبت به سال گذشته فعالیت و عملکرد بهتری داشته باشیم و 
همچنین با توجه به راه اندازی پست ۴۰۰ کیلوواتی و پایداری خوبی که در شبکه استان 

به وجود آمده امسال شبکه پایدارتر و خاموشی های به مراتب کمتری را داشته باشیم.

اجتماعی

به مناسبت ایام عید سعید غدیر خم ؛

غدیر؛ استمرار خط نبوت و تعیین کننده خط مشی مسلمانان

که  غدیر  عید  داریم. همان  پیش  در  را  اکبر  عیدالله 
بزرگترین و مهم ترین عید ماست. اما چطور اهمیت این 
روز را برای کودکان مان جا بیندازیم و آنها را در شادی این 
عید بزرگ شریک کنیم؟ کودکانی که هر طرحی روی 
ابد  تا  سنگ  روی  حکاکی  مثل  بزنیم،  وجودشان  لوح 

همراه شان خواهد بود...
برای  که  شاد  مناسبت  این  از  بهتر  فرصتی  چه 
امیرالمؤمنین مان  و  پیامبرمان  دین مان،  از  بچه ها 

بگوییم؟
بیایید با هم چند ایده را برای خاطره انگیز کردن این 
روزهای پربرکت مرور کنیم. طبیعتاً هر کودکی ویژگی های 
که  است  این  بر  تلاش مان  اما  دارد.  را  خودش  خاص 
ایده هایی را پیشنهاد کنیم که بیشتر بچه ها دوست داشته 

باشند و با آن همراه شوند.
علی  امام  بدهید:  واقعی  قهرمان  بچه ها  به   )۱  

علیه السلام!
برای کودکان و نوجوانان از نان شب واجب تر، قهرمان 
است. بچه ها در این سنین دربه در دنبال الگو و قهرمان 
می گردند. چه بهتر که به جای قهرمان های هالیوودی و 
خیالی، قهرمانان واقعی را به آنها معرفی کنید. اصیل تر، 
والاتر و کامل تر از امام علی علیه السلام کسی را سراغ 

دارید که قهرمان فرزندتان باشد؟
زیبایی ویژگی های اخلاقی و رفتاری ایشان را در قالب 
داستان و روایت های کوتاه و قابل درک برای بچه ها شرح 
بدهید. شجاعت، مهربانی، دانایی، عدالت، یتیم نوازی، 
پاکی و... در هر آیین و فرهنگی پسندیده اند و آرزوی هر 
پدر یا مادری است که فرزندش به این ویژگی ها مجهز 
شود. مهم است که داستان را به نسبت سن فرزندتان 
ساده سازی و ملموس کنید تا برایش جذاب باشد و پای 

حرفتان بنشیند.
طبیعتاً برای اینکه بتوانید برای بچه ها چنین قصه هایی 
بگویید، باید خودتان از قبل درباره اش خوانده باشید. تا 
دلتان بخواهد کتاب و روایت معتبر در این زمینه وجود 
دارد. پس نیازی نیست قصهٔ تخیلی بگویید! کتاب های 
زیادی را می توانید به صورت رایگان در اینترنت پیدا کنید. 
خرید از کتابخانه های آنلاین و اپلیکیشن های کتابخوانی 
هم برای کاهش هزینه و افزایش سرعت به کارتان می آیند.

می توانید قسمتی از مطالب را به زبان خودتان برای 
بچه ها تعریف کنید و بخش هایی را از روی کتاب بخوانید 
به  بسته  بگیرد.  خو  مطالعه  و  پژوهش  فرهنگ  با  او  تا 
شخصیت فرزندتان و علاقه مندی هایش، داستان هایی 
انتخاب  هستند  کاربردی تر  و  آموزنده تر  برایش  که  را 
کنید. معمولًا پسربچه ها از روایت های جنگی که مملو 
از شجاعت و دلاوری قهرمان شان باشد، لذت می برند. 
دخترها چون عاطفی تر هستند و به قولی »مادر متولد 
می شوند«، از روایت های مرتبط با سبک زندگی و خانواده 
کدام  اینکه  تشخیص  حال  هر  به  می آید.  خوششان 

روایت ها برای فرزندتان مناسب تر است با شماست.
الگوسازی و روایت چنین قهرمان بزرگی در چند روز 
مقدور نیست. پس این کار را به همهٔ روزها و ماه ها تسری 

بدهید و به عید غدیر محدودش نکنید.
 ۲( یک خانهٔ زیبا برای یک عید ویژه

همهٔ بچه ها عاشق این هستند که کنار پدر و مادرشان 
یا  آشپزی  مثل  کارهایی  حتی  بدهند؛  انجام  کاری 
خانه تکانی! حالا فکر کنید از ساختن کاردستی و مهیا 

کردن خانه برای جشن چه کیفی می کنند.
برای بچه ها توضیح دهید که به خاطر این عید بزرگ 
می خواهید خانه را زیبا کنید و با هم خوش بگذرانید. 
ببینید چه ایده ای برای قشنگ کردن خانه دارند. قرار 
نیست کلی وسیله بخرید و خرج روی دست خانواده 
با  یا  دارید  خانه  در  که  را  وسایلی  فهرست  بگذارید. 
هزینه ای اندک می توانید فراهم کنید، در اختیار بچه ها 
بگذارید. بعد با هم تصمیم بگیرید که با این ابزار و وسایل 

چه می توان کرد.
مثلًا می توانید به بچه ها کمک کنید که با همان وسایل، 
کاردستی درست کنند. بعد آنها را در بهترین نقاط خانه به 

نمایش بگذارید تا مهمان ها حتماً ببینندشان.
رنگی  ریسه های  و...  زرورق  رنگی،  کاغذ  چسب،  با 
برای تزئین خانه درست کنید و به در و دیوار بچسبانید. با 
همین تزئینات، عکس یادگاری بگیرید و برای پدربزرگ و 

مادربزرگ شان بفرستید.
خانه  چیدمان  دربارهٔ  را  فرزندان تان  نظر  حال  به  تا 
پرسیده اید؟ بهترین فرصت است که سلیقه شان را در 
این زمینه اجرا کنید. به آنها بگویید به خاطر این روزهای 
زیبا چنین فرصتی رقم خورده. شاید باورتان نشود ولی 
جابه جا کردن میز و مبل هم در کنار والدین می تواند برای 

بچه ها تفریح محسوب شود.
کمی خاک و چند گلدان )یا ظرف یک بار مصرف که 
کف آن را سوراخ کرده اید( با چند قلمه گیاه، برای بچه ها 
یعنی ساعت ها سرگرمی و تفریح. فقط جای مناسبی 
کیف  محیط،  کردن  تمیز  که  کنید  پیدا  کار  این  برای 
کشت و کار را از دماغ تان درنیاورد. پیشنهاد ما حمام، 
بالکن یا پشت بام خانه است. مگر اینکه از آن خانواده های 
خوش سعادتی باشید که خانه شان حیاط دارد. در این 
صورت دیگر جایی برای بحث باقی نمی ماند. اگر قلمه 

ندارید، خدا بدهد برکت به قوطی حبوبات!
اگر فکر می کنید ظرف یک بار مصرف به اندازهٔ کافی 
زیبا نیست که نقش گلدان را بازی کند، خوراکش مقداری 
رنگ یا چند تکه کاغذ رنگی است تا سرگرمی دیگری برای 

بچه ها دست و پا شود.
۳( بهترین عیدی ها را عید غدیر بدهید

که  غدیر،  عید  هم  آن  می شود؟!  عیدی  بدون  عید 
مهم ترین و بزرگ ترین عید مذهب ماست. اگر به هر دلیلی 
قرار است فرزندتان را تشویق کنید و به او جایزه بدهید، 

این روزها، بهترین وقت است.
یک  ما  بدهید  بچه ها  به  هدیه ای  چه  نمی دانید  اگر 
پیشنهاد برایتان داریم؛ یک بسته با سه نوع هدیه: هدایای 
کیک،  برش  یک  مثلًا  کاربردی.  و  دانشی  خوراکی، 
مقداری خمیر بازی و یک کتاب قصه یا رنگ آمیزی. هر 
گلی زدید به سر خودتان زدید. اصلًا این عید برای همین 

گل زدن هاست!
ندهید.  عیدی  خودتان  فرزندان  و  خانواده  به  فقط 
کودکان دیگر را هم در شادی عیدانه شریک کنید. اگر 
را  سه قسمتی  بسته های  تهیهٔ  اجازهٔ  مالی تان  شرایط 
نمی دهد، حتی با یک شکلات هم می توانید دل بچه ها 

را شاد کنید.
خودشان  ایده های  سال  هر  معمولًا  سادات  خانوادهٔ 
مهمانان  از  پذیرایی  و  عیدی  بسته های  تهیهٔ  برای  را 

غدیرشان دارند. پس در کارشان دخالت نمی کنیم.
کمتر کودکی پیدا می شود که شیرینی پزی و بسته بندی 
این  از  عموماً  بچه ها  باشد.  نداشته  دوست  را  عیدی 
کارها خصوصاً در کنار والدین شان بسیار لذت می برند. 
برنامه هایتان  را هم در  کار  این  را دارید،  امکاناتش  اگر 
بگنجانید. هم فال است، هم تماشا، هم البته خاطره ساز.
کار آن کرد که تمام کرد! لذت بخش ترین بخش ماجرا، 
اهدای بسته ها به افراد هدف و دیدن برق شادی در نگاه 
آنهاست. بچه ها را از توزیع این بسته ها کنار نگذارید. در 

این مرحله هم خودتان بچه ها را همراهی کنید.
عاقبتتان  و  شیرین  کامتان  عیدها...  این  از  باشد  تا 

به خیر، به حق صاحب عیدالله  اکبر...

چطور اهمیت عید غدیر را برای کودکان مان جا بیندازیم ؛

عید غدیر را برای بچه ها خاطره انگیز کنید
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نجابت مزرعه داران ارزهای دیجیتال، 
پشتوانه گذر از تابستان گرم

بیشتر از ۱۰ سال پیش بود که زنگ کاروان بیت کوین در ایران به گوش رسید. آنان که 
سری در زبان انگلیسی داشتند و یا دستی بر آتش دنیای مجازی، خبر از تولد یک پول 

جدید دادند.
این گونه بود که افراد خرد و کلان هریك در پی آن بودند تا تجهیزاتی از آن سوي مرز 
به جهت کسب سود بیشتر وارد کنند. از هر طرف ندایی به گوش مي رسید که فلانی 

دارد رمزارز استخراج می کند.کمي بعد، اما تشت رسوایی ارزهای دیجیتالی از بام افتاد. 
صحبت درباره این میهمان ناخوانده نقل محافل شده بود که: »همه چیز رمزنگاری 

است و با استفاده از فناوري بلاکچین، تراکنش ها انتقال و تایید می شود.«
گفتند: این رمزارزها قصه ای است که توسط هیچ دولتی روایت نمی شود و به صورت 

مستقل تحت یک شبکه گسترده عمل می کند.
با تعجب و نگراني به این عرضه و تقاضا خیره بودیم که گفتند به علت غیرقابل تقلب 
انجام  به واسطه گری برای  نیاز  به آن در سراسر جهان و عدم  بودن، دسترسی آسان 
تراکنش ها، نسل جدید برای داشتن یا ساختنش به آن علاقه مند است، و ما که نه دلی 
برای ریسک کردن و نه پولی برای خرج کردن داشتیم، مانده بودیم چه کنیم که به یك باره 

قانون برای مهار این اسب سرکش به میدان آمد.
در آمدو شد این ماجراها، ناگهان شلاق رمزارزها بر بدنمان نقش بست. در سال ۱۴۰۰ 
جدول خاموشی برق، چراغ ذوقمان را کور کرد، چنانکه اعلام شد: رمز ارزها جان شبکه 
برق را مي گیرند. برای به دست آوردنش دستگاه ها باید محاسبات سنگین و پیاپی انجام 

دهند. این محاسبات نیاز به تعداد زیادی ماینر و مصرف انرژی بالایی دارند.
به یکباره کارخانه ها، مزارع، تولیدی ها، زیرزمین کارگاه ها، پارکینگ ها و... شده اند 
مزرعه رمزارز و این مزرعه اگر چه پولی مجازی برای بذرپاش و سرمایه گذار آن فراهم 

می کند اما سهم ما از این تولیدات، جدول خاموشی بود.
تابستان از راه رسیده بود.

 این سو و آن سو خبر از اوج مصرف در گرماي طاقت فرساي تابستان بود و »خاموشی« 
در هنگامی که دلمان می خواست یک نسیم خنک ما را نوازش کند، بدون رضایت ما، 

ناگهان وارد خانه هایمان مي شد.
شب ها این قصه جانکاه دوباره از سر خوانده می شد. می گفتند: این اثر اوج مصرف در 

ساعات ابتدای شب و ناشی از روشنایی و... است.
کفه ترازوی تولید، نامتعادل شده بود. آن سوی این ترازو »بد مصرفی« بود.

در آن ایام وقتی به رمز ارزها فکر می کردم، خاطراتم به زمان جنگ بازمی گشت که 
عده ای بودند و با احتکار اقلامی برای گرانتر شدن و فروختن با سود بیشتر، جوانمردی را 

می فروختند و ثروت می اندوختند.
باید قوانین در این جهت رضایت حال مردم را در اولویت قرار داده و نظارت لازم را برای 
ساعات استفاده از برق برای استخراج رمز ارزها اعمال کرد، تا اینکه مزارع با تولید برق 
برای خودشان، نیاز به استفاده از انرژی الکتریکی را در ساعات اوج مصرف بر طرف کنند.
در ایران استخراج رمز ارزها با مجوز قانونی راهکارهایی دارد، بدیهی است که بهترین 

انتخاب برای سرمایه گذاری همین تولید قانونی است.
خلاصه اینکه شکي نیست که مردم »مصرف درست« را بلد بوده و با رعایت مصرف 

بهینه به هم نوعان خود در جای جای ایران بزرگ کمک می کنند.
مردم پای کارند و می دانند کولرهای آبی با دور کند هم می تواند رضایت نسبی شان را 
فراهم کند، حتی آنهایي که در جنوب یا شمال کشور با رطوبت بالاي هوا دست و پنجه نرم 
مي کنند، می دانند بهتر است درجه کولرها را روی عدد ۲۴ تنظیم کنند تا نسیم خنکی و 

سفیر شادی سهم همه باشد.
مزرعه داران رمزارز نیز بی شک از دل همین مردم نجیب اند که درد و دوای مردم را خوب 
می دانند، فقط کافي است دست یکدیگر را بگیریم تا از گردنه گرم تابستان امسال عبور 

کنیم.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق استان فارس

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

صندوق های بازنشستگی رو به 
ورشکستگی است

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه با حضور در مرکز ارتباطات مردمی 
ریاست جمهوری، برای نخستین بار به طور مستقیم و برخط به پرسش های شهروندان 
پاسخ داد و گفت: امسال سیاست  دولت بر این است تا دستگاه های مربوطه، نسبت به 

کاهش ۱۵ درصدی تورم اقدام کنند.  
»داود منظور« در این نشست در پاسخ به تماسی درباره میزان حقوق و دریافتی 
بازنشستگان، تأکید کرد: بحث بازنشستگان دغدغه جدی کشور است چراکه قدرت 
خرید آنها در چند سال اخیر به شدت کاهش پیدا کرده است، البته این مساله در 
بین شاغلان هم وجود دارد و میزان حقوق و مزایا همراه با تورم افزایش پیدا نکرده 

است. 
منظور ادامه داد: صندوق ها براساس محاسبات بیمه ای، میزان کسورات و مستمری 
را تعیین کنند. البته دست دولت آنقدر باز نیست که بتواند جهش های زیادی را بر دوش 
بکشد. البته همین افزایش ۲۰ درصدی هم هزینه زیادی برای دولت دارد و باید برای این 

افزایش، درآمدهای خود را از مالیات  تأمین کند. 
رئیس سازمان برنامه و بودجه یکی از مشکلات صندوق ها را ناترازی آنها دانست و 
افزود: منابع دریافتی با میزان مستمری پرداختی مغایرت دارد. بسیاری از صندوق ها رو 
به ورشکستگی است و امید می رود به وسیله اصلاح قانون و ساماندهی اوضاع داخلی 

صندوق ها، وضعیتشان بهتر شود. 
وی تصریح کرد: ما بعنوان دولت باید به پایداری این صندوق ها کمک کنیم. یک سری 
پیشنهادات ارائه شده و انتظار می رود به کمک مجلس بتوانیم این اصلاحات را اعمال و 

مشکل صندوق های بازنشستگی را حل کنیم. 
 

رییس گمرک کشور :

صادرات تعاونی ها در سال گذشته
 ۱.۵ میلیارد دلار بود

رییس گمرک کشور گفت: سال گذشته ۱.۵ میلیارد دلار صادرات بخش تعاونی ها در 
کشور رقم خورد که نسبت به ۵۳ میلیارد دلار صادرات کشور سهم ۲.۵ درصدی دارد.

در نشست تخصصی راهکارهای توسعه صادرات بخش تعاون جمهوری اسلامی ایران 
محمد رضوانی فر، رئیس گمرک کشور گفت: سال گذشته ۱.۵ میلیارد دلار صادرات 
بخش تعاونی ها در کشور رقم خورد که نسبت به سال ۱۴۰۰ رشد داشت و نسبت به ۵۳ 

میلیارد دلار صادرات کشور سهم ۲.۵ درصدی دارد.
وی افزود: در این باره چند نکته مهم وجود دارد؛ نخست اینکه صادرات بخش تعاونی 
از تنوع خوبی از صنایع غذایی تا مصالح ساختمانی برخوردار است. دومین موضوع، 
صادرات در این بخش از پایداری و ثبات بیشتر برخوردار بوده علاوه بر اینکه پراکندگی 

جغرافیایی بیشتری دارد.
رئیس گمرک کشور ادامه داد: مهم ترین نکته در صادرات غیرنفتی کشور در بخش 
تعاونی ها این است که ۷۵ درصد مقصد صادراتی کشور فقط ۵ کشور چین، هند، ترکیه، 

امارات و عراق است که این رویه باید اصلاح شود.

مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربنا های حمل و نقل کشور خبرداد:

افزایش ۲۵ درصدی عوارض آزادراه ها 
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربنا های حمل و نقل کشور، از افزایش متوسط ۲۵ 

درصدی عوارض آزادراه ها خبر داد.
خیراله خادمی در گفتگویی اظهار داشت: بر اساس مبلغی که سرمایه گذار در آزاد راه 
تهران - شمال سرمایه گذاری کرده است، در محدوده جدید که به بهره برداری می رسد 
عوارض دریافت می شود که برای رفاه حال مردم تنها یک جایگاه برای دریافت آن در نظر 

گرفته می شود.
وی افزود: در سال گذشته افزایش ۲۸ درصدی قیمت عوارض را پیشنهاد داده بودیم 
که به دستور رئیس جمهور، افزایش پیدا نکرد و امسال با توجه به اینکه در دو سال و نیم 
گذشته قیمت عوارض آزادراه ها تغییر نکرده بود و با توجه به افزایش تورم و هزینه ها، 

قیمت عوارض آزادراه ها به طور میانگین ۲۵ درصد افزایش یافت.
معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: از خرداد این افزایش ها به تدریج آغاز شده است و در 

آخرین مورد، عوارض آزاد راه تهران- شمال افزایش یافت. 

سخنگوی اقتصادی دولت گفت: مواد غذایی بعد از حذف ارز ترجیحی شاهد 
افزایش قیمت بود که در اردیبهشت ماه نیز این رشد به میزان ۱۸ درصد رسیده است. 
این افزایش در تولید و عرضه نشان می دهد که با توجه به میزان تولید، در ماه های 

آینده مشکلی درعرضه کالاها وجود ندارد.
سید احسان خاندوزی در نشست خبری ماهانه سخنگوی اقتصادی دولت گفت: 
افزایش شاخص های تولید و فروش که توسط شرکت های بزرگ ارائه می شود و این 
آمار ها از مجموع ۱۵ رشته جمع آوری می شود که در اردیبهشت ماه نسبت به فروردین 
ماه سال جاری، شاخص تولید ۲۱ درصد رشد داشته است و همچنین شاخص فروش 

نیز در اردیبهشت ماه ۴۲ درصد نسبت به فروردین ماه سال جاری رشد داشته است.
وی افزود: ازمجموع ۱۵ گروه صنعت بزرگ، ۸ صنعت دارای رشد دو رقمی بودند که 
صنعت خودرو ۳۸ درصد و تجهیزات برقی ۳۳ درصد، دارو ۲۹ درصد و ماشین آلات 

۲۸ درصد رشد داشتند.
خاندوزی ادامه داد: در مواد غذایی بعد از حذف ارز ترجیحی شاهد رشد قیمت 
بودیم که در اردیبهشت ماه نیز این رشد به میزان ۱۸ درصد رسیده است اما این 
افزایش در تولید و عرضه نشان می دهد که با توجه به میزان تولید در ماه های آینده 

مشکلی درعرضه کالا ها وجود ندارد.
عدد شامخ به ۶۶.۶۹ رسید

سخنگوی اقتصادی دولت با اشاره به گزارش اتاق بازرگانی از شامخ گفت: شاخص 
مدیران خرید صنعت در اردیبهشت امسال به عدد ۶۶.۹۶ رسید. از زمان ارائه این 
شاخص بیشترین مقدار خود را ثبت کرده است. این شاخص از »مقدار تولید« با ثبت 
عدد ۷۳.۷۸ بیشترین مقدار از ابتدای تولید این شاخص تاکنون را به خود اختصاص 
داد، »میزان سفارشات جدید« نیز با عدد ۷۰.۰۹ درصد بیشترین مقدار از ابتدای 
تولید این شاخص تاکنون بوده است، »سرعت تحویل سفارش«، »میزان استخدام«، 
»صادرات«، »فروش محصولات« و »انتظارات تولید در ماه آینده« تشکیل شده است. 
از زیرشاخص ها زیرشاخص مقدار تولید ۷۳.۷۸ درصد بوده که بیشترین رشد در ۵۶ 

ماهه گذشته بوده است.
وزیر اقتصاد ادامه داد: در خصوص زیرشاخص انتظارات تولید نشان دهنده انتظار 
خوشبینانه در خرداد برای تولید است. شامخ کل اقتصاد هم نشان می دهد نه تنها 
وضعیت طرف واقعی بخش اقتصاد وضعیت مناسب ترس نسبت به چند سال اخیر 

وجود دارد.
با ثبت عدد ۵۷.۳۰ رکورد  نیز  اقتصاد  خاندوزی گفت: در خصوص شامخ کل 
بیشترین مقدار از زمان ارائه گزارش این شاخص برای کل اقتصاد )یعنی ۴۴ ماه اخیر( 

در اردیبهشت ماه زده شد.
وی اضافه کرد: در خصوص شاخص انتظارات تولید در ماه آینده نیز نشان دهنده 

انتظارات خوش بینانه اکثر صنایع در خردادماه است.
تسهیل وضعیت تجاری

وزیر اقتصاد افزود: از نکات تاکید دولت بر تسهیل وضعیت تجاری بوده است. طبق 

اعلام گمرک برای تسهیل در ترخیص کالا در دو ماهه امسال شاخص بهبود هستیم و 
متوسط زمان پاسخگویی دستگاه ها کاهش یافته است که در صدر آن استاندارد بوده 

است و زنان پاسخگویی از ۱۷ به ۱۰ روز رسیده است.
سخنگوی اقتصادی دولت تصریح کرد: سازمان غذا و دارو عملکرد مناسب داشته 
و به ۳۰ درصد از تقاضا ها طرف یک روز پاسخ داده و سازمان نباتات به ۵۰ درصد 

درخواست ها پاسخ داده است.
کاهش تورم نقطه به نقطه در خرداد

خاندوزی گفت: آماری که مرکز آمار در حوزه تورم خرداد ارایه کرده نشان می دهد 
تورم نقطه به نقطه مصرف کننده ۱۲ درصد کاهش داشته است که نشان دهنده 

خروج تبعات جنگ اوکراین و حذف ارز ترجیحی است.
وی با اشاره به کاهش روند پلکانی تورم مصرف کننده اظهار کرد تورم در خرداد به ۲ 
درصد رسیده است البته این به معنای تایید وضعیت تورمی و فشار آن بر روی اقشار 

ضعیف نیست و سیاست دولت بر کنترل تورم است.
با توجه به ثبات بازار ارز، سیاست های کنترل تورم را ادامه می دهیم

خاندوزی گفت: با توجه به ثبات بازار ارز می توانیم سیاست های کنترل تورم را ادامه 
دهیم. بخشی از کاهش تورم ناشی از کنترل حرکت موتور های تولید تورم است که 
در بخش پولی است. رشد سه ماهه نقدینگی ۳.۹ درصد است که در مقایسه با ۵.۶ 
درصد سال قبل و ۶.۶ درصد ۱۴۰۰ و ۷.۵ درصد در سال ۱۳۹۹ نشان می دهد 

توانسته ایم در این حوزه موفق باشیم.
تامین مالی؛ عامل رشد اقتصادی

است  اقتصادی  رشد  عامل  که  هم  مالی  تامین  برای  خاندوزی؛  گفته  به 
برای این که سهم بیشتری به بازار مالی بدهیم، نشان می دهد انتشار اوراق 
و عرصه اولیه شرایط بهتری داشته است.۹ هزار میلیارد تومان عرضه اولیه، 
هزار   ۸۱ شرکت ها  سرمایه  افزایش  و  اوراق  عرضه  تومان  میلیارد  هزار   ۱۲
میلیارد تومان بوده است که رشد ۱۴۱ درصدی نسبت به دوره مشابه سال 

قبل داشته است.
سخنگوی اقتصادی دولت گفت: برای تامین مالی پروژه ها در ۱۰۰ روزه اول امسال 
نسبت به سال قبل ۸۰ درصد افزایش یافته است که امیدواریم کمک کند دو بال 

دولتی و غیردولتی شرایط را برای تولید مهیاتر کند.

سخنگوی اقتصادی دولت:

 مشکلی درعرضه کالا ها  در ماه های آینده وجود ندارد

اضافه  از  می تواند  مرکزی  بانک  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
برداشت بانکها جلوگیری کند. چنانچه در این راستا نیاز به اصلاح 

قانون است، باید اقدامات مقتضی صورت گیرد.
در  اژه ای طی سخنانی  حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
آئین رونمایی از سامانه یکپارچه احکام قضائی )سیاق(، اظهار 
کرد: امیدواریم که با عنایت خداوند متعال، در ایام بافضیلت 
ماه ذی الحجه توفیق پیدا کرده و به درجات بالای کمال فردی و 

اجتماعی دست پیدا کنیم.
بانک  به نقش و جایگاه ویژه  با اشاره  ادامه  رئیس عدلیه در 
مرکزی در کشور اظهار کرد: بانک مرکزی در همه ادوار، از اهمیت 
و جایگاه ممتازی در کشور برخوردار بوده که در برهه و شرایط 

کنونی، این اهمیت و جایگاه بسیار بیشتر از گذشته شده است.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به دو مرتبه اصلاح قانون بانک 
و  تغییرات  اندک  گفت:  و ۱۳۶۲  سال های ۱۳۵۱  در  مرکزی 
اصلاحات ایجاد شده در قانون بانک مرکزی طی ۶۳ سال سپری 
شده از تأسیس این سازمان، می تواند دارای محاسن و معایبی 
باشد؛ از یک سو، اِشراف مردم و جامعه هدف نسبت به قانون 
بانک مرکزی و برنامه ریزی قبلی بر اساس آن، مهمترین مزیت 
اصلاحاتِ اندکِ این قانون طی ۶۳ سال گذشته است و از سوی 
دیگر، عدم ایجاد ساختارها و قوانین جدید، متناسب با پیشرفت 
می تواند  گرفته،  صورت  تطورات  و  تحولات  و  تغییرات  و  زمان 

مهمترین عیب در این مقوله باشد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به ارتباطات 

وثیقی که میان عملکرد بانک مرکزی با بسیاری از مسائل کشور 
وجود دارد، بر ضرورت معرفی اهداف، سیاست ها و مأموریت های 
به ویژه  و  کشور  مختلف  دستگاه های  جامعه،  به  مرکزی  بانک 
یکایک مدیران و کارکنان بانک ها تاکید کرد و گفت: بانک مرکزی 
با توجه به اهداف و ماموریت هایی که در قانون برای آن ذکر شده، 
علاوه بر تأثیرگذاری بالا در عرصه های اقتصادی، پولی و اعتباری 
و مبادلات تجاری و بین المللی، می تواند با عملکرد صحیح خود، 
نقش  نیز  کشور  اجتماعی  و  فرهنگی  حوزه های سیاسی،  در 

تأثیرگذاری را ایفا کند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه سرمایه 
اصلی نظام و همه بخش های آن از جمله سیستم بانکی، اعتماد 
مردم است گفت: باید در هر بخش و دستگاهی که عهده دار 
مسئولیت آن هستیم، روش ها و سازوکارهای جلب اعتماد مردم را 
افزایش و ارتقا دهیم؛ در این راستا اگر لازم است قوانین و مقررات 
را اصلاح کنیم یا در دستورالعمل ها و رویه ها و نحوه اجرا بازنگری 

داشته باشیم.
سازوکارهای  تشریح  و  تبیین  با  ادامه  در  قضائیه  قوه  رئیس 
افزایش اعتماد عمومی به نظام بانکی، اظهار داشت: بانک ها 
باید این گزاره را که »امانت دار خوبی برای سرمایه ها و دارایی های 
حریم  با  مرتبط  اطلاعات  از  و  گردانند  تقویت  هستند«  مردم 
و  حفاظت  احسن،  نحو  به  سپرده گذاران  و  مردم  خصوصی 
حراست کنند و اهتمام داشته باشند که قراردادهای منعقده با 

مردم و سرمایه گذاران در نهایت استحکام و وثاقت باشد.

رئیس دستگاه قضا در راستای مقوله افزایش اعتماد مردم، به 
موضوعی مرتبط با قوه قضائیه در دهه ۷۰ اشاره کرد و گفت: در 
مقطعی در دهه ۷۰ که قوه قضائیه دارای »حساب ارزی امانی« 
نبود ما اصرار کردیم تا آن دسته از ارزهای متعلق به متهمان که 
توقیف می شود، تا زمان تعیین تکلیفِ پرونده ی متهم، در حسابی 
واریز شود تا درصورت تبرئه او، ارزِ توقیف شده، عودت داده شود؛ 
اما بعد از مدتی اعلام شد که مابه ازای ریالی این ارز، آن هم به 
مقداری که بانک مرکزی اعلام می کند، به فرد عودت داده شود؛ 
همین امر سبب شد که مردم از ان زمان تا کنون دیگر ارزی ارائه 
و ایفاد نمی کنند. رئیس عدلیه تصریح کرد: یکی از مسائلی که 
می تواند سبب کاهش اعتماد مردم به نظام بانکی شود، مقوله 
تغییر مداوم مقررات است؛ در مواردی فرد ارزی را دریافت می کند 
و نمی داند در آینده، نحوه محاسبه این ارز برای بازگرداندن آن، 

چگونه خواهد بود.
تداوم اجرای سیاست های تثبیت اقتصادی و آغاز اجرای 

اصلاحات در نظام بانکی
رئیس کل بانک مرکزی نیز دراین مراسم  با تاکید بر تداوم اجرای 
برنامه تثبیت اقتصادی و عملیاتی شدن اجرای اصلاحات در 
نظام بانکی، از راه اندازی سامانه های مختلف در بانک مرکزی 

برای حل شدن مشکلات مردم در آینده نزدیک خبر داد.
»محمدرضا فرزین« گفت: خوشبختانه با اجرای این سامانه 
مهم که با همکاری بانک مرکزی و قوه قضاییه عملیاتی شده 
دستاوردهای بسیار خوبی داشته است و هدف اصلی آن هم 

تسهیل امور برای عموم مردم است.
راه اندازی سامانه های مختلف برای حل مشکلات مردم 

در آینده نزدیک
رئیس کل بانک مرکزی به راه اندازی سامانه های مختلف در 
بانک مرکزی برای حل شدن مشکلات مردم در آینده نزدیک 
اشاره کرد و ضمن تاکید بر اجرای دقیق قانون جدید چک با 
همراهی مجلس و قوه قضاییه، گفت: امروز خوشبختانه با اجرای 
این قانون تعداد زندانیان چک برگشتی به طور قابل ملاحظه ای 
کاهش یافته، به گونه ای که این تعداد از روزانه ۱۰ نفر در سال 
۹۶ به یک نفر در هر دو روز در سال ۱۴۰۱ و یک نفر در هر سه 
روز در سال ۱۴۰۲ کاهش یافته است. وی با اشاره به وظایف 
بانک مرکزی اعم از انتشار پول،  هدایت سیاست پولی، نظارت بر 
بانک ها، تامین نظام های پرداخت و نظایر آن گفت: از دهه ۹۰ با 
شروع تحریم های یکجانبه و غیرقانونی علیه کشور، وظایف بانک 
مرکزی نیز افزوده شد و مواردی مانند جابجایی پول، آزادسازی 
منابع ارزی کشور و تامین مالی دولت در شرایطی که منابع در 
دسترس نبود به آن اضافه شد که این موارد در مجموع وظایف 

بانک مرکزی را حساس تر، سنگین تر و پرخطرتر کرد.
فرزین با تاکید بر اینکه هرگونه بی اعتمادی و تزلزل در نظام پولی 
و مالی کشور قطعا آسیب های جبران ناپذیری خواهد داشت 
ادامه داد: پایه و محور تمام نظام های پولی و مالی اعتماد مردم 
و فعالان اقتصادی است و لازمه آن توقف رویه های غلط و انجام 

اصلاحات لازم در نظام بانکی و پولی کشور است.

رئیس قوه قضائیه مطرح کرد؛

یکی از ماموریت های بانک مرکزی حفظ ارزش پول ملی است

آگهی مزایده اموال غیر منقول) اسناد رهنی(
آگهی مزایده ششدانگ اعیانی پلاک ثبتی باقیمانده ۸ فرعی از ۱۰۶۵۴ 
اصلی بخش یک قم )ششدانگ اعیانی پلاک ثبتی باقیمانده هشت فرعی 
از ده هزار و ششصد و پنجاه و چهار اصلی ، بخش یک قم ( مربوط به پرونده 

اجرائی شماره کلاسه ۱۳۹۵۰۴۰۱۳۰۵۲۰۰۲۱۰۱
بموجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی ۹۵۰۱۲۵۶ اداره اجرای اسناد رسمی قم ، و 
کلاسه ۹۵۰۲۱۷۵ اداره اجرای اسناد رسمی ارومیه ، له: بانک صادرات ایران، علیه: 
شرکت سدید بتن سلمان )سهامی خاص ()وام گیرنده ( و احمد مساعی منش و مریم 
تاج الدین )راهنین ( ششدانگ اعیانی پلاک ثبتی باقیمانده ۸ فرعی از ۱۰۶۵۴ 
اصلی بخش یک قم) ششدانگ اعیانی پلاک ثبتی باقیمانده هشت فرعی از ده هزار 
و ششصد و پنجاه و چهار اصلی، بخش یک قم( بنشانی قم - ابتدای بلوارامین - زیر 
پل صفائیه - پلاک ۸ متعلق به آقای احمد مساعی منش ) مالک چهار دانگ مشاع از 
شش دانگ اعیان ( و خانم مریم تاج الدین ) مالک دو دانگ مشاع از شش دانگ اعیان 
( در رهن بستانکار بانک صادرات قرار گرفته و بدلیل عدم پرداخت بدهی ملک مذکور از 

طریق مزایده بفروش میرسد:
حدودو مشخصات ششدانگ یک قطعه بنای احداثی نوع ملک طلق با عرصه وقف 
به پلاک ثبتی باقیمانده ۸ فرعی از ۱۰۶۵۴ اصلی ، واقع در بخش ۰۱ حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم به حدود:
اول  به پی قطعه  و دو متر و چهل سانتیمتر دیواری است  به طول سی  شمالا: 

تفکیکی، پلاک ۳۵ فرعی. 
شرقا: به طول پنج متر و نود و پنج سانتیمتر پی اشتراکی با پلاک باقیمانده ۱۱ فرعی، 

فعلا دیوار احداث شده است.
 جنوبا: به طول سی و دو متر و چهل سانتیمتر پی اشتراکی است با شماره نه فرعی، 

فعلا دیوار احداث شده است. 
غربا: به طول پنج متر و سی و هشت سانتیمتر، درب و دیواری است به شارع هشت 

متری
مشخصات مالکیت:

مالکیت احمد / مساعی منش فرزند جواد شماره شناسنامه ۹۷۷۸۸ تاریخ تولد 
دارای شماره ملی ۰۳۸۰۸۹۴۱۴۹ با جز سهم ۴ از کل سهم ۶ بعنوان مالک چهار 
دانگ مشاع از شش دانگ اعیان با شماره مستند مالکیت . تاریخ ۱۳۵۵/۰۱/۰۱ 
موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۱۰۳۴۲۴ سری سال که در صفحه ۴۹۵ 

دفتر املاک جلد ۴۴۲ ذیل شماره ۶۹۹۷۵ ثبت گردیده است. 
مالکیت مریم / تاج الدینی فرزند خلیل شماره شناسنامه ۱۸۶۸ با جز سهم ۲ از کل 
سهم ۶ بعنوان مالک دانگ مشاع از شش دانگ اعیان با شماره مستند مالکیت ۰ تاریخ 
۱۳۵۵/۰۱/۰۱ موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۱۰۳۴۲۵ سری سال که 

در صفحه ۴۹۸ دفتر املاک جلد ۴۴۲ذیل شماره ۶۹۹۷۵ ثبت گردیده است.
محدودیت:

یک مورد بازداشت دائم بموجب دستور شماره ۱۴۰۰۰۲۹۹۰۰۰۴۰۰۵۵۴۳ مورخ 
۱۴۰۰/۰۶/۰۶ صادره از شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم/ 
قدیم به نفع شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم / قدیم برای 

مالکیت احمد مساعی منش بازداشت می باشد.
محدودیت دفتر املاک :

بانک  بنفع  که  ارومیه  دفترخانه ۳۵  مورخ ۱۳۹۰/۰۵/۱۹  شماره ۶۶۲۸  رهنی 
صادرات به مبلغ ۸۰۴۳۰۰۰۰۰۰ ثبت شده.

سند اجاره شماره ۹۰۳۵۵ مورخ ۱۳۸۱/۰۱/۰۱ که بنفع از طرف اوقاف به مالک 

متن ثبت شده . 
حقوق ارتفاقی: ندارد

بیمه : دارد ) بیمه سرمد (
مشخصات اعیان ملک :

ملک مزبور ساختمانی است تجاری- مسکونی در ۴ طبقه بانضمام یک نیم طبقه) 
کاربری  با  همکف)  طبقه  نیم  همکف   ، زیرزمین  طبقات  بر  مشتمل  همکف(  در 
تجاری( و طبقات اول و دوم) با کاربری مسکونی( ملک مورد نظر دارای کد نوسازی 
و  مورخه ۱۳۷۹/۹/۱۴  شماره ۴/۱۰/۲۱۶۲۰  ساختمانی  پروانه   ۴/۴۰۲/۲۵/۵
شهرداری  از  صادره  مورخ ۱۳۸۰/۸/۱۴  شماره ۴/۱۰/۶۶۵۷  به  پایانکار  گواهی 
منطقه ۴ قم است و مساحت کل اعیانی ملک طبق گواهی پایانکار مذکور ۵۳۱/۵ متر 
مربع میباشد. که مساحت زیرزمین ۱۲۱/۵ متر مربع همکف ۱۱۵/۵ متر مربع و نیم 
طبقه همکف ۳۷ متر مربع و سایر اعیانی ۲۵۷/۵ متر مربع است و مساحت کل اعیانی 

ملک ۵۳۱/۵ مترمربع می باشد.
نوع سازه اسکلت ساختمان فلزی و سقف آن تیرچه و بلوک و سقف طبقه دوم بصورت 
طاق ضربی) تیر آهن ( می باشد. نمای ساختمان کامپوزیت است .طبقه زیرزمین 
)تجاری( و هم اکنون به صورت نانوایی مورد استفاده قرار دارد. که کف آن سرامیک 
و بدنه سنگ شده است پوشش کف حیاط در انتهای طبقه زیرزمین واقع شده است 
موزائیک و بدنه سنگ می باشد و در قسمتی از آن حمام و سرویس بهداشتی احداث 
شده که بالای آن یک انباری قرار دارد سقف زیرزمین دارای ابزار گچی است و درب 
ورودی به زیرزمین آهنی می باشد. طبقه همکف به صورت یک باب مغازه مورد استفاده 
قرار دارد. پوشش کف همکف سرامیک و پوشش بدنه تا حدود یک متر سرامیک و مابقی 
پتینه کاری شده است سقف سالن )طبقه همکف( به صورت دکوراتیو )با نور پردازی( 
اکاردئونی  با حفاظ  )برقی(  اجرا شده است درب ورودی همکف شیشه سکوریت 
میباشد ارتفاع کف تا سقف نیم طبقه همکف حدود ۱۶۰ سانتیمتر میباشد و پوشش 
کف نیم طبقه همکف سرامیک بوده و نحوه دسترسی به آن از سرویس پله داخل مغازه 
می باشد . و طبقات اول دو دوم هر کدام بصورت یک باب واحد مسکونی مورد استفاده 
قرار دارد. پوشش کف طبقات مسکونی موزائیک و پوشش بدنه کاغذ دیواری است و 
اعیانی آنها شامل هال و پذیرایی ، اتاق خواب ، آشپزخانه ، حمام و سرویس بهداشتی 
می باشد. کابینت های طبقه اول MDF و طبقه دوم فلزی است . طبقه دوم دارای بهار 
خواب میباشد که پوشش کف آن سنگ و انباری می باشد. پوشش کف و بدنه سرویس 
پله نیز سنگ است. سرویس سیستم گرمایشی موتورخانه مرکزی و سیستم سرمایشی 
کولر گازی و کولر آبی می باشد. ملک موصوف دارای انشعابات: پنج کنتور برق، دو 

کنتور آب و سه کنتور گاز است. 
بنا به اظهار آقای احمد مساعی منش )احدی از مالکین ( طبقه زیرزمین از تاریخ 
مهرماه سال جاری به مدت یکسال با مبلغ ۱/۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به عنوان ودیعه 
و ماهیانه ۱۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال اجاره داده شده است و سایر طبقات در اختیار مالک 

می باشد.
ارزیابی و نظریه کارشناسان دادگستری : 

هیات محترم ۳ نفره کارشناسان رسمی دادگستری با توجه به موارد مذکور در متن 
گزارش محل و موقعیت ملک ابعاد و مساحت آن نوع دسترسی قدمت بنا کمیت و 
کیفیت ساخت و لحاظ نمودن کلیه عوامل موثر در ارزیابی ملک شرایط زمانی و مکانی 
در صورت صحت مدارک ابرازی و اصالت سند بلامعارض بودن و نداشتن هرگونه 
منع قانونی و شرعی برای نقل و انتقال مالکیت و بدون در نظر گرفتن دیون و تعهدات 
احتمالی به اشخاص و ارگانها ، آستانه مقدسه حضرت معصومه )س( ، عدم بدهی و 

عدم بازداشتی و ... به شرح ذیل ارزیابی نموده است :

۱-ارزش پذیره نویسی ۱۸۶ متر مربع از قرار هر متر مربعی ۲۶۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
...........جمعا۴۸/۳۶۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۲-اعیانی کل )مطابق پایانکار( ۵۳۱/۵ متر مربع از قرار هر مترمربعی ۶۶/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال............ جمعا ۳۵/۰۷۹/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۳- ارزش کل تجاری ملک)شامل طبقات زیرزمین همکف و نیم طبقه همکف( 
...........جمعا۹۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

 )... و  انشعبات  و  امتیاز  ملحقات  تاسیسات  ۴-سایر)شامل حیاط سازی سرپله 
.............جمعا ۶۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

کل ملک به مبلغ ۱۷۴/۰۸۹/۰۰۰/۰۰۰ ریال )یکصد و هفتاد و چهار میلیارد و 
هشتاد و نه میلیون ریال ( ارزیابی شده است.

 مزایده ششدانگ اعیانی پلاک ثبتی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز 
دوشنبه مورخه ۱۴۰۲/۴/۲۶ در اداره اجرای اسناد قم واقع در خیابان ساحلی ) 
لواسانی ( نبش کوچه ۷ - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره 

اجرای رسمی اسناد قم انجام می شود.
 مزایده ششدانگ اعیانی پلاک ثبتی مذکور از مبلغ پایه ۱۷۴/۰۸۹/۰۰۰/۰۰۰ 
شروع   ) ریال  میلیون  نه  و  هشتاد  و  میلیارد  چهار  و  هفتاد  و  )یکصد  ریال 
مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و 
به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ میباشد )حتی بستانکار پرونده 
هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت 
نمائید( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده 
مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در 
صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، 
مبلغ مذکور قابل استرداد نمیباشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.و در این 
صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد حق الحراج 
مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهیهای ملک 
اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود و در صورت وجود مبلغ 
مازاد بر طلب بستانکار ، وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد قابل پرداخت به 
خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ 
آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت 
به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی و حق 
مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد... ضمناً تنظیم سند انتقال اجرائی منوط 
به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر میباشد در 
ضمن فیش شرکت در مزایده می بایست فقط توسط شخص شرکت کننده واریز 
شده باشد لازم به ذکر است وفق ماده ۳۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده 
بستانکار پرونده باشد ، بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت 
نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید ، بدیهی است 
که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت ۲ ماهه خواهد 

بود.)م الف ۱۶۵۲۹(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده:۱۴۰۲/۰۴/۱۴

محسن جوادی آزاد*
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حسن روشن تمام اعتبار و حیثیت بیرانوند از پرسپولیس است

بعنوان یک هوادارمی گویم
 استقلال نیازی به بیرانوند ندارد 

پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: بعنوان یک هوادار تیم می گویم که استقلال 
نیازی به بیرانوند ندارد.

حسن روشن در مورد سقف قرارداد بازیکنان در لیگ برتر فوتبال گفت: این طرح 
را من ۱۵ سال است شنیدم که قرار است اجرا شود. فکر می کنم در حال حاضر ۱۴، 
۱۵ تیم ما دولتی هستند. بد نیست که تعیین سقف و قیمت کنند و می شود این 
کار را کرد به شرطی که روی آن نظارت و دقت داشته باشند. یعنی پسرخاله دختر 
خاله ای نشود! نمی شود مثلا برای استقلال و پرسپولیس فلان بودجه را تعیین 
کنند و برای یک تیم دیگر نه. الان برعکس شده و آنها که مستقیم کار می کنند 
بودجه شان ۱۰ برابر این دو تیم است. من خودم یک ریال هم از استقلال نگرفته 
ام اما پیشکسوتانی داریم که مسئولان باشگاه نمی دانند خانه شان کجاست و حالا 
مریضی شان بماند. تا حالا هر مدیری آمده یک کبریت هم نیاورده است و هرکسی 

انتخاب شده به قول قدیمی ها با یک مینی بوس آمده و با یک کامیون رفته است.
وی ادامه داد: اگر مدیریت کلان باشگاه ها را درست کنیم، بچه های مردم به سر 
و سامان می رسند. تیم ملی ما ضعیف است چون اساس کار در باشگاه ها درست 
نیست. پیشسکوت باشگاه استقلال در مورد حضور بیرانوند در این تیم و مبلغ 
نجومی قرارداد وی گفت: قبل از انقلاب قانون داخلی داشتیم که از این دو تیم 
کسی جابجا نشود. هم به پروین و هم به خود من پیشنهاد می شد، اما اصلا به خود 
مان به خاطر مردم اجازه نمی دادیم این مسئله مطرح شود الان هم استفاده معنوی 
آن را می بریم. وقتی قرارداد می بستیم رایکوف، مربی مان همه را دور میز جمع می 
کرد و می گفت آتها که تیم ملی هستند و بازی می کنند، ۳۵ هزار تومان، آنها که تیم 
ملی هستند و بازی نمی کنند ۳۰ هزار تومان و بقیه هم ۲۰ هزار تومان. مثل الان 
نبود که از کنار قرارداد بازیکنان افراد دیگری هم سهیم باشند و دلال ها و سرپرست 
و مدیرعامل سود ببرند. الان در فوتبال ما همه آلوده هستند و نمی شود آن را تعطیل 

کرد، اما اگر این کار را بکنیم و دوباره بسازیم، بهتر خواهد بود.
نکونام تنهایی بخواهد به جنگ برود شکست می خورد 

وی در مورد اینکه الان فوتبال حرفه ای شده و جابجایی بازیکنان چیز عجیبی 
نیست، گفت: بله من هم قبل از انقلاب را گفتم. الان حرفه ای شده باید اخلاق 
هم حرفه ای باشد. پول گرفتن هم باید حرفه ای باشد. در دنیا بازیکنی که قرارداد 
می بنند خودش پولش را در می آورد. مسی قرارداد می بندد و باشگاه یک هفته ای 
پولش را در می آورد. بیرانوند هم بهترین گلر ایران است و حرفی نداریم، اما ما می 
گوییم بد است بازیکنی که از یک باشگاهی در آن رشد کرده، آن را رها کند و جای 
دیگری برود. من در استقلال کاره ای نیستم، اما به عنوان یک هوادار می گویم ما 
نیازی به این بازیکن نداریم و در همان تیم خود بماند یا به باشگاه دیگری برود. تمام 

اعتبار و حیثیت او از پرسپولیس است و با رفتن از این تیم خدشه دار خواهد شد.
وی ادامه داد: ما باید قوی تر باشیم و از وزیر ورزش توقع داریم که قوی تر عمل کند. 
وقتی خودش هم عضو این تشکیلات است باید محکم تر عمل شود. اینکه سقف 
گذاشته اند کمی مشکل است و کار را برای ما سخت می کند. اگر محدودیت ها را 
بردارند بهتر می شود و از وزیر ورزش خواهش می کنم این موضوع را هم پیگیری 
کند. حقوق قهرمانان ما یک میلیون و ۲۰ هزار تومان است که اگر ندهند بهتر است. 
دولت کاری کند که برای همه ماندگار شود. روشن درمورد حضور نکونام در استقلال 
اینکه دست  انتقالات، خاطرنشان کرد:  و  نقل  در فصل  باشگاه  این  و عملکرد 
خارجی های ناتوان قطع شده است خوشحال هستم. مربیان ایرانی را کی روش 
از بین برد و کسی جرات نداشت حرف بزند. ما بهترین مربیان دنیا را داشتیم. اگر 
مربی خوب خارجی بیاید خیلی خوب است و اگر نه ایرانی ها باید باشند و از هم 
حمایت کنند. برای نکونام آرزوی سلامتی و موفقیت دارم. به خودش هم گفته ام که 

اگر تنهایی بخواهد به جنگ برود شکست می خورد.

حسن رنگرز: 

مسائل انگیزشی چالش جدی مدال آوری 
تا المپیک است

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در واکنش به اعطای پاداش به اعضای تیم ملی 
فوتبال ایران در جام جهانی و خالی ماندن دست افتخارآفرینان ایران در جهان و 
المپیک گفت: با اصل پرداخت پاداش ویژه به بخشی از بدنه ورزش مشکل نداریم 
اما قهرمانان  سایر رشته ها از جمله کشتی هنوز جوایز ۲ سال قبل خود را نگرفته اند!
حسن رنگرز  با اشاره به برگزاری نخستین اردوی آماده سازی تیم ملی کشتی فرنگی 
پیش از حضور در رقابت های قهرمانی جهان و بازی های آسیایی، ضمن ابراز رضایت 
کامل از شرایط اردویی، گفت: نگران هستم که مسائل انگیزشی خارج از اردو در کوتاه 
مدت و نیز تا المپیک، چالش و مانع جدی برای کسب مدال ایجاد کند.سرمربی تیم 
ملی کشتی فرنگی ضمن گلایه از نگاه یک سویه مسئولان به برخی از رشته ها و در 
واکنش به اعطای پاداش جنجالی حواله واردات خودروهای لاکچری به اعضای تیم 
ملی فوتبال ایران در جام جهانی و خالی ماندن دست افتخارآفرینان ایران در جهان و 
المپیک گفت: درحالی که قهرمانان اردوهای سختی را بدون حضور هیچ مسئولی 
پشت سر می گذارند و مدال آوران المپیکی بدون پاداش خاصی مانده اند، می بینیم 
که درجای دیگری، امکان ویژه ای برای بخش از ورزش ایجاد شده است! دارنده 
مدال طلای قهرمانی کشتی فرنگی جهان افزود: اگر ۵۰ جایزه ویژه )حواله های 
لاکچری( ۲ برابر می شد، هیچ فشار مضاعفی برای مسئولان ایجاد نمی کرد. البته 
ما با اصل پرداخت پاداش ویژه به بخشی از بدنه ورزش مشکل نداریم ولی عزیزانی 
که بدون ملاحظه این تصمیم را گرفته اند، به چه شکلی این پارداوکس رفتاری خود 
را تشریح می کنند؟ رفتارهای شکل گرفته ته مانده انگیزه قهرمانان را خدشه دار 
می کند. رنگرز با تاکید بر این که قهرمانان هیچ درونمایی برای برداشته شدن موانع 
جاده قهرمانی پیش رو ندارند، عنوان کرد: قهرمانان امروز نیاز به حمایت و مساعدت 
دارند. پرداخت پاداش پای سکو خوب است اما شاید آن روز برای دادن پاداش دیر 
باشد. به عنوان سرمربی تیمی که در هانگژو و المپیک انتظار فراوانی از آن می رود، اگر 

دغدغه های امروز کشتی گیران را طرح نکنم، خدمتی به کشتی نکرده ام.
 

شاهچراغی با روسای فدراسیون های کشتی و والیبال دیدارکرد؛

تلاش استاندار قم برای پیشرفت
 ورزش قهرمانی 

استاندار قم به همراه مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با هدف توسعه و تثبیت 
جایگاه قم واستفاده از ظرفیت ها و استعدادهای ۲ رشته والیبال و کشتی در میادین 
بین المللی و حضور مربیان فدراسیون در قم، با روسای فدراسیون های کشتی و 

والیبال دیدار کردند. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی روز سه شنبه به همراه ابراهیم سانی خانی مدیرکل 
ورزش و جوانان استان قم با روسای فدراسیون  های والیبال و کشتی در محل 
فدراسیون ها با هدف توسعه این ۲ رشته ورزشی در قم دیدار کردند. استاندار قم 
در این جلسه بر توسعه و تثبیت جایگاه قم در ورزش های قهرمانی و استفاده از 
ظرفیت ها و استعدادهای ۲ رشته والیبال و کشتی در میادین بین المللی و حضور 
مربیان فدراسیون در قم تاکید کرد. شاهچراغی در ادامه بیان کرد: باتوجه به پیش رو 
بودن مسابقات آسیایی در سال جاری از شما میخواهیم که این دو فدراسیون تعامل 

بسزایی با اداره  کل ورزش و جوانان استان و هیات های ورزشی تابعه داشته باشند.

رئیس سابق فدراسیون کشتی در خصوص جشنواره پهلوانک ها و اتفاقات تلخ 
تمرین استقلال مطالبی را بیان کرد.

جشنواره  اولین  برگزاری  خصوص  در  گفت وگویی،  در  طالقانی  محمدرضا 
پهلوانک ها با نام این پیشکسوت کشتی اظهار داشت: هر زمانی که می خواستند 
باری من کاری انجام دهند و از من تقدیر کنند و یا جامی را به نام من برگزار کنند 
همیشه به دوستان می گفتم که من در این اندازه ها نیستم که بخواهید از من تقدیر 

کنید. اخیرا هم خیلی از دوستان اصرار به این موضوع داشتند اما من نپذیرفتم.
وی افزود: در خصوص جشنواره پهلوانک ها به دلیل این که آرزوی من بود که 
یک روزی کشتی نونهالان بار دیگر جان بگیرد. بعد از اعلام مسابقات و استقبال 
گسترده مربیان و کشتی کشتی گیران که ۱۴۶۰ در آن حضور داشتند نشان داد که 
چقدر این مسابقات مهم بود. خداراشکر می کنم که این مسابقات برای اولین بار با 
نام من برگزار شد و درس بزرگی از این موضوع گرفتم، در واقع نتوانستم آن طور که 

باید و شاید مکنونات قلبی خودم را به مردم عزیز کشورم بگویم.
 جشنواره پهلوانک ها خیلی زود تأثیر خود را نشان خواهد داد

رئیس سابق فدراسیون کشتی در ادامه گفت: تنها کاری که توانستم انجام دهم 

این بود که در این مسابقات کنار همه بزرگان و دوستان اشک بریزم و عکس بگیرم. 
از همه کسانی که این برنامه خوب را برنامه ریزی و اسپانسری کردند تشکر می کنم. 
از اکبر فلاح ، قاسم عسگریان و جوادی هم تشکر می کنم که زحمت کشیدند و این 
بچه ها را کنار هم جمع کردند و این مسابقات را برگزار کردند. باور کنید از روزی که 
این مسابقات برگزار شده است شب و روز ندارم تمام فکر و ذکرم نونهالانی است که 
آمدند و کشتی گرفتند. مطمئن باشید این موضوع خیلی زود تأثیرات خود را نشان 
می دهد. آرزوی من بود که بار دیگه نونهالان در اوزان ۲۶ کیلو تا ۶۵ کیلو بیایند 

کشتی بگیرند. 
طالقانی در خصوص حضور مادران کشتی گیران در سال شهدای هفتم تیر و 
ثبت صحنه های خاص گفت: در ۳ روزی که مسابقات برگزار می شد و به سالن 
می رفتم دوست داشتم بروم و در کنار مردم بنشینم اما آنقدر به من محبت داشتند 
که نتوانستم بروم. دیدن حضور مادران و خانواده کشتی گیران در سالن کشتی برای 
من خیلی خوشایند بود. این که خانواده ها می آیند و درکنار هم گریه می کنند و 
می خندند صحنه های قشنگی بود و خیلی وقت بود چنین صحنه هایی را ندیده 

بودم.

 با دیدن اتفاقات تلخ تمرین استقلال حس و حال بدی پیدا کردم
وی با اشاره به اتفاقات تلخ اولین تمرین استقلال گفت: پشتوانه های قوی وجود 
دارد و کارهای بزرگی در کشتی کشورمان در حال رخ دادن است. شما وقتی تمرین 
تیم فوتبال استقلال را با آن همه نا خوشایندی ها می بینید حس و حال بدی 
می کنید. جشنواره پهلوانک ها با حضور ۱۴۶۰ کشتی گیر به همراه مادران و پدران 
و خانواده ها و ثبت خنده ها و گریه ها نشان داد که کشتی همچنان پشتوانه دارد و 

مانند بعضی از رشته ها نیست که فقط حرف می زنند و پول می گیرند. 
 ای کاش جشنواره پهلوانک ها از رسانه ملی پخش می شد

تمام  می خواهند  مدال  وقتی  کرد:  تصریح  کشورمان  کشتی  پیشکسوت 
کشتی گیران از نونهالان ۲۶ کیلو تا ۶۵ گرفته تا بزرگسالان آماده هستند تا برای 
ایران افتخار آفرینی کنند. ای کاش این مسابقات از رسانه ملی پخش می شد تا همه 
مردم می دیدند که چه فن های زیبا و بی بدیلی در این مسابقات اجرا شد که من هم 
کیف کردم. همه این اتفاقات امیدواری من را به آینده ۲ چندان کرد. به داشتن این 
پهلوانک ها افتخار می کنم، همچنین برگزاری این مسابقات به نام منی که عاشق 
این بچه ها بودم افتخار بزرگی بود. یقین دارم که این مسابقات ادامه خواهد داشت. 

  برای راه اندازی کشتی نونهالان تهمت و افترا شنیدم
رئیس سابق فدراسیون کشتی با بیان اینه در گذشته به خاطر نونهالان تهمت ها 
و افتراهای زیادی را که شنیدم عنوان کرد: یکی از مدال های این مسابقات را که 
منقش به تصویر من بود را با خودم به خانه آوردم و خیلی خوشحال هستم، چراکه 
۴۰ سال پیش من همین نونهالان را راه اندازی کردم هرچند تهمت ها و افتراهای 
زیادی را شنیدم و انتقاد های تندی را دیدم که می گفتند فکر آینده کشتی گیران را 
می کنی اما خداراشکر می کنم که دیدم این نونهالان آمدند و کشتی های بسیار 

خوبی را هم گرفتند و یک فضای بی نظیری را ایجاد کردند. 
 کشتی نشان داد می توان هنوز روی این ورزش حساب کرد

طالقانی در خصوص اینکه بار دیگر کشتی نشان داد که ورزشی است که 
مرام پهلوانی را همیشه در خود دارد، گفت: در جای جای دنیا کار و مرام 
بیشتر  کشتی  در  خصوص  به  ورزش  در  موضوع  این  و  دارد  وجود  پهلوانی 
تا به  است. جشنواره پهلوانک ها درسی برای خود من بود و از ۳ روز پیش 
امروز خداراشکر می کنم کشتی در مقابل بی اخلاقی های یک تمرین فوتبال 
نشان داد که مرام پهلوانی و اتفاق های زیبا می تواند رخ بدهد. به نظرم سال ها 
برای این موضوع می توانند روی کشتی حساب باز کنند. نونهالان ما واقعاً 

پهلوانک های واقعی بودند. 
 پهلوانک ها چندسال به عمر من اضافه کردند

پیشکسوت کشتی کشورمان در پایان خاطر نشان کرد: باور کنید من مدال 
جهانی، المپیک و آسیا ندارم، اما وقتی مدال این مسابقات را به من دادند که تصویر 
من روی آن بود و همچنین نام پهلوانک ها از صمیم قلب خوشحال شدم. این مدال 
را در ویترین جلوی چشمم در خانه گذاشته ام تا همیشه به آن نگاه کنم. از تمام 
کسانی که این اتفاق را رقم زدند تشکر می کنم، قطعاً اگر می خواستم چند صباحی 

دیگر فوت کنم این پهلوانک ها چندسال به عمر من اضافه کردند. 

محمدرضا طالقانی: 

مقابل بی اخلاقی ها در فوتبال، می توان روی کشتی حساب باز کرد

متن آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پراید -جی تی ایکس آی- مدل ۱۳۸۶ به شماره شهربانی ۳۹۹ و ۶۸ ایران 

۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۶۲/۱:
بموجب پرونده اجرایی کلاسه) ۱۴۰۲۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۶۲/۱ با شماره بایگانی ۱۴۰۲۰۰۶۰۱( : متعهد: پرویز راژ – 
متعهدله: ریحانه براتی با ولایت ابوالفضل براتی با موضوع لازم الاجرای: تعداد ۱۱۲ سکه طلای تمام بهار آزادی رایج در 
بازار ایران که زوج مدیون است عندالمطالبه تقدیم زوجه نماید. به استناد سند ازدواج: شماره سند : ۳۳۰۴ ، تاریخ سند : 
۱۴۰۰/۰۳/۰۷ ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج ۶۰ استان قم یک دستگاه خودروی پراید جی تی ایکس آی- 
مدل ۱۳۸۶ به شماره شهربانی ۳۹۹ و ۶۸ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ ایران واقع در کیلومتر ۵ جاده جعفریه 

- متعلق به آقای پرویز راژ بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی پراید- جی تی ایکس آی- مدل ۱۳۸۶ به شماره شهربانی ۳۹۹ و ۶۸ ایران ۱۶ - رنگ : سفید شماره شاسی: 
۱۴۱۲۲۸۶۱۰۵۳۲۲شماره موتور : ۱۹۳۴۵۷۳

مشخصات خودرو و ارزیابی آن بر اساس گزارش کارشناسان محترم دادگستری:
 خودرو از قسمت پهلو راست شامل )گلگیرها جلو و عقب و دربها جلو و عقب ورکاب و همچنین پهلو چپ شامل ) گلگیرهای 
جلو و عقب و درب جلو ورکاب( آثار برخورد قبلی و تعمیری رنگ و برخورد فعلی رویت شد-شاسی جلو دو طرف آثار برخورد 
قبلی و رنگ-کف صندوق زنگ زده -شکستگی داشبورد و تودوزی عقب چپ-فاقد تودوزی جلو چپ-فاقد چرخ زاپاس و 

جک و آچار تودوزی. دارای بیمه نامه معتبر شخص ثالث تا مورخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۵ باشد. لاستیک ها مستعمل می باشند.
کارشناس رسمی دادگستری خودرو مذکور را به مبلغ ۷۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) هفتاد و دو میلیون تومان ( ارزیابی نموده 

است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه ۱۴۰۲/۰۴/۲۸ در خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش 
کوچه ۷ - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.

 مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۷۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) هفتاد و دو میلیون تومان ( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
میباشد   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳
)حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید( و حضور خریدار 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ ف ا ش را ظرف مدت ۵ روز از 
تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمیباشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در 
این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد در ضمن بدهیهای خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود در 
صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی 
و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد لازم به ذکر است که فیش واریزی میبایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد. 
لازم به ذکر است وفق ماده ۳۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد، بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری 
مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید. بدیهی است که انتقال 

اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت ۲ ماهه خواهد بود.)م الف ۱۶۵۳۰(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
 مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده : ۱۴۰۲/۰۴/۱۴

امیدوارم  گفت:  آزاد  کشتی  ملی  تیم  اسبق  سرمربی 
داشته  مدال آور  ورزش های  با  المپیکی  رفتاری  مسئولین، 
باشند و اطمینان دارم که ملی پوشان کشتی آزاد در پیکارهای 

جهانی بلگراد تمام ۶ سهمیه المپیک را می گیرند.
در  سه شنبه  روز  ایران  کشتی  پیشکسوت  برزگر  منصور 
حاشیه مراسم طرح رونمایی از بیمه ورزشکاران اظهار داشت: 
خوشبختانه اگر این طرح، بیمه ای باشد که بتواند در واقعیت 
به ورزشکارانی که دچار آسیب دیدگی می شوند کمک کند، 
مانند  ورزش هایی  که  حالی  در  است.  خوبی  بسیار  طرح 
کشتی که آسیب دیدگی ها زیادی نیز دارد و در ورزش های 
دیگر نیز همین طور است و اگر ورزشکاران بدانند که واقعا 
یک بیمه ای وجود دارد که می توانند در صورت آسیب دیدگی 

به آن متکی باشند قطعا در مسیر پیشرفت به آن ها دلگرمی 
می دهد.

وی افزود: امیدوارم که این طرح اجرایی شود و فقط رونمایی 
نباشد. ما امروز این را طرح را رونمایی می کنیم اما باید دید که 
در گذشت زمان آیا این طرح عملکرد مناسبی خواهد داشت یا 
خیر؟ آیا این بیمه جوابگو ورزشکارانی که دچار آسیب دیدگی 
می شوند است یا خیر؟ الان ورزشکاران بیمه دارند اما زمانی 
که دچار آسیب دیدگی می شوند این بیمه جوابگو نیست. 
امیدوارم که این طرح به گونه ای باشد که نیازهای ورزشکاران 

را برطرف کند.
موضوع فوتبال مافیایی است 

برزگر در پاسخ به سوالی  در رابطه با اینکه عملکرد کشتی 

را در سال منتهی به المپیک چطور ارزیابی می کنید؟  اظهار 
داشت: اگر حمایت نباشد که در واقع آب در هاونگ کوبیدن 
است. هر زمانی که به المپیک می رسیم نیز که بیشتر صحبت 
از کشتی و وزنه برداری است. در زمانی که هنوز تکواندو زیاد 
در جهان شناخته نشده بود در این رشته حرف برای گفتن 
داشتیم اما در چند سال گذشته ما موفقیت زیادی در سطح 
وزنه برداری همیشه  و  اما کشتی  نیاوردیم.  به دست  جهان 
رفتاری  مسئولین،  که  امیدوارم  و  بود  مدال آور  المپیک  در 
المپیکی با ورزش های مدال آور داشته باشند. اطمینان دارم 
که بچه های ما تمام ۶ سهمیه المپیک را بدست خواهند آورد.

وی در رابطه با ارائه حواله های خودرو به فوتبالیست ها و اینکه 
باعث حاشیه بین دیگر ورزشکاران مدال آور در المپیک شده 

است گفت: فوتبال یک مسئله مافیایی است و هزینه های 
کلانی که در این ورزش استفاده می شود بدون حساب و کتاب 
بوده و بیشتر برای فرار مالیاتی است. اما در ورزش کشتی 
چنین چیزی وجود ندارد و کشتی مظلوم واقع شده است. 
الان به ورزشکاران مدال آور المپیک قول پاداش ۲ میلیاردی 
وضعیت  این  با  پول  این  با  که  صورتی  در  می شود،  داده 
هیچ کاری نمی شود انجام داد. ولی وقتی صحبت به فوتبال 
می رسد دیگر سر کیسه ها شل می شود و پول ها و حواله هایی 
جابجا می شود که اصلا قابل مقایسه با پاداش های ورزشکاران 

مدال اور نیست.
برزگر در پاسخ به این سوال که طرفدار استقلال است یا 

پرسپولیس اظهار داشت: من طرفدار تیم ملی هستم.

سرمربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد :

۶ سهمیه المپیکی کشتی آزاد را می گیریم

فصل  کاپیتان  عملکرد  از  استقلال  سابق  مربی 
گذشته این تیم دفاع کرد.

به گزارش ایسنا، با اتمام فصل جاری و روی کار 
آمدن جواد نکونام به عنوان سرمربی جدید استقلال 
سیدحسین  جدایی  ساپینتو،  ریکاردو  جای  به 
حسینی کاپیتان استقلال از این تیم قطعی شد و 
او بعد از حدود ۱۰ سال در تیمی غیر از استقلال 
به میدان می رود. در همین حال آبی ها مذاکراتی با 
علیرضا بیرانوند داشته اند و با پیشنهادی اغواکننده 
هستند.   ملی  تیم  دروازه بان  این  جذب  دنبال  به 
حمید بابازاده، مربی سابق استقلال در گفت وگویی 
درباره جدایی حسین حسینی از جمع این تیم اظهار کرد: در ابتدا انتخاب جواد نکونام را به هواداران استقلال تبریک 
می گویم که به نظرم بهترین انتخاب برای این باشگاه بود. در بحث حسینی واقعا نمی خواهم بگویم این دروازه بان امسال 
بهترین عملکردش را داشته ولی متاسفانه بعد از داربی جوی به وجود آمد که تمامی مشکلات مدیریتی و فنی استقلال در 
سال های قبل را هم به حساب حسینی گذاشته اند. وی ادامه داد: شما اگر از بهترین کارشناس های دروازبانی دنیا هم در 
مورد گل های داربی سوال کنید هیچ شانسی برای دروازه بان قائل نخواهند بود. به خصوص روی گل دوم که خط دفاعی 
در سه متری دروازه جای گیری کردند و امکان دید دروازه بان را گرفتند. بابازاده افزود: همانطور که بهترین دروازه بان های 
دنیا نظیر دخه آ، ترشتگن و نویر هم دچار اشتباه و نوسان می شوند ولی مهم این أست که وقتی یک دروازه بان دچار اشتباه 
یا تغییر در سبک دروازه بانی خود می شود، این مشکلات ابتدا تشخیص و سپس رفع می شود.  مربی سابق استقلال گفت: 
حسینی نکات مثبت زیادی در کارش وجود داشته است که با رفع یکسری نکات ریز می توان شاهد همان حسینی باانگیزه 
شود که مهمترین نقش را در قهرمانی استقلال داشت در انتها امیدوارم که حمایت لازم از تیم و کادر فنی انجام پذیرد که 

در این صورت مطمئنا شاهد بازگشت روزهای خوب خواهیم بود.

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره جذب بازیکنان فوتبال خارجی بی کیفیت از سوی دو باشگاه پرسپولیس 
و استقلال و صرف هزینه های بالا گفت: برخی باشگاه های ورزشی به برخی بازیکنانی متمسک می شوند که مطابق 

اطلاعات مبادی ذیربط واجد شرایط مطلوب و فنی نیستند و قراردادهای آنچنانی به آنها اختصاص داده می شود.
مسعود ستایشی روز سه شنبه در نشست خبری  اظهارداشت : مقرر شده است قراردادهای بازیکنان فوتبال ضابطه مند 
شود و بررسی موضوع انعقاد قرارداد بازیکنان بی کیفیت و پرداخت دستمزدهای نامتعارف همواره مورد توجه مردم، 
مسئولان و رسانه ها بوده است. ستایشی تصریح کرد: مدیران این باشگاه ها غالبا بدون پاسخگویی جابه جا می شوند اما 
تعهدات بر گردن باشگاه باقی میماند و گاهی این دیون به دلیل اینکه این باشگاه ها از بودجه عمومی بهره مند می شوند 

برای دولت باقی می ماند. 
سخنگوی قوه قضائیه اظهارداشت: سازمان بازرسی کل کشور در سال گذشته از باشگاه های پرسپولیس و استقلال بازدید 
کرد و مطابق اطلاعات موجود در لیگ برتر در فصل گذشته این بازیکنان در طول فصل کمتر از ۱۳ درصد دقایق بازی در 
ترکیب تیم حضور داشتند و این در حالی است که بیش از ۱۲۰ میلیارد تومان با آنها قرارداد منعقد شده است و این مبلغ 

بدون درنظر گرفتن پاداش های دیگر است.
ستایشی گفت: نکته دیگر این است که تعدادی بازیکن اعم از داخلی و خارجی جذب شده اند که کارایی لازم را ندارند 
همچنین یافته ها در این موضوع حاکی از عدم دقت در جذب بازیکنان و کادر فنی دارد و این موارد از سوی سازمان بازرسی 
به وزارت ورزش و جوانان ارائه شده است همچنین در مورد تخلفات احتمالی پرونده در مرحله دریافت دفاعیات از مدیران 

فعلی و قبلی است. 
وی تاکید کرد: البته ورود به این موضوع مربوط به قراردادهایی است که به نحوی از بودجه عمومی کشور بهره مند می شوند و 
در این راستا مقررات و دستورالعمل تدوین و ابلاغ شده است و به عناون نمونه در بند شماره ۲۶ دستورالعمل نیز مورد عنوان 
شده است که چنانچه باشگاه ها اقدام به جذب بازیکنان خارجی کنند که درکمتر از ۶۰ درصد بازی ها حضورداشته باشند 
)به جز دلایل پزشکی( به ازی هر بازیکن غیر موثر یک سهمیه بازیکن خارجی آن باشگاه برای فصل بعد حذف می شود.   
ستایشی گفت: در اصل ۱۷۴ قانون اساسی تکالیف سازمان بازرسی مشخص است این گزارش ناظر بر باشگاه هایی است 

که دولتی هستند.

دفاع تمام قد از کاپیتان سابق استقلال؛

نکات مثبت زیادی در کار حسینی  وجود داشته است
سخنگوی قوه قضائیه خبرداد:

ورود قوه قضائیه به قراردادهای نامتعارف بازیکنان فوتبال
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قاسم محبعلی؛

مهمترین نیاز توسعه در خاورمیانه 
»حکمرانی خوب« است

یک دیپلمات پیشین ایران و مدیر سابق خاورمیانه وزارت خارجه درباره موانع و 
راهکارهای توسعه در خاورمیانه می گوید: توسعه هزینه دار است ولی لاجرم است 
بالاخره باید در این مسیر وارد شد. امروز بسیاری از کشور های خلیج فارس از جمله 
مصری ها هم به فکر ایجاد تغییر هستند. عربستان و کشور های خلیج فارس در 
مسیر توسعه قرار گرفته اند و این برخلاف زمان جمال عبدالناصر یا زمان قذافی و 
صدام و… است. آن سیاست ها امروز دیگر جذابیتی ندارد. منطقه به تغییر نیاز دارد. 
حکمرانی ها باید تغییرتی ایجاد کنند تا مهمتر از هر چیزی ابتدا امنیت و ثبات در 
منطقه برقرار شود و دولت ها به جای برتری طلب به سمت همکاری با هم حرکت 
کنند و در چهارچوب ارتباطات اقتصادی با هم همکاری کنند. قاسم محبعلی در 
گفت وگو با شفقنا آینده در پاسخ به این سوال که چرا برخی از کشور های خاورمیانه 
علی رغم داشتن منابع غنی نفت و گاز در سال های اخیر به دنبال توسعه هستند و 
به سمت انرژی های تجدید پذیر رو آورده اند؟ اظهار داشت: در بررسی های اخیر و 
تحقیقاتی که توسط کارشناسان بین المللی و سازمان ملل متحد و نهاد هایی نظیر 
صندوق توسعه جهانی و بانک جهانی صورت گرفته است، مهمترین نیاز برای توسعه، 
حکمرانی خوب معرفی شده است. در گذشته وجود نیروی کار، سرمایه و منابع اولیه 
و منابع زیر زمینی و امنیت از عناصر توسعه دانسته می شد اما امروز یکی از مهمترین 
عوامل وجود حکمرانی خوب است. وی افزود: حکمرانی خوب شاخصه هایی دارد که 
براساس بررسی های انجام شده حداقل چهار تا هشت شاخصه است. متاسفانه در 
خاورمیانه عموم حکومت ها از این شاخص ها بی بهره اند. البته این شاخص ها نسبی 
هستند و در تمام دنیا کمتر دولتی تمام این موارد را در خود دارد. دولت های شمال 
اروپا و دولت های برخی از کشور ها به نسبتی از این شاخصه ها برخوردارند و توسعه 
در این کشور ها اتفاق افتاده است. در مورد خاورمیانه متاسفانه عموما این شاخص 
ها غایب هستند. وی تصریح کرد: مهمترین مساله در دنیای به هم پیوسته کنونی 
برخلاف گذشته و جهان جنگ سرد که کشور ها بر توسعه درونی و بر عوامل داخلی 
تکیه می کردند، توسعه اقتصادی بر مبنای جهانی شدن و ورود بر بازار جهانی تعریف 
می شود. در آسیا علاوه بر ژاپن و کره جنوبی، سنگاپور هم همین سیاست را دنبال کرد 
و سپس چینی ها از روی سنگاپور الگو برداری کردند و سپس دیگر کشور ها از همین 
الگو استفاده کردند و اقتصاد خود را جهانی کردند و برمبنای روابط بین الملل اقتصاد 

و سیاست خارجی خود را توسعه دادند و تنظیم کردند.
عربستان امروز به دنبال جذب تکنولوژی حداکثری و سطح بالا است

محبعلی ادامه داد: در خاورمیانه تا همین اواخر عربستان بر توسعه سرزمینی و 
بر قدرتی ایدئولوژیک و رهبری جهان عرب و جهان اسلام تمرکز داشتند تا توسعه 
اقتصادی ولی وضعیت برای دولت های کوچک عربی متفاوت است. عربستان که 
به دنبال رهبری جهان عرب و جهان اسلام بود امروز تغییراتی ایجاد کرده و توسعه 
اقتصادی را بر مبنای الگوی جهانی شدن اقتصاد پیش رو گرفته است. عربستان امروز 
به دنبال جذب تکنولوژی حداکثری و سطح بالا است. عربستان هدف رسیدن به رشد 
اقتصادی حداکثری و داشتن امنیت حداکثری در منطقه را دنبال می کند و در مسیر 
کاهش مناقشات است. این موارد بخش هایی از حکمرانی خوب هستند. با وجود 

اینکه همه مطلب نیستند و مشکلاتی را به دنبال دارد.
دو بخش در دنیا در توسعه عقب مانده اند یکی خاورمیانه و دیگری آفریقا است

وی با بیان اینکه در مورد چین چون برخی شاخص ها وجود نداشت بحران هایی در 
این کشور پیش بینی شد گفت: کشور ها به نسبتی که شاخص های حکمرانی خوب 
را دارند در توسعه موفق خواهند بود. اگر قرار باشد دولت ها توسعه پیدا کنند تنها 
داشتن منابع زمینی و نیروی انسانی کافی نیست؛ جذب سرمایه گذاری خارجی نیز 

کافی نخواهد بود. برای توسعه باید حکمرانی خوب داشت.
یکی از شاخص های حکمرانی خوب مشارکت حداکثری تمام بازیگران سیاسی 
و اقتصادی و اجتماعی و فرهنگی در فضای کشور داری است. یکی از شاخص ها 
حکومت قانون است. مفهوم حکومت قانون هر قانونی نیست بلکه باید همه افراد 
جامعه و به ویژه ضعیفترین ها در جامعه احساس کنند که از آن ها حمایت می شود. 
برابری فرصت ها نیز از جمله شاخصه های حکمرانی خوب است. شهروندان یک 
جامعه باید فرصت های برابری داشته باشند. این دیپلمات پیشین با اشاره به اینکه 
یکی از کارهای اروپاییان در این حوزه نیز جالب است آن ها یکی از دلایل سرعت توسعه 
را در سه مولفه یعنی سه تی می دانند اظهار داشت: تکنولوژی، تلورانس، تسامح که 
یکی از دلایل توسعه یافتگی در اروپا و آمریکا جذب نیرو های شاخص جهانی از همه 
جای دنیا است. دولت ها برای رسیدن به توسعه باید این ظرفیت ها را فراهم بیاورند. 
عربستانی ها هم به دنبال این الگو هستند. مثلا با جذب بازیکنان شاخص در تیم های 
فوتبال نشان می دهند که این ظرفیت را دارند. قطر هم چنین رویکردی دارد و نشان 

داده که می تواند در کشور اش نیرو های خلاق، مبتکر و شاخص را بپذیرد.
توسعه خاورمیانه هم به نفع قدرت های بزرگ است

وی در مورد اینکه این کشور ها چه چشم اندازی پیش رو دارند؟ گفت: دو بخش 
در دنیا در توسعه عقب مانده اند یکی خاورمیانه و دیگری آفریقا است. بقیه جهان هم 
نسبی هستند ولی آن ها عموما راه توسعه را با سرعت طی می کنند. این لاجرم است 
باید چنین کرد وگرنه از چرخه توسعه جهانی باز می مانند و مسائلی که نمونه هایی 
از آن را می بینیم رخ خواهد داد. چرا مهاجرت در خاورمیانه آنقدر زیاد است؟! چون 
اینجا فرصت توسعه وجود ندارد. فرصت زندگی در حال از دست رفتن است. مشکلات 
دیگری هم در خاورمیانه وجود دارد از جمله مشکلات محیط زیستی و مساله آب و… 
که این ها به حکمرانی خوب بستگی دارد. چرا محیط زیست در ایران و یا در عراق 
آنقدر تخریب شده است؟ چون حوزه حکمرانی در دهه های اخیر دچار مشکل بود. 
توسعه خاورمیانه هم به نفع قدرت های بزرگ است چون میزان مهاجرت ها کاهش 

پیدا می کند و هم به نفع ملت های منطقه است.
منطقه به تغییر نیاز دارد

وی تصریح کرد: توسعه هزینه دار است ولی لاجرم است بالاخره باید در این مسیر 
وارد شد. امروز بسیاری از کشور های خلیج فارس از جمله مصری ها هم به فکر ایجاد 
تغییر هستند. عربستان و کشور های خلیج فارس در مسیر توسعه قرار گرفته اند و 
این برخلاف زمان جمال عبدالناصر یا زمان قذافی و صدام و… است. آن سیاست ها 
امروز دیگر جذابیتی ندارد. منطقه به تغییر نیاز دارد. حکمرانی ها باید تغییرتی ایجاد 
کنند تا مهمتر از هر چیزی ابتدا امنیت و ثبات در منطقه برقرار شود و دولت ها به جای 
برتری طلب به سمت همکاری با هم حرکت کنند و در چهارچوب ارتباطات اقتصادی 

با هم همکاری کنند.

هانی زاده کارشناس مسایل منطقه: 

دولت های اسلامی با توهین کنندگان
 به قرآن و پیامبر قطع رابطه کنند

یک کارشناس مسایل منطقه با اشاره به اقدام شهروند سوئدی عراقی الاصل در 
توهین و هتک حرمت قرآن کریم گفت که پشت این اقدام لابی یهود قرار دارد. 

حسن هانی زاده اظهارداشت: برآیند گزارش ها نشان می دهد از سال ها پیش لابی 
یهودی که در کلیه جنبه های سیاسی و رسانه ای کشورهای اروپایی به ویژه کشورهای 
اسکاندیناوی رخنه کرده است، تلاش دارند با شکاف بین اسلام و مسیحیت زمینه 
واکنش شتاب زده مسلمانان کشورهای این منطقه را ایجاد کنند تا فضا برای اخراج 
مسلمانان از کشورهای اروپایی فراهم شود. این کارشناس مسایل منطقه تصریح کرد: 
از دو دهه گذشته لابی صهیونیستی نسبت به افزایش مسلمانان در کشورهای اروپایی 
هشدار داده بود و در این خصوص چندین میزگرد درباره خطر افزایش مسلمانان که 
از نظر صهیونیست ها خطر بالقوه ای است داده بودند و مسیحیان را برحذر داشتند 
از افزایش مسلمانان مهاجر. این مساله نشان می دهد که توهین به پیامبر توسط 
روزنامه های فرانسوی و مقدسات اسلامی از سوی رسانه های دانمارکی و فنلاندی یک 
برنامه ریزی از پیش طراحی شده است و هدف آن انزوای مسلمانان و وادار کردن آنها به 

اقدام شتاب زده و اخراج آنها از این کشورهاست.

رئیس جمهور در بیست و سومین نشست سران سازمان شانگهای:

مزایای عضویت رسمی ایران در شانگهای در تاریخ ماندگار خواهد شد

رئیس جمهور با بیان اینکه باور داریم همکاری اعضای سازمان شانگهای در 
حوزه های اقتصادی می تواند چشم اندازی روشن از نظم منطقه ای عادلانه، پیش 
چشم ملل جهان بگشاید، گفت: با اتکا به تجربه دهه های گذشته، اینک کاملا 
مشهود است که در کنار نظامی گری، آنچه بسترساز نظام سلطه غربی شده، سلطه 
دلار بوده است و لذا هرگونه تلاش برای شکل دهی به یک نظام عادلانه بین المللی، 

نیازمند حذف این ابزار سلطه در مناسبات درون  منطقه ای است.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی ظهر روز سه شنبه، اولین بار به عنوان رئیس جمهور 
نهمین عضو اصلی سازمان همکاری شانگهای، در بیست و سومین نشست 
سران این سازمان مهم منطقه ای، بزرگترین ظرفیت کشورهای عضو برای وحدت 
و صلح سازی را ظرفیت تمدنی آنها دانست و اظهار داشت: اینک که این قاره 
کهن دوباره سربرآورده باید با تکیه بر اخلاق، معنویت، عدالت، عقلانیت و احترام 
به کرامت انسانی، بار دیگر تمدن ساز گردد. سازمان همکاری های شانگهای که 
نماد این »خانواده بزرگ تمدنی« است اکنون در جایگاهی ایستاده که می تواند، 

افق های جدیدی از همگرایی منطقه ای و همکاری های امنیت ساز را بنا نهد.
اصل  یک  ملت ها  مقدسات  و  ارزش ها  به  احترام  کرد:  تاکید  جمهور  رئیس 
وحدت بخش است و هرگونه اهانت به ارزش ها به خصوص اهانت برخی کشورهای 
اروپایی به قرآن کریم بیانگر سقوط اخلاقی و موجب نفرت پراکنی و گسترش ناامنی 

است که باید با نمایش وحدت ملل متمدن، با آن برخورد شود.
 متن کامل سخنرانی رئیس جمهور در بیست و سومین نشست سران سازمان 
همکاری شانگهای که به شکل مجازی به میزبانی هند برگزار می شود، به شرح زیر 

است:
جناب آقای نارندرا مودی، نخست وزیر محترم هند، جناب آقای ژانگ مینگ، 
دبیرکل محترم سازمان همکاری شانگهای، رؤسای محترم جمهور، عالیجنابان، 

خانم ها و آقایان،
در ابتدا مایلم از نخست وزیر محترم هند بابت میزبانی و سایر دست اندرکاران 
برگزاری این نشست مهم تشکر نمایم. فرصت را مغتنم شمرده و به نمایندگی از ملت 
و دولت جمهوری اسلامی ایران، مراتب خرسندی خود را به سبب الحاق رسمی 
جمهوری اسلامی ایران به عنوان نهمین عضو رسمی سازمان همکاری شانگهای 
ابراز می نمایم. همچنین از تلاش های صورت گرفته توسط دبیرخانه و اعضای 

محترم سازمان نیز صمیمانه تشکر می کنم.
جمهوری اسلامی ایران بر این باور است که سازمان همکاری شانگهای به عنوان 
سازمانی در حال رشد با شاخصه ها و ظرفیت های قابل توجه، از جایگاه ممتازی در 
ارتقاء روند توسعه همکاری های سیاسی، امنیتی و اقتصادی برخوردار است. قطعاً 
مزایای عضویت رسمی جمهوری اسلامی ایران در سازمان همکاری شانگهای، در 

تاریخ ماندگار خواهد شد.
تاثیرگذار، بستر  و  ایران در این سازمان مهم  به صورت خاص امیدوارم حضور 
تامین امنیت دسته جمعی، رهنمون شدن به سوی توسعه پایدار، گسترش پیوندها 
و  به حق حاکمیت کشورها  از پیش  تقویت وحدت، احترام بیش  ارتباطات،  و 

هم افزایی برای مقابله با تهدیدات محیط زیستی را فراهم آورد.
سیاست »همسایگی و همگرایی« را مبنای سیاست خارجی خود قرار داده ایم 

اینک مایلم در ارتباط با نقش آفرینی جمهوری اسلامی ایران در این شش حوزه، 
نکاتی را به اختصار بیان نمایم:

در باب امنیت؛ تجربه ملل مختلف در دو دهه گذشته، بیش از پیش نشان داده 
که امنیت، امری درون زا و دستاوردی جمعی است. صلح و ثبات پایدار، زمانی میسر 

می شود که ملت های منطقه با تکیه بر آرمان های مشترک برآمده از فرهنگ و تمدن 
خود، بستر همکاری را فراهم آورند. امنیت منطقه ای از خواست ملت ها آغاز شده، 

با اراده دولت ها قوام یافته و به دور از مداخله قدرت های سلطه گر میسر می گردد.
و  دیدگاهی، سیاست »همسایگی  اساس چنین  بر  ایران  اسلامی  جمهوری 
همگرایی« را مبنای سیاست خارجی خود قرار داده و آن را مسیر مطلوب برای 
تحقق صلح و ثبات منطقه ای می داند. جمهوری اسلامی ایران با تجربه بیش از دو 
دهه مبارزه موفق با تروریسم و افراط گرایی، تعهد خود به تضمین امنیت و مبارزه با 
سلطه گری در منطقه را به اثبات رسانده است و آمادگی دارد که تجربه و ظرفیت های 
خود را در چارچوب سازوکارهای سازمان همکاری شانگهای به اشتراک بگذارد تا 

به سوی منطقه ای عاری از تروریسم، افراط گرایی و جدایی طلبی پیش رویم.
جمهوری اسلامی که حتی فراتر از سهم عادلانه خود از آوارگان ملت ستم دیده 
افغانستان میزبانی کرده، بر این باور است که صلح پایدار در این کشور راه حلی 
جز تشکیل حکومت فراگیر از همه گروه ها و اقوام و احزاب سیاسی و جریان های 
مذهبی ندارد. همچنین آمادگی همکاری در مقابله با تهدیدهای نوین از جمله 
سازمان  طریق  از  را  مخدر  مواد  سازمان یافته  جرایم  سایبری،  جرایم  حوزه  در 

همکاری های شانگهای را داریم.
 شکل دهی به نظم عادلانه بین المللی نیازمند حذف دلار است 

در باب اقتصاد؛ سازمان همکاری شانگهای بیش از ۶۰ درصد منطقه اوراسیا و 
بیش از ۴۰ درصد از جمعیت جهان را به خود اختصاص داده است. این ظرفیت 
بالقوه گسترده ای را به این سازمان برای توسعه تجارت و تعمیق  عظیم، توان 

همکاری های اقتصادی در اشکال مختلف اعطا کرده است.
جمهوری اسلامی ایران ضمن حمایت از ابتکارهای سازنده همچون »ابتکار 
توسعه جهانی«، بر این باور است که همکاری اعضا در حوزه انرژی، فناوری، 
صنعت، کشاورزی، تجارت و بازرگانی می تواند چشم اندازی روشن از نظم منطقه ای 
عادلانه، پیش چشم ملل جهان بگشاید. این در حالیست که قدرت های سلطه گر 
غربی با توسل به اجبار اقتصادی و تحریم، امنیت و رفاه اقتصادی و اصول تجارت 

عادلانه را در جهان به مخاطره انداخته اند.
کنار  در  که  است  مشهود  کاملا  اینک  گذشته،  دهه های  تجربه  به  اتکا  با 
نظامی گری، آنچه بسترساز نظام سلطه غربی شده، سلطه دلار بوده است و لذا 
هرگونه تلاش برای شکل دهی به یک نظام عادلانه بین المللی، نیازمند حذف این 

ابزار سلطه در مناسبات درون  منطقه ای است.
گسترش استفاده از ارزهای ملی در تجارت بین المللی و مبادلات مالی میان 
اعضای این سازمان و شرکای تجاری آنها، نیازمند توجه جدی تری است. جمهوری 
اسلامی ایران از هرگونه اقدام جهت معرفی ابزارهای مالی پرداخت، مبتنی بر 
فناوری های نوین، جهت تسهیل تبادلات مالی میان اعضا و شرکای تجاری، به ویژه 

در چارچوب های چندجانبه، استقبال می کند.
حوزه  در  چشمگیر  دستاوردهای  و  متخصص  انسانی  نیروی  از  برخورداری 
فناوری های پیشرفته و علوم نوین از ظرفیت های خاص جمهوری اسلامی ایران 
است که می تواند همکاری های اقتصادی چندجانبه را تقویت کند. ملت ایران، با 
تکیه بر توان داخلی و دانش بومی خود توانسته است به رده های بالایی از تولیدات 
علمی، فناوری، زیست فناوری، پزشکی، نانو، مهندسی، الکترونیک، دفاعی و 
بسیاری از موضوعات دانش بنیان دست پیدا کند؛ حوزه هایی که مورد درخواست 
بسیاری از کشورها برای همکاری است. جمهوری اسلامی نیز این آمادگی را دارد 
که ضمن توسعه همکاری های علمی و فناوری، تجربیات و دستاوردهای خود را به 

اشتراک بگذارد.
 در باب تقویت پیوندها؛ توسعه اقتصادی همگانی مستلزم گسترش پیوندها و 
مسیرهای ترانزیتی و مواصلاتی در منطقه است. گسترش این پیوندها صرفا با 
رعایت حق حاکمیت کشورها می تواند به هدف والای همگرایی اقتصادی نائل  آید.
هم اکنون ابتکارات بسیار ارزنده ای در سطح اوراسیا در جریان است که توانسته 
کشورهای عضو را به یکدیگر پیوند داده و زیرساخت های گسترش تجارت میان 
ملل منطقه را فراهم آورد. جمهوری اسلامی ایران همواره حمایت کامل خود از 
کلان پروژه های موجود نظیر گذرگاه شمال-جنوب و پروژه کمربند-راه را اعلام 
کرده و در اولویت خود قرار داده است. بندر اقیانوسی چابهار و گذرگاه های چابهار 
– سرخس نقش بی بدیل در اتصال کشورهای محصور در خشکی آسیای مرکزی به 
دریای عمان و اقیانوس هند را دارد و ما مصمم به تکمیل این مسیر ترانزیتی هستیم 
همچنین با همت متخصصین ایرانی و همکاری مشترک ایران و روسیه، تکمیل 
مسیر ریلی کریدور شمال-جنوب وارد مرحله اجرایی شده است. بهره برداری از این 
شاهراه ارتباطی می تواند به ارتقا و ثبات زنجیره های تامین جهانی کمک کرده و 
امنیت را برای ملل منطقه به ارمغان آورد. در این راستا آمادگی داریم همکاری های 
لازم را جهت ساماندهی حمل و نقل کالا و مسافر، افزایش دسترسی اعضا به 
بازارهای جهانی و هماهنگ سازی سیاست های حمل و نقل، به عمل آوریم. ما بر 
این باوریم که سازمان همکاری شانگهای می تواند تسهیل گر همکاری کشورهای 
عضو برای پیشبرد و توسعه پروژه های ترانزیتی حاضر و تعریف ابتکارات نوین باشد.

همچنین مزیت های امنیتی و زیرساختی جمهوری اسلامی ایران برای افزایش 
خطوط انتقال انرژی، می تواند برای اجرای پروژه های مشترک اقتصادی با تضمین 

بهره وری بالا در اختیار اعضای محترم شانگهای قرار گیرد.
 اهانت برخی کشورها به ارزش های ملت ها بیانگر سقوط اخلاقی است 

سازمان  عضو  کشورهای  میان  تمدنی  و  تاریخی  پیوندهای  وحدت:  باب  در 
همکاری شانگهای آرمان ها، اهداف و منافع مشترک را به ارمغان آورده و ما را به 
سوی تعریفی مشترک از امنیت و توسعه رهنمون می کند. مهمترین گام در تقویت 
وحدت،  حفاظت از هنجارهای مترقی بومی، قاعده سازی بر اساس آن هنجارها و 
ممانعت از غلبه هنجارهای غربی است تا مفاهیم همکاری جویانه از معانی واقعی 

خود تهی نشوند.
بزرگترین ظرفیت ما برای وحدت و صلح سازی، ظرفیت تمدنی ماست. اینک که 
این قاره کهن دوباره سربرآورده باید با تکیه بر اخلاق، معنویت، عدالت، عقلانیت و 
احترام به کرامت انسانی، بار دیگر تمدن ساز گردد. سازمان همکاری های شانگهای 
که نماد این »خانواده بزرگ تمدنی« است اکنون در جایگاهی ایستاده که می تواند، 

افق های جدیدی از همگرایی منطقه ای و همکاری های امنیت ساز را بنا نهد.
احترام به ارزش ها و مقدسات ملت ها یک اصل وحدت بخش است و هرگونه 
اهانت به ارزش ها به خصوص اهانت برخی کشورهای اروپایی به قرآن کریم بیانگر 
سقوط اخلاقی آن و موجب نفرت پراکنی و گسترش ناامنی است که باید با نمایش 

وحدت ملل متمدن، با آن برخورد شود.
 چندجانبه گرایی واقعی، به نفع ملت هاست و نه در خدمت قدرت ها 

در باب احترام به حق حاکمیت ملت ها: چندجانبه گرایی در جهان معاصر به 
معنای تشریک مساعی و هم افزایی کشورهای مستقل برای نیل به خیر مشترک 
است. چنین برداشتی از چندجانبه گرایی در تعارض با ائتلاف سازی های امنیتی 
برای ترویج خشونت و خصومت با سایر کشورها است. چندجانبه گرایی واقعی، به 
نفع ملت هاست و نه در خدمت قدرت ها. در پرتو احترام به حق حاکمیت کشورها 
و تکیه بر همکاری های سودمند متقابل، اهداف والای امنیت و توسعه پایدار قابل 

تحقق است.
را جشن می گیرد،  استقلال خود  در چهارم جولای سالگرد  امروز  که  دولتی 
استقلال بسیاری از کشورها را زیر پا می گذارد و حق تعیین سرنوشت را از بسیاری 

از ملت ها بخصوص ملت بزرگ فلسطین سلب کرده است.
هیچ انسان آزاده یا ملت متمدنی نیست مگر آنکه دل در گرو آرمان فلسطین و 
آزادی این ملت مظلوم داشته باشد. جنایات امروز رژیم صهیونیستی در اردوگاه 
جنین، یادآور جنایات دردناک اشغال فلسطین در سال ۱۹۴۸ می باشد. رژیم 

صهیونیستی نماد عینی تجاوز به حق حاکمیت ملت هاست.
جمهوری اسلامی ایران ضمن احترام به حق حاکمیت همه ملل مستقل، هرگونه 
مداخله در امور داخلی کشورها را محکوم می کند و تقویت حاکمیت ملی را راه حل 

اصلی مقابله با ناامنی و تروریسم می داند.
 تغییرات اقلیمی امکان تبدیل شدن به تنش های ژئوپلتیکی را دارد 

در باب محیط زیست: یکی از مهم ترین تهدیدهایی که جامعه جهانی را در دوران 
حاضر تهدید می کند تغییرات آب و هوایی است. تغییرات اقلیمی امکان تبدیل 
شدن به تنش های ژئوپلتیکی را دارد که می تواند کشورها را با بحران های امنیتی 
پیچیده  دست به گریبان کند. منطقه ما نیز با انواع تهدیدهای زیست محیطی نظیر 
کمبود منابع آب و گرمایش هوا و فرسایش خاک مواجه است. ماهیت این تهدیدها 
به گونه ای است که جز در پرتو همکاری های چندجانبه، درک آسیب های احتمالی 
در دراز مدت و تنظیم قواعد و مقررات در چارچوب سازمان های منطقه ای امکان 
مقابله با آنها وجود ندارد. در همین راستا جمهوری اسلامی ایران بر این باور است 
که با ایجاد سازوکارهای چندجانبه از جمله تشکیل کارگروه های مشترک برای 
مدیریت و توزیع عادلانه منابع آبی، می توان مانع از تبدیل شدن اینگونه چالش ها 

به تنش شد. 
جناب آقای رئیس،  همکاران عزیز،

در پایان ضمن تشکر مجدد از نخست وزیر محترم هند بابت میزبانی و سایر 
این نشست مهم، ریاست جدید سازمان  برگزاری موفق  دست اندرکاران جهت 
به جمهوری قزاقستان را تبریک می گویم و موفقیت این نشست ارزشمند را در 

دستیابی به اهداف بزرگ آن آرزومندم.از توجه شما سپاسگزارم

یک کارشناس مسائل اروپا با بیان اینکه مجموعه عواملی 
باعث بروز ناآرامی ها و شورش های اخیر در فرانسه شده است، 
گفت: خشونت پلیس فرانسه باعث شده که خشم فروخفته ای 
که در بخشی از جامعه فرانسه وجود داشته، لبریز شود و ما 

اکنون آن را در قالب حوادث اخیر در فرانسه مشاهده کنیم. 
مرتضی مکیدر ارتباط با ناآرامی های اخیر در فرانسه گفت: 
ریشه ناآرامی ها و شورش های اخیر در فرانسه به یک عامل 
بر نمی گردد و مجموعه ای از عوامل باعث بروز این اتفاقات 
شده است. آنچه که باعث شد که خشم و عصبانیت بخشی 
از جامعه فرانسه به خصوص مهاجران این کشور در صحنه 
خیابان ها نمود پیدا کند، برخوردهای خشن پلیس فرانسه با 

جامعه مهاجران این کشور است.
وی با بیان اینکه پلیس فرانسه معروف است که در جهت 
مدیریت شورش ها و ناآرامی ها در این کشور بعضا خشونت 
زیادی از خود بروز می دهد و از سلاح هایی استفاده می کند 
که در دیگر کشورهای اروپایی کمتر برای مقابله با ناآرامی ها 
از آن استفاده می شود، گفت: فرانسه اقلیت دینی، نژادی و 
مذهبی پر شماری دارد و بیشترین جمعیت مسلمانان در اروپا 
در فرانسه هستند. مهاجرانی که علی رغم گذشت سال های 
زیاد از حضورشان در فرانسه نتوانسته اند در جامعه این کشور 

سه ادغام شوند.
و  سیاسی  شرایط  به  ادغام  عدم  این  اینکه  بیان  با  وی 
در  مهاجران  اکثر  گفت:  میگردد،  باز  کشور  این  اقتصادی 
فرانسه از کشورهایی هستند که پیش از این مستعمره این 
کشور بودند و متاسفانه ما شاهد این هستیم که تبعیض نژادی 
در ساختار سیاسی، اقتصادی و اجتماعی فرانسه در برخورد و 

تعامل با این مهاجران وجود دارد. هر چند که پلیس فرانسه و 
دولت این کشور چنین تبعیضی را رد می کند ولی واقعیت این 
است که ما شاهد اینگونه برخوردهای تبعیض آمیز با مهاجران 

در فرانسه هستیم.
این  سیاسی  ساختار  و  فرانسه  دولت  اینکه  بیان  با  مکی 
کشور ، مهاجران که اکنون شاهد اعتراضات آنها در خیابان 

ها هستیم را هنجار گریز عنوان می کنند، تصریح کرد: این 
مهاجران در فرانسه سال هاست که در کلونی هایی در حاشیه 
شهرهای بزرگ مستقر هستند با آنکه اکنون نسل دوم و سوم 
مهاجران در فرانسه زندگی می کنند ولی آنها نتوانستند که از 

این کلونی ها خارج  و در جامعه فرانسه ادغام شوند.
این کارشناس مسائل فرانسه در ادامه گفت: در سال ۲۰۰۹ 

"سارکوزی" رئیس جمهور فرانسه که به نوعی از جریان راست 
این کشور بود اعلام کرد که سیاست چند فرهنگی در فرانسه 
شکست خورده است و باید به سمت یکسان سازی فرهنگی 
قوانین  در  بودیم که  این  برویم. در همین چارچوب شاهد 
پذیرش مهاجران در فرانسه یک سری تغییراتی ایجاد شد از 
جمله اینکه مهاجران باید از هویت واقعی خود فاصله بگیرند 
و ارزش های فرانسوی را قبول کنند. این خود باعث شده که 
ما اکنون با یک نسل بی هویت روبرو شویم، نسلی که از ارزش 
های بومی خود فاصله گرفته و از طرف دیگر نتوانسته ارزش 

های فرانسوی را نیز بپذیرد.
خشم  دارای  هویت،  بی  نسل  این  اینکه  بیان  با  مکی 
فروخفته ای بود و خشونت اخیر پلیس فرانسه و یک سری 
دیگر از عوامل اقتصادی و سیاسی باعث شد که این خشم 
در خیابان ها بروز پیدا کند، ادامه داد: باید به این موضوع 
توجه داشت که در چند سال اخیر گرایش به راست افراطی 
در فرانسه افزایش پیدا کرده است، چنانچه در دو دوره اخیر 
انتخابات اخیر ریاست جمهوری فرانسه خانم "مارین لوپن" از 
راست افراطی فرانسه رقیب جدی مکرون بود و با مطرح کردن 
شعارهای اسلام ستیزانه و مهاجر ستیزانه توانست آراء قابل 

توجهی کسب کند.
مکی دراین ارتباط تصریح کرد: تحت تاثیر راست افراطی در 
فرانسه بخشی از مردم فرانسه مشکلات موجود در این کشور 
را معطوف به مهاجران می دانند و فکر می کنند که مهاجران 
باعث ایجاد این مشکلات شده است. در همین چارچوب 
می بینیم که جریان راست افراطی از دولت فرانسه درخواست 

می کند که با شدت عمل بیشتری علیه معترضین عمل کند.

یک کارشناس مسائل اروپا مطرح کرد:

شعله ور شدن خشم فروخفته بخشی از جامعه فرانسه در پی خشونت پلیس
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روز غدیر خم، چون پیامبر خدا امیر مؤمنان را ] به جای 
خود[ منصوب کرد .. ، فرمود: »ای مردم! چه کسی به شما از 
خودتان سزاوارتر است؟«. گفتند: خدا و پیامبرش. فرمود: 

»خدایا! گواه باش«. سپس فرمود: »بدانید هر که من مولای 
اویم، علی مولای اوست و بر او به امارت مؤمنان سلام دهید«.

چهار شنبه -14 تیر ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5760

تفسیر القمّي : ج ١ ص 30١

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: تاکنون بیش از ۹۰ میلیارد تومان از 
مطالبات مراکز درمانی و داروخانه های طرف قرارداد تامین اجتماعی در این استان 

مربوط به سال گذشته و امسال، پرداخت شده است. 
سید مهدی محصل در گفت وگویی افزود: بر اساس اسناد بررسی شده نسخ 
و  فروردین ماه  در  داروخانه ها  ارسالی  اسناد  و  مراکز درمانی سال ۱۴۰۱  ارسالی 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۲، این مبلغ به حساب مراکز و داروخانه های طرف قرارداد تامین 

اجتماعی قم واریز شد.
وی اضافه کرد: بزرگ ترین پرداخت درسال جاری برای مراکز طرف قرارداد بوده و به 

عبارتی با داروخانه های طرف قرارداد تسویه حساب شده است.
وی ادامه داد: حدود ۱۰ میلیارد تومان از مطالبات مراکز دانشگاهی. در سال 
۱۴۰۱ نیز علاوه بر ۹۰ میلیارد تومان پرداخت شده است. محصل به اهمیت پرداخت 
به موقع مطالبات مراکز طرف قرارداد نیز اشاره کرد و افزود: با پیگیری های انجام 
شده از ستاد مرکزی در سال گذشته در چهار مرحله رسیدگی اسناد پزشکی مراکز 
دانشگاهی، بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان از مطالبات و بیش از ۳۶۶ میلیارد تومان از 

مطالبات مراکز طرف قرارداد غیردانشگاهی پرداخت شده است.
وی در ادامه گفت: در سال گذشته بیش از ۹ میلیون بار بیمه شده های تحت 
پوشش قمی در بخش درمان مستقیم و غیرمستقیم خدمت درمانی دریافت کردند.

وی افزود: در سال گذشته بیمه شده های تحت پوشش بیش از ۲ میلیون و ۴۴۰ 
هزار بار به مراکز درمانی تامین اجتماعی استان قم شامل بیمارستان امام رضا)ع(، 
پلی کلینیک های بوعلی، ۲۲ بهمن و دکتر غرضی مراجعه نمودند که نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته ۱۵ درصد رشد داشته است.
مدیر درمان تامین اجتماعی قم با اشاره به همکاری بیش از ۸۰۰ مرکز طرف قرارداد 
درمانی و پاراکلینیکی استان با تامین اجتماعی، اضافه کرد: در سال گذشته بیش از 
۶ میلیون و ۹۶۳ هزار بار بیمه شده های تحت پوشش تامین اجتماعی به مراکز طرف 
قرارداد مراجعه نمودند که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۷.۵ درصد رشد نشان 
می دهد. وی گفت: بیمارستان ۱۲۰ تختخوابی تامین اجتماعی استان قم در سال 
گذشته بیش از هفت هزار و ۴۰۰ عمل جراحی با رشد ۴۲ درصد عملکرد نسبت 
به سال ۱۴۰۰ و انجام بیش از هشت هزار و۹۰۰ عمل جراحی سرپایی با رشد ۲۳ 

درصد، به بیمه شده های تحت پوشش خدمات ارائه نموده است.
وی، پیشرفت بسیار مطلوب ۹۹ درصدی تولید نسخه الکترونیک توسط مراکز 
طرف قرارداد و مراکز ملکی را مورد توجه قرارداد و گفت: در حال حاضر شبکه 
پشتیبانی تولید نسخه الکترونیک از پایداری مطلوبی برخوردار است که در صورت 
و  تولید نسخه کاغذی  امکان  اینترنت  و  برق  و قطعی  اختلالات  آمدن  به وجود 

خدمت رسانی به بیماران فراهم است.

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم خبرداد:

پرداخت9۰  میلیارد تومان از مطالبات مراکز درمانی طرف قرارداد

 معدن سنگ فیروزه در نیشابور

آیت الله ناصر مکارم شیرازی با بیان اینکه در استفاده از ابزار و وسایل روز 
نباید از غافله عقب بمانیم گفت: اگر تماشا کنیم،  تا این ابزار فقط در اختیار 

پول پرستان و مقام جویان قرار بگیرد، مسئول هستیم.
این مرجع تقلید شامگاه دوشنبه در آیین کلنگ زنی ساختمان شبکه های 
جهانی ولایت در تالار آب شرکت آبفای قم طی سخنانی افزود: در ۱۰۰ سال 
اخیر تحول مهمی در دنیا واقع شده، ابزارهایی مانند وسایل حمل ونقل، وسایل 
خبررسانی، وسایل تولید فضاها و وسایل دفاعی اختراع شد که اوضاع و احوال 

دنیا را دگرگون کرد.
این مرجع تقلید افزود: مساله این است، آیا ما باید از این ابزار که برای منافع 
مادی و اسم و آوازه مخترعان، اختراع شده استفاده کنیم یا بنشینیم تمام 

استفاده نصیب پول پرستان و مقام جویان شود.
آیت الله مکارم همچنین تاکید کرد: قطعا نباید از غافله عقب بمانیم، اگر آنها 

استفاده سوء می کنند، ما استفاده حَسَن بکنیم.
وی ادامه داد: این وسایلی که جنبه ۲ جانبه دارد، قطعا اگر منتظر باشیم 
و بنشینیم و تماشا کنیم فقط در اختیار پول پرستان و مقام جویان دنیا باشد، 

مسئول خواهیم بود.
این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: دنیای اسلام بیدار بود و از همان اوایل 
از این وسایل استفاده کرد، و در مقابل آنانی که استفاده سوء یا مادی دارند، 

استفاده های معنوی شد.
مکارم شیرازی با ذکر این مطلب که در این مدت کتاب ها به صورت فراوان 
در دنیا پخش شد تصریح کرد: پیام های ولایت و امامت و اسلام و انسانیت نیز 
در دنیا منتشر شد، مسلمانان عقب نماندند، اسلام در دنیای امروز پیشرفت 
فراوانی کرده، در آفریقا، آسیا، اروپا و نقاط مختلف گسترش یافته، الان اگر 
دیگران استفاده مادی می کنند، ما بیش از پیش استفاده معنوی کنیم به وجود 

آوردن شبکه ولایت نیز به همین علت است.
جز شبکه ولایت هیچ وسیله ای برای شنیدن پیام اسلام وجود ندارد

آیت الله مکارم مخاطبان فراوان این شبکه در اقصی نقاط جهان را مورد توجه 
قرار داد و گفت: افرادی به من گفته اند در شهری که زندگی می کنیم، جز شبکه 
ولایت هیچ وسیله ای برای شنیدن پیام اسلام وجود ندارد، از طریق این شبکه 

جواب سوال هایمان را می شنویم و می توانیم با مسائل اسلامی آشنا شویم.
برقرار می کند  را  با مخاطبان  رابطه اسلام  اینکه شبکه ولایت  بیان  با  وی 
خاطرنشان کرد: این شبکه به سه زبان پخش می شود و یک شبکه  دیگر که به 
زبان انگلیسی است نیز در دست اقدام است، امیدواریم کار به جایی برسد که 

برنامه با زبان های دیگر نیز ادامه پیدا کند.

وی تصریح کرد: شبکه ولایت در این مدت کوتاه کار زیادی کرده و کارهای 
بیشتری هم انجام خواهد داد، الان مرکزی دارد، که برنامه ها از آن پخش 

می شود اما قرار است مرکز بزرگتری برای فعالیت های گسترده تر ساخته شود.
مکارم شیرازی گفت: به تمام کسانی که در این راه زحمت کشیده اند، اعم 
از وزیران، علما و شخصیت ها خوشامد می گویم و عرض می کنم اَجر شما در 
پیشگاه خدا محفوظ خواهد بود، بدانید و آگاه باشید که روزی می رسد شبکه 

ولایت به ده ها زبان در دنیا سخن بگوید.
سخنان  برخی ها  کردیم،  شروع  را  شبکه  این  که  اول  روز  شد:  یادآور  وی 
مایوسانه داشتند، ولی در عمل دیدیم که نه تنها مایوس نباید شد، بلکه باید 

فعالیت بیشتری انجام داد.
وی خاطرنشان کرد: خیران و کسانی که در این راه کمک کرده اند، ادامه 
بدهند، طوری بشود که پیام اسلام در تمام قاره های جهان با زبان های گوناگون 
پخش شود. این مرجع تقلید بیان داشت: اسلام در اروپا، آمریکا و نقاط دیگر 

به واسطه استفاده کردن از وسایل روز پیشرفت روزافزونی دارد.
وی یادآور شد: در گذشته کتاب  را در هزار نسخه به زبان های مختلف در همه 
نقاط پخش می کردیم، استفاده از فنون روز و زمانه باعث می شود دست ما باز 

باشد.
وی در بخشی سخنان تاکید کرد: در برابر کسانی که از وسایل روز استفاده 
مادی می کنند، نباید استفاده معنوی را فراموش کنیم، برخلاف آنهایی که 
منفی باف هستند، امیدوار باشیم که هر کار بزرگی با لطف پروردگار به نتیجه 

می رسد.

آیت الله مکارم شیرازی:

 در استفاده از ابزار و وسایل روز نباید از غافله عقب بمانم

۵ دهک اول جامعه رایگان بیمه می شوند
جمشید شایانفر مدیر کل بیمه گری و جذب منابع سازمان بیمه سلامت ایران در خصوص افزایش تعداد 
بیمه شدگان دهک های ۴ و ۵ به مجموع بیمه شدگان رایگان کشور، گفت: بر اساس ابلاغ مصوبه دولت در 
تاریخ ۳۰ خرداد و پیشنهادات سازمان بیمه سلامت و وزارت بهداشت، ۲ دهک به مجموع بیمه شدگان رایگان 
در سطح کشور اضافه شد.وی افزود: تا پیش از این بر اساس مصوبات دولت و قوانین موجود تنها دهک های 
اول تا سوم به صورت رایگان تحت پوشش بیمه رایگان بودند که با مصوبه جدید دهک های ۴ و ۵ نیز به این 
مجموعه اضافه شدند.شایانفر تصریح کرد: جمعیت دهک های ۴ و ۵ قریب به ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر است 
که این افراد در صورت نداشتن هیچگونه پوشش بیمه فعال به صورت رایگان تحت پوشش قرار می گیرند.وی 

افزود: دهک های ۶ تا ۹ نیز بر اساس مصوبه دولت، از کاهش مبلغ حق بیمه پرداختی برخوردار می گردند.

سوء قصد به نماینده مجلس؛ فندک عمل نکرد
نماینده مردم شادگان در مجلس جزئیات حادثه سوءقصد به خود توسط یک فرد مهاجم را تشریح کرد.

حجت الاسلام مجید ناصری نژاد نماینده مردم شادگان در مجلس شورای اسلامی درخصوص حادثه سوءقصد 
به خود گفت: ما در مراسم کلنگ زنی دانشکده پرستاری شادگان به همراه جمعی از مسئولین حضور داشتیم 
که یک فرد جوانی با یک بطری بنزین ۲-۳ لیتری آمد و بنزین را روی من ریخت و در ادامه سعی کرد که بنده را 
آتش بزند اما فندک روشن نشد و موفق نشد.وی درخصوص انگیزه این فرد از چنین اقدامی عنوان کرد: ایشان 
یک مدتی دنبال اشتغال بود و مشغول هم شده بود اما می گفت که اینجا مناسب نیست و من باید بروم در 

حراست؛ خب این دیگر در اختیار ما نیست. این جوان فراری است. البته من از او شکایت کرده ام.

شناسایی 2۱2۶ ملک دولتی مازاد
سخنگوی اقتصادی دولت درباره آخرین وضعیت مولدسازی دارایی های دولت بیان کرد: بیش از ۲۱۲۶ 
ملک دولتی به عنوان اموال مازاد دستگاه ها شناسایی شده اند. از این تعداد، مازاد بودن ۱۴۳۹ ملک تایید 
شده و در فرایند ارزش افزایی قرار گرفته اند. همچنین بزودی تالاری در بورس کالا برای اطلاع مردم و ارائه 
این اموال راه اندازی می شود.سید احسان خاندوزی یادآور شد: بر اساس مصوبه مولدسازی، باید ۱۰۰ هزار 

میلیارد تومان از دارایی های دولت مولدسازی شود که چند برابر ارقام گذشته است.
او درباره آمار انتشار اوراق هم گفت: دولت در ۳ ماهه امسال تقریبا انتشار اوراق نداشته است.

سلاح ورزی: کناره گیری یا استعفا را به شدت تکذیب می کنم
سلاح ورزی، رییس اتاق بازرگانی ایران با انتشار توییتی خبر های منتشر شده مبنی بر استعفای خود را تکذیب 
کرد.وی در این باره نوشت:  اینجانب در کمال صحت عقل و جان اعلام می کنم به مسئولیت خطیری که هیات 
نمایندگان بر عهده ام گذاشته، متعهد بوده و کناره گیری یا استعفا از جایگاه ریاست اتاق ایران را بشدت تکذیب و 

انکار می کنم.یکشنبه به تفصیل در خصوص این تحرکات صحبت خواهم کرد، البته به شرط حیات! 

۵۳ هزار تن گندم در گلستان ناپدید شد!
دادستان مرکز استان گلستان گفت :اداره غله ۵۳ هزار و ۲۰۰ تُن گندم را به دو کارخانه در استان به امانت 
برای نگهداری سپرده بود، اما اکنون از گندم های امانتی در این کارخانه ها اثری نیست.برای تعدادی از 
کارکنان این کارخانه ها و تعدادی از کارمندان اداره غله و خدمات بازرگانی استان گلستان در دادسرای گرگان 

اعلام جرم شده و این پرونده در حال رسیدگی است.

ادعای عجیب کویت در خصوص میدان گازی آرش
درحالی که جمهوری اسلامی ایران اخیرا اعلام کرد میدان گازی تعین تکلیف نشده ای میان ایران و 
عربستان وجود ندارد، سعد البراک، معاون نخست وزیر و وزیر نفت کویت در ادعایی عجیب گفت که کشورش 
به طور کامل مواضع و اقدامات ایران در این خصوص را نمی پذیرد.به گزارش الجزیره، وی مدعی شد که میدان 
گازی آرش یک منبع و ثروت طبیعی برای عربستان و کویت است و تا زمان ترسیم مرزهای دریایی هیچ طرف 

دیگری در آن حق ندارد.

کشف ۹۰ لیتر مشروبات الکی در قم
طی عملیات مشترک تیم ویژه ضابطین بسیج معاونت عملیات سپاه استان قم و عوامل کلانتری ۲۰ حدود 
۹۰ لیتر مشروبات الکلی کشف و ۲ نفر متهم نیز دستگیر وجهت سیر مراحل قضایی تحویل عوامل فراجا شدند.

مدیرعامل سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر خبرداد:

ساماندهی میدان کهنه و اتصال به محور فرهنگی 
تاریخی مسجدجامع

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر از ساماندهی میدان کهنه تا اتصال به محور 
فرهنگی مسجد جامع قم خبر داد.

علیرضا خاکی در گفت وگویی، مسجد جامع را به عنوان یکی از عناصر و اماکن شاخص قم دانست و 
اظهار داشت: بحث ساماندهی میدان کهنه تا اتصال به محور فرهنگی مسجد جامع در دستور کار این 
سازمان است. وی همچنین مدرسه جهانگیرخان در این محدوده را به عنوان یکی از الگوهای شکیل 
مدارس قدیم قم معرفی کرد و افزود: برای بهسازی این محدوده ها به لحاظ شیب و دفع آب های سطحی 
و ورودی ها، مشکلات متعددی وجود داشت که به همین دلیل مطالعات و برنامه ریزی های آن زمان بر شد 
که خوشبختانه پیمانکار اکنون با سرعت خوبی مشغول کار است. مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی 
اطراف حرم مطهر، وجود منطقه مسکونی در این محدوده را از ویژگی های مثبت این منطقه در حال 
بهسازی عنوان کرد و گفت: به نظر می رسد بسیاری از مغازه هایی که در این قسمت فرهنگی قرار دارند و 
به نوعی از رونق افتاده اند، با اتمام پروژه بهسازی خودبه خود احیا شوند. وی با اشاره به ویژگی های فنی و 
اقدامات در حال انجام در این طرح یادآور شد: در این محدوده الگوی بهسازی و بازسازی کف را داریم که 
با همان الگوی بهسازی کف، بهسازی شیب و دفع آب های سطحی انجام می شود که با انجام هماهنگی 
با دستگاه های دیگر، برای بهسازی تأسیسات زیربنایی، امیدواریم در مرحله بعد در بحث جداره هم وارد 
شویم. خاکی در ادامه با تأکید بر ارزش میراثی و فرهنگی این محدوده برای شهر قم و اینکه نمی توان این 
محور را به طور کامل بست مطرح کرد: سعی ما بر این بوده تا قبل از شروع ماه محرم، بتن ریزی کف انجام 
شود تا رفت وآمد در این محدوده روان باشد و با توجه تجربیاتی که در بقیه محورها داشتیم، بالاترین سرعت 

اجرا را در این محور خواهیم داشت.

هشدار مرکز مدیریت بحران شهرداری قم به شهروندان قمی؛

از صعود به ارتفاعات خودداری و نسبت به 
ایمن سازی سازه ها و وسایل معلق اقدام کنید

مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم از شهروندان خواست با توجه به پیش بینی وزش 
بادهای شدید، از خودداری نسبت به صعود به ارتفاعات، عدم پارک در مجاورت درختان بلند و ایمن سازی 
وسایل و سازه ها اقدام کنند. به گزارش  روابط عمومی شهرداری، مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران 
شهرداری قم، با صدور اطلاعیه ای نسبت به هوشیاری شهروندان با توجه به صدور هشدار زرد هواشناسی 

مبنی بر وزش باد شدید در قم هشدار داد.
در این اطلاعیه آمده است:

به اطلاع عموم همشهریان گرامی می رساند با توجه به صدور هشدار زرد اداره کل هواشناسی استان 
و پیش بینی وزش باد شدید و وقوع گردوخاک در بعدازظهر روزهای سه شنبه تا جمعه مورخ ۱۳ الی ۱۶ 

تیرماه، خواهشمند است نسبت به رعایت نکات ایمنی به شرح ذیل اقدام نمایند.
۱. عدم پارک خودروها در مجاورت درختان بلند و کارگاه های ساختمانی

۲.عدم صعود به ارتفاعات حاشیه شهر ) کوه های دوبرادران، خضر و...(
۳. ایمن سازی وسایل، تجهیزات و گلدان های قرار داده شده در باغ بام و تراس ساختمان ها

۴.ایمن سازی سازه های موقت و عدم قرار دادن هرگونه سازه غیرقابل مهار و ناایمن در معابر عمومی
۵. ایمن سازی کارگاه های ساختمانی فعال در سطح شهر به منظور جلوگیری از سقوط اجسام به معابر 
عمومی ۶.عدم تردد افراد آسیب پذیر )کودکان و کهنسالان(  و دارای بیماری های تنفسی در فضای باز 

هنگام وقوع گردوخاک

معاون محیط زیست استان قم خبرداد:

جریمه ۱۰میلیارد ریالی برای واحد صنعتی آلاینده 
معاون محیط زیست انسانی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: یکی از واحدهای بزرگ 
صنعتی در قم به دلیل ایجاد آلودگی خاک، به پرداخت جریمه بیش از ۱۰ میلیارد ریال محکوم و در حال 
حاضر این جریمه وصول شده است.  سید احمد شفیعی در سخنانی با بیان اینکه این واحد صنعتی علاوه 
بر پرداخت جریمه، باید نسبت به پاکسازی منطقه نیز اقدام کند، خاطرنشان کرد: اصلاح و بهسازی محل 
تخلیه پساب های صنعتی این واحد نیز باید در سریع ترین زمان به انجام برسد. وی گفت: بر اساس قانون 
پسماند، مدیریت پسماندها و پساب های صنعتی بر عهده خود تولیدکننده بوده و باید به صورت اصولی 

نسبت به دفع و مدیریت آن ها اقدام کنند.

سقائیان نژاد در نشست با معاون استاندار نجف مطرح کرد؛

آمادگی شهرداری قم برای کمک به 
شهرداری نجف همزمان با اربعین حسینی

شهردار قم گفت: در ایام اربعین حسینی، شهرداری قم آمادگی دارد در زمینه 
نظافت و پاکیزگی شهری به شهرداری نجف در راستای خدمت رسانی به زائران 

امیرالمؤمنین علی )ع( و اباعبدالله الحسین )ع( کمک کند.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در نشست مشترک با هاشم الگرعاوی معاون 
استاندار نجف عراق و عدی عبدالصاحب طویرالخالدی شهردار نجف که با 
حضور سیدمحمد تقی شاهچراغی استاندار قم برگزار شد، اظهار داشت: 
مساحت شهر مقدس قم ۱۳ هزار هکتار است که حدود یک میلیون و ۳۵۰ هزار 

نفر در حال حاضر ساکن شهر مقدس قم هستند.
وی با اشاره به اینکه روزانه ۷۰۰ تن در روز زباله داریم که ۶۰۰ تن آن تبدیل به 
کود کمپوست و ۱۰۰ تن آن بازیافت می شود، گفت: به ازای هر شهروند در قم 
بیش از ۲۰ مترمربع فضای سبز شهری وجود دارد که بناست در برنامه پنج ساله 
دوم شهرداری قم، به ازای هر شهروند به ۲۵ مترمربع فضای سبز شهری برسد.
شهردار قم با تأکید بر اینکه نخستین فاز خط مترو در قم به طول ۶ کیلومتر 
آماده افتتاح است و فاز دوم ظرف سه سال آینده به بهره  برداری خواهد رسید، 
ابراز کرد: ۵۰۰ دستگاه اتوبوس شهری و بیش از ۷ هزار تاکسی در شهر مقدس 
قم به مردم و زائران خدمت رسانی می کنند. دکتر سقائیان نژاد مطرح کرد: 
از نظر فنی و مهندسی، تمام کارهای عمرانی و طراحی های شهری توسط 

مهندسین و متخصصین شهر قم و ایرانی انجام می شود.
وی با اشاره به سایر ظرفیت های شهرداری قم، گفت: در ایام اربعین حسینی، 
شهرداری قم آمادگی دارد در زمینه نظافت و پاکیزگی شهری به شهرداری 
نجف در راستای خدمت رسانی به زائران امیرالمؤمنین علی )ع( و اباعبدالله 

الحسین)ع( کمک کند.
 

همزمان با عید غدیر صورت می گیرد؛

برپایی ۶۰ غرفه در مسیر پیاده روی 
بلوار پیامبر اعظم)ص(

این   : گفت  قم  شهرداری  ورزشی  اجتماعی  فرهنگی  سازمان  سرپرست 
سازمان نسبت به برپایی ۶۰ غرفه فرهنگی برای مواکب و گروه های مردمی در 
بلوار پیامبر اعظم )ص( اقدام کرده است و همچنین نصب تمثال مبارک سادات 

شهید در دستور کار این سازمان قرار دارد. 
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد طباطبایی نژاد طی سخنانی با اشاره به 
برپایی کاروان شادی غدیر تا ظهور همزمان با روز عید غدیر، اظهار کرد: همچون 
سال های گذشته کاروان شادی غدیر تا ظهور عصر روز عید غدیر حرکت خود 
را از حرم حضرت معصومه)س( به سمت مسجد مقدس جمکران آغاز خواهد 
کرد. وی با بیان اینکه دستگاه ها و نهادهای مختلف در برپایی این کاروان که با 
حضور اقشار مختلف مردم قم برپا می شود مشارکت دارند، عنوان کرد: سازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری در قم در طول مسیر حرکت کاروان در بلوار 

پیامبر اعظم)ص( نسبت به اجرای برنامه های فرهنگی اهتمام خواهد داشت.
سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری قم تصریح کرد: این 
سازمان نسبت به برپایی ۶۰ غرفه فرهنگی برای مواکب و گروه های مردمی در 
بلوار پیامبر اعظم )ص( اقدام کرده است و همچنین نصب تمثال مبارک سادات 
شهید در دستور کار این سازمان قرار دارد. وی با تاکید بر اینکه تامین صوت 
مسیر نیز بر عهده سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری قم است، یادآور 
شد: برپایی ایستگاه های صلواتی برای پذیرایی از شرکت کنندگان در این کاروان 
از دیگر برنامه ها خواهد بود. گفتنی است؛ کاروان شادی غدیر تا ظهور از ساعت 
۱۷ و ۳۰ دقیقه روز عید غدیر از ابتدای بلوار پیامبر اعظم)ص( حرکت خود را به 

سمت مسجد مقدس جمکران آغاز خواهد کرد.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد:

استفاده از توان شرکت های دانش بنیان 
برای رفع مشکلات زیست محیطی 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت:حضور شرکت های دانش 
بنیان برای برطرف کردن مشکلات زیست محیطی اجتناب ناپذیر است.

محمدحسین بازگیر در دیدار رئیس پارک علم و فناوری استان قم اظهارداشت 
ک مسأله حفظ و حراست از محیط زیست، از جمله مسائلی است که به شدت 
نیازمند استفاده از دستاوردهای علمی و پژوهشی برای مقابله با بحران های 
نوظهور زیست محیطی است.  وی با اشاره به برخی چالش ها و معضلات 
زیست محیطی از جمله گسترش آلودگی های صنعتی و تخریب زیستگاههای 
طبیعی، خاطرنشان کرد: باید نیازهای علمی، فنی و اجرایی برای حل مشکلات 
زیست محیطی احصاء و اولویت بندی شود.  وی بر ضرورت راه اندازی خانه 
های فناور محیط زیست تأکید کرد و گفت: مشارکت همه دستگاههای اجرایی 
و حضور مستقیم و غیرمستقیم شرکت های دانش بنیان در حوزه حفاظت از 
طبیعت و محیط زیست اجتناب ناپذیر است.  مدیرکل حفاظت محیط زیست 
استان قم در پایان با بیان اینکه این اداره کل دارای محدودیت های شدید منابع 
مالی و انسانی است، تصریح کرد: امیدواریم با گسترش همکاری های فیمابین، 

به نتایج مثبت و مؤثری در زمینه مسائل زیست محیطی دست یابیم.

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم خبرداد:

صدور ۱۱۰۵ فقره سند مالکیت 
شهرک خودرویی 

از  قم  و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری  میادین  مدیرعامل سازمان 
انتقال سند مالکیت هزار و ۱۰۵ فقره سند در مرحله نخست به مالکین شهرک 

خودرویی خبر داد.
علیرضا مظفری در گفتگویی در خصوص شهرک خودرویی قم اظهار داشت: 
نخستین مرحله از سندهای مالکیت واحدهای شهرک خودرو به نام خریداران 
منتقل شد و انتقال سند مالکیت سایر واحدها نیز به تدریج به نام مالکین صورت 
می گیرد. وی با بیان اینکه برای پروژه شهرک خودرویی هزار و ۱۰۵ فقره در مرحله 
نخست سند شش دانگ اخذ شده است، تصریح کرد: از این تعداد ۳۲۴ فقره 
سند مربوط به فازهای ۱ تا ۴ پروژه هم اکنون در دفترخانه رسمی در حال انتقال به 
مالکین است. مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
به مالکین،  با دادن اسناد مالکیت واحدهای خریداری شده  قم عنوان کرد: 

دغدغه فکری همیشه خریداران با اسناد مالکیت در این پروژه رفع شده است.
 

مسئول کنترل پروژه سازمان قطار شهری شهرداری قم خبرداد:

اجرای ۷4۰۰ مترمربع آسفالت 
در مرکز دپوی مترو قم

مسئول کنترل پروژه سازمان قطار شهری شهرداری قم گفت: اجرای ۷۴۰۰ 
مترمربع جاده سازی در دپو و پارکینگ مترو برای فاز نخست خط یک پروژه مترو 

قم در حال نهایی شدن است. 
دارآفرین اظهار داشت:  محوطه دپو و پارکینگ مترو قم نیاز به اجرای ۴۲ هزار 
مترمربع جاده سازی دارد که هم اکنون ۷ هزار و ۴۰۰ مترمربع از آن در برنامه 
اجرایی فاز نخست خط یک قرار گرفته و در حال نهایی شدن است.وی افزود: 
از دیگر اقدامات مهم بخش دپو و پارکینگ می توان به پروژه های احداث سوله 
و پارکینگ اشاره نمود که به منظور پارک و تعمیر موقت ناوگان مورد استفاده قرار 
می گیرد. مسئول کنترل پروژه سازمان قطار شهری قم ادامه داد: طی ۹ ماه 
گذشته با ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی، بیش از ۷۰ درصد دپو تکمیل شده و 
همچنین ساختمان مرکز فرمان نیز طی ۹ ماه گذشته با ۳۵ درصد پیشرفت به 

مرحله تکمیل ۶۰ درصدی رسیده است.

عکاس : احمد بلباسی

استاندار قم گفت: پیشرفت صنعتی قم از رشد 
و  میدانی  مشاهدات  و  است  جلوتر  مالی  تامین 
مطالبات صاحبان صنایع استان نشان می دهد که 
بانک ها باید همراهی بیشتر با بخش تولید داشته 

باشند.
طرح   سه  افتتاح  مراسم  حاشیه  در  شاهچراغی 
تولیدی در قم و در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به 
مشکل  مانند  موانعی  با  صنعتی  واحد های  اینکه 
منابع مالی در گردش مواجه هستند گفت: مهمترین 
خواسته واحد های صنعتی استان بیشتر تامین مالی 
است و نظام بانکی استان باید با سرعت بیشتری 
کمک های مالی لازم را برای کمک به رفع نقدینگی 

واحد های تولیدی صورت دهد.
وی افزود: پیشرفت صنعتی قم از رشد تامین مالی 
جلوتر است و مشاهدات میدانی و مطالبات صاحبان 
صنایع استان نشان می دهد که بانک ها باید همراهی 

بیشتر با بخش تولید داشته باشند.
رفع مشکل کسری برق در کشور نیاز به زمان دارد 

وی کمبود نیروی انسانی و خاموشی های برق را از 
دیگر مسائل واحد های صنعتی استان قم عنوان کرد 
و گفت: در زمینه خاموشی در واحد های صنعتی یک 

مشکل کشوری است هرچند اولویت دولت هم رشد 
تولید و فعالیت واحد های صنعتی است، اما به دلیل 
کسری برق ۱۶ هزار مگاواتی در کشور ناچار به اعمال 

محدودیت ها هستند.
استاندار قم با تاکید بر اینکه رفع مشکل کسری 
از  بخشی  گفت:  دارد  زمان  به  نیاز  کشور  در  برق 
هزار  افتتاح ۶  با  گذشته  سال  مدت ۲  در  کسری 
مگاوات رفع شده است امام به دلیلی افزایش مصارف 

دولت همچنان پیگیر رفع این مشکل است.
وی اضافه کرد: در حال حاضر خاموشی ها برابر با 
یک جدول ملی است و در جلسات مختلف؛ دولت 
به دنبال رفع مشکل است و برای رفع این مشکل که 
عقب ماندگی از سالیان گذشته دارد دولت با برنامه 

ریزی به دنبال رفع آن در ماه ها و سالیان آتی است.
ایجاد اشتغال برای ۱۵۰ نفر با بهره برداری از 

این سه طرح صنعتی 
مدیرکل سازمان صنعت ،معدن و تجارت استان قم 
نیز درحاشیه این مراسم  در مجموع برای بهره برداری 
افزایش  در  یاد شده که نقش مهمی  از طرح های 
خواهند  استان  صنعتی  محصولات  تولید  سطح 
داشت، یک هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری ثابت 

درجریان  افزود:   ابدالی  اکبر  شده است.  انجام 
طرح های  این  بهره برداران  امروز،  مراسم  برگزاری 
صنعتی به صورت رسمی فعالیت خود را در زمینه 
صنعتی،  آلات  ماشین  انواع  ساخت  و  طراحی 
مسواک و محصولات بهداشتی، کالاهای سلامت 
مصرف  یکبار  لوازم  و  چوبی  فشرده  ورق  محور، 
پزشکی، آغاز کردند. وی ضمن بازدید از روند ساخت 
تونل حرارتی خط تولید الیاف شیشه در شرکت برنا 
از  بهره برداری  و  ایجاد  کرد:  تاکید  پارسی،  گستر 
مناسبت های  به  قم محدود  در  تولیدی  واحدهای 
خاص نیست و ما در تمامی ایام سال شاهد استقبال 
پرشور فعالان اقتصادی برای راه  اندازی کسب و کار 
مورد نظرشان در این بخش هستیم که این موضوع 
نشان دهنده حرکت رو به رشد فعالیت های تولیدی 
در این استان است. مدیر کل صمت گفت: مسئولان 
استان به همراه مدیران بخش های اقتصادی در قالب 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در کنار جلسه های 
واحدهای  در  مستمر  میدانی  حضور  با  ستادی 
صنعتی، مسائل و مشکل های تولیدکنندگان را از 
نزدیک و با دقت مورد بررسی قرار داده و برای رفع آن 

تصمیم های لازم را اتخاذ می کنند.

استاندار قم:

بانک ها باید همراهی بیشتری با بخش تولید داشته باشند


